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Slovo na úvod

Historie a památky obce 
Hlupín
Kouzlo jihočeského podhůří
Dneska bychom vám rádi představili obec Hlupín, skrytý 
poklad v malebném podhůří Šumavy. Tento kousek 

ráje je ideálním místem pro všechny, kdo hledají klid 
a pohodu, ať už tu bydlí trvale, nebo sem jezdí na chalupu.

Pohled do historie Hlupína
Hlupín má opravdu dlouhou historii. První písemná zmínka 

o obci pochází už z roku 1382, kdy byl jejím majitelem Martin z Mladíkovic a Hlupína. 
Představte si, kolik generací tu žilo a jaké příběhy by nám mohly vyprávět staré stěny 
místních domů.
Památky, které stojí za návštěvu:
Pomníček francouzského důstojníka
Jednou z nejzajímavějších památek je kamenný 
pomníček ve tvaru srdce, který připomíná smrt 
francouzského důstojníka z války o rakouské 
dědictví (1741-1742). Tento pomníček se 
nachází vedle kapličky před obecním úřadem. 
V roce 1923 byly při stavbě silnice nalezeny 
kosterní pozůstatky 28 francouzských vojáků 
a byl zde postaven další pomníček.
Kaplička svaté Anny Samodruhé
Kaplička svaté Anny Samodruhé, postavená v roce 1832, je dalším krásným místem 
k navštívení. Je to malebné místo, kde můžete načerpat klid a energii.
Kaplička
Na návsi najdete kapličku, která má také 
bohatou historii. Byla postavena v roce 1819 
za rychtáře Jana Bryndy a postupně byla 
doplňována různými prvky. V roce 1843 získala 
barokní věžičku a v roce 1846 byl pořízen obraz 
svatého Jana z Nepomuku. Během válek byl 
zvon dvakrát odebrán pro vojenské účely, ale 
díky darům místních obyvatel byl vždy nahrazen 
novým. V roce 2008 byl instalován elektrický 
pohon zvonu.
Sloup „Ecce Homo“
Pokud se vydáte asi 2,5 km západně od obce, 
narazíte na vysoký kamenný sloup zvaný „Ecce 
Homo“. Tento sloup stojí na hranici Jihočeského 
a Plzeňského kraje a připomíná místo, kde se 
v roce 1742 utopili tři francouzští vojáci i s koňmi 
v Březovém potoce.
Proč navštívit Hlupín?
Hlupín je ideálním místem pro všechny, kdo hledají klid a krásnou přírodu. Přes obec 
vede silnice s hladkým povrchem. Obec leží nedaleko levého břehu zlatonosné Otavy a je 
v okrese Strakonice, Jihočeský kraj. Nadmořská výška obce je kolem 465 m a poskytuje 

Hlupín

Vážení a milí čtenáři Sobáčku,
bývá zvykem, že úvodník vždy píše 
starosta obce, která se objevuje v rubrice 
„Představujeme naše obce“. Tentokrát 
to tak nějak nevyšlo a zbylo na mě napsat 

pár slov na úvod.
Jak se říká, máme za sebou nejkrásnější svátky v roce. 
Přelom roku bývá tradičně příležitostí k zamyšlení, jaký byl 
ten rok uplynulý a zároveň je to čas k přemýšlení o tom, 
jaký bude rok budoucí.
Čas nám neúprosně utíká a ve chvíli, kdy toto číslo vyjde, 
už budeme mít za sebou téměř celý první měsíc roku 
2025. Venku má stále vládnout paní Zima a děti by si 
měly užívat zimních radovánek. Zatím měly možnost si 
pouze zabruslit. O sněhu se nám může už jen zdát. Pokud 
si ho chceme užít, musíme se vypravit na hory, ale i tam 
je to trošku bída. Přichází období plesů, maškarních 
bálů a masopustních průvodů a radovánek. Dny se nám 
už začínají prodlužovat a pomalinku se k nám blíží jaro 
a velikonoční svátky. První jarní sluníčko nás všechny co 
nevidět začne nabíjet energií a budeme se těšit z běžných 
každodenních radostí.
Na závěr Vám všem tedy přeji krásný nový rok, pevné 
zdraví, štěstí, spokojenost, klid a hlavně pohodu.

Dana Vohryzková, předsedkyně SOB

tak krásný výhled na okolní krajinu. Díky své poloze je 
Hlupín dobře dostupný a zároveň nabízí únik od ruchu 
města.
Když se procházíte po Hlupíně, můžete si vychutnat 
pohled na chalupy a staré statky, které vás vrátí do časů 
našich předků. Místní obyvatelé jsou přátelští a rádi vám 
povypráví o historii obce a jejich tradicích. Nenechte 
si ujít návštěvu místních památek a nasajte atmosféru 
tohoto kouzelného místa.
Akce a projekty v obci Hlupín
Obec Hlupín, malebné místo s bohatou tradicí 
a komunitním životem, se i v posledních letech vyznačuje 
aktivním rozvojem a péčí o kulturní i technickou 
infrastrukturu. Mezi oblíbené akce, na které se místní 
obyvatelé těší, patří tradice jako stavění májky, křesťanské 
zvyky v době velikonoční nebo rozsvěcování vánočního 
stromku. Tyto události spojují obyvatele všech generací, 
kteří se zapojují do oslav.  Kromě toho obec nezůstává 
pozadu ani v oblasti modernizace a infrastruktury.
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Co se v SOBu peče

Svazek obcí Blatenska
Kancelář SOBu na adrese:
Spálená 727, 388 01 Blatná 
tel.: 728 881 358, 383 420 300
e-mail: blatensko@blatensko.eu
Úřední hodiny:
Pondělí  8,00–11,00 12,30–16,00
Středa  8,00–11,00 12,30–16,00
Pátek  8,00–11,00

Uzávěrka příjmu příspěvků
do březnového vydání

SOBáčku č. 102
je ve středu 5. 3. 2025.

Příspěvky posílejte na e-mail:
sobacek@blatensko.eu

Co se v SOBu událo 
a co se bude dít

 ¾ V listopadu a prosinci 2024 
některé obce požádaly o spolupráci 
při vyúčtování dotací. Pracovnice SOBu 

jim vyúčtování pomohly připravit. 
 ¾ Poslední Valná hromada 

SOB v roce 2024 se konala ve středu 
11. prosince. Hlavním bodem jednání bylo projednání 

a schválení rozpočtu SOB na rok 2025. Dále bylo projednáno 
složení inventarizační komise pro inventarizaci majetku SOB 
k 31. 12. 2024, byly předány informace ke společnému projektu 
„Doplnění sběru separovaných odpadů ve Svazku obcí Blatenska 
– 2. etapa“, byla jmenována výběrová komise pro veřejnou zakázku. 

 ¾ Během měsíce ledna 2025 byla zpracována a podána žádost 
o příspěvek na podporu zaměstnávání osob se zdravotním postižením 
na chráněném trhu práce pro pracovníky zaměstnané v prádelně za 
čtvrté čtvrtletí 2024.

 ¾ Ve spolupráci s externí firmou pracovnice SOB budou připravovat 
zadání veřejné zakázky na společný projekt členských obcí 
„Doplnění sběru separovaných odpadů ve Svazku obcí Blatenska 
– 2. etapa“. 

 ¾ Pracovnice Svazku obcí Blatenska průběžně poskytují poradenství 
starostům a dalším pracovníkům obcí dle jejich aktuální potřeby.

 ¾ Své příspěvky, články, reportáže i s fotografiemi, pozvánky na dění 
u Vás, další informace o životě ve Vašich obcích posílejte, prosím, 
pouze na naši e-mailovou adresu: sobacek@blatensko.eu.

Dana Vohryzková, předsedkyně SOB

Kalendář SOBu na rok 2026
Pro obyvatele, návštěvníky a všechny příznivce Blatenska začínáme jako 
tradičně připravovat stolní kalendář SOBu na rok 2026. Žádáme zástupce 
obcí, spolků a organizátorů sportovních, kulturních a společenských 
akcí, aby nám poskytli podklady pro nový kalendář na rok 2026. Prosíme 
Vás o včasné poskytnutí podkladů a jejich zaslání na e-mailovou adresu 
blatensko@blatensko.eu nebo poštou na adresu Spálená 727, 388 01 
Blatná (případně se na tuto adresu můžete přijít domluvit osobně). 
Svoje podklady prosím zasílejte co možná nejdříve, nejpozději do 
30. dubna 2025, aby mohl být kalendář včas předán ke zpracování 
a k tisku. Nezapomeňte uvést název akce, datum a místo konání akce, 
případně pořadatele a další podrobnosti. Můžete nám poskytnout 
i fotografie ze života v obcích. Zde uveďte jméno autora a případně 
název fotografie. Děkujeme a těšíme se na případnou spolupráci. 

Dana Vohryzková a Bohumila Hoštičková

VU3V na Blatensku
Virtuální univerzita třetího věku v Blatné probíhá již třináctým rokem. 
Blahopřeji všem studentům, kteří koncem prosince úspěšně dokončili zimní 
semestr akademického roku 2024/2025. Studiem budeme pokračovat dále 
i v letním semestru akademického roku 2024/2025. Opět budou probíhat 
dva kurzy najednou. Každý kurz obsahuje 6 lekcí – přednášek. Studenti mají 
možnost volby nebo případně mohou navštěvovat oba dva kurzy najednou.
Ve čtvrtek 30. ledna 2025 společně zahájíme letní semestr akademického 
roku 2024/2025. První vybraný kurz má název Osobnosti světové moderní 
architektury. Jako druhé téma byl vybrán kurz nazvaný Evropské kulturní 
hodnoty. Tento kurz zahájíme ve čtvrtek 6. února 2025. Přednášky se konají 
vždy od 9,00 hodin ve velké klubovně Komunitního centra aktivního života 
v Blatné.
Zájemci o studium Virtuální univerzity třetího věku mohou získat bližší 
informace nebo se osobně přihlásit v kanceláři SOBu na adrese: Spálená 
727, Blatná nebo e-mailem: blatensko@blatensko.eu, případně na telefonu: 
728 881 358. Také mohou přijít na první společné setkání z každého kurzu, 
kde dostanou podrobné informace. Cena jednoho kurzu vychází 450 Kč. 
Poplatek musí být uhrazen co nejdříve, nejpozději však při zahájení kurzů, 
bankovním převodem na účet Svazku obcí Blatenska: 550 180 4544/0600. 
Bez uhrazeného poplatku nelze získat přihlašovací údaje na portál e-senior.

Dana Vohryzková, tutorka Konzultačního střediska Blatná

Přehled uzávěrek Sobáčku pro rok 2025
Uzávěrka:
Číslo 102 – středa 05. 03. 2025, Číslo 103 – středa 07. 05. 2025
Číslo 104 – středa 02. 07. 2025, Číslo 105 – středa 03. 09. 2025
Číslo 106 – středa 05. 11. 2025, Číslo 107 – středa 07. 01. 2026
Připomínáme pravidla pro zveřejňování příspěvků v Sobáčku:
1. SOBáček je vydáván jako informační bulletin zveřejňující 
informace o dění v regionu, v členských obcích, pozvánky na kulturní, 
společenské a další akce, které pořádají obce, SDH, TJ, ČSŽ v obci nebo 
jiná občanská sdružení a spolky v obci pro obyvatele a návštěvníky 
obcí.
2. Placená inzerce je přijímána v omezeném rozsahu na předposlední 
dvoustranu. Ceník placené inzerce schvaluje redakční rada.
3. Příspěvky jsou v SOBáčku zveřejňovány formou:
a) pravidelných rubrik – zejména informace o regionu, z činnosti SOB,
b) pravidelných rubrik – za podklady do rubriky zprávy z našich obcí 
zodpovídá starosta obce nebo jím pověřená osoba,
c) samostatných článků.
4. Příspěvky uveřejněné v SOBáčku nejsou ze strany SOB honorovány.
5. Nevyžádané materiály se nevracejí.
6. Všichni dopisovatelé jsou povinni respektovat právní úpravu 
ochrany osobních údajů.
7. Zaslané fotografie, které nebudou splňovat podmínky vhodné pro 
tisk, budou automaticky vyřazeny.
8. Příspěvky, články, reportáže i s fotografiemi, pozvánky na dění 
a další informace o životě v obcích posílejte, prosím, po předchozím 
souhlasu starosty či jím pověřené osoby pouze na naši e-mailovou 
adresu: sobacek@blatensko.eu.
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Svazek obcí Blatenska 
Spálená 727, 388 01 Blatná 

IČO: 68538189 
Dana Vohryzková tel.: 728 881 358 

e-mail: pradelna@blatensko.eu 
 

 

Komunální služby 
Blatenska 

 

praní a žehlení | mandl | švadlena 

 
PONDĚLÍ | 9,00 – 12,00; 13,00 – 16,00 

ÚTERÝ | 9,00 – 12,00 

STŘEDA | 9,00 – 12,00; 13,00 – 16,00 

ČTVRTEK | 9,00 – 12,00 

PÁTEK | 9,00 - 11,00 

 
| U ručního žehlení se připočítává částka 20,-Kč za kus. 

| Ceny jsou konečné, nejsme plátci DPH. 
| Dopravu nezajišťujeme. 

| Individuálně může být stavena cena vyšší např. u nestandardního prádla velkých rozměrů 
nebo při silném znečištění. 

| Dodací lhůta 5 pracovních dní, do dodací lhůty se nezapočítává den příjmu, 
sobota, neděle a svátky. 

| Možnost zakoupení dárkových poukazů. 
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Ceník praní a mandlování prádla 
Platnost od 1. 1. 2025 

 

1. Kapna…………………………………………………………………………………………………………….. 35,- Kč 
2.  Prostěradlo……………………………………………………………………………………………………… 25,- Kč 
3.  Povlak na polštář………………………………………………………………………………………………. 20,- Kč 
4. Ručník, utěrka…………………………………………………………………………………………………... 15,- Kč 
5.  Ručník froté, mopy, prostírání velké……………………………………………………………………….. 20,- Kč  
6.  Ručník malý, prostírání malé………………………………………………………………………………… 12,- Kč 
7.  Osuška…………………………………………………………………………………………………………… 25,- Kč 
8.  Ubrus…………………………………………………………………………………………………………….. 30,- Kč 
9.  Závěs, záclona………………………………………………………………………………………………….. 30,- Kč 
10. Sedák…………………………………………………………………………………………………………….. 35,- Kč 
11. Mikina, vesta……………………………………………………………………………………………………. 30,- Kč 
12. Košile…………………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
 Košile pouze žehlení…………………………………………………………………………………………... 30,- Kč 
13. Tričko…………………………………………………………………………………………………………….. 25,- Kč 
14. Kalhoty…………………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
15. Zástěra, šaty…………………………………………………………………………………………………….. 18,- Kč 
16. Ponožky…………………………………………………………………………………………………………..   8,- Kč 
17. Plyšové hračky do 30 cm……………………………………………………………………………………… 20,- Kč 
18. Potah matrace………………………………………………………………………………………………… 200,- Kč 
19. Spacák slabý………………………………………………………………………………………………….. 100,- Kč 
 Spacák silný…………………………………………………………………………………………………… 180,- Kč 
20. Mikroutěrka…………………………………………………………………………………………………….... 8,- Kč 
21. Chňapka, žínka…………………………………………………………………………………………………. 10,- Kč 
22. Plášť……………………………………………………………………………………………………………… 45,- Kč 
23. Bunda slabá…………………………………………………………………………………………………….. 90,- Kč 
 Bunda silná……………………………………………………………………………………………………. 135,- Kč 
24. Deka slabá, závěs slabý………………………………………………………………………………………. 90,- Kč 
 Deka střední, závěs silný……………………………………………………………………………………. 110,- Kč 
 Deka velká……………………………………………………………………………………………………... 200,- Kč 
 Deka ovčí vlna………………………………………………………………………………………………… 220,- Kč 
25. Podložka do postele ovčí vlna………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
26. Potah sedací souprava………………………………………………………………………………………. 180,- Kč 
27. Potah křeslo…………………………………………………………………………………………………….. 80,- Kč 
28. Polštář malý…………………………………………………………………………………………………….. 50,- Kč 
 Polštář velký……………………………………………………………………………………………………. 90,- Kč 
29. Potahy do auta 1 sedačka……………………………………………………………………………………. 50,- Kč 
30. Potah zahradní silný malý……………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
 Potah zahradní silný velký………………………………………………………………………………….. 120,- Kč 
31. Župan slabý…………………………………………………………………………………………………….. 35,- Kč 
 Župan silný……………………………………………………………………………………………………… 45,- Kč 
32. MANDLOVÁNÍ vyprané suché prádlo  
 Polštář, ubrus…………………………………………………………………………………………………... 15,- Kč 

Kapna, prostěradlo…………………………………………………………………………………………….. 20,- Kč 
Utěrka, ručník……….………………………………………………………………………………………….. 12,- Kč 
Závěs…………………………………………………………………………………………………………….. 20,- Kč 
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Představujeme naše obce - Pokračování ze str. 1

Stavění májky
Každý rok, na začátku května, se 
v Hlupíně koná jedna z nejstarších 
vesnických tradic – stavění májky. 
Tento rituál, který symbolizuje 
příchod jara a obnovu přírody, 
přitahuje jak mladší, tak starší 
generace. Stavění májky je spojené 
s veselím, zpěvem a tancem, čímž 
se vytváří příjemná atmosféra pro 
celou komunitu.
Velikonoční křístání dětí
Další významnou událostí v Hlu-
píně jsou velikonoční svátky. 
K tradičním zvykům patří veli-
konoční křístání dětí, při němž 
děti chodí po domovech, zpívají 
písně a recitují verše. Za to jim 
dospělí dávají vajíčka, cukrovinky 
nebo malé dárky. Tento zvyk je 
příležitostí pro setkávání rodin 
a přátel.
Rozsvěcování vánočního stromku
Vánoce v Hlupíně nejsou jen 
časem klidu a rodinných setkání, 
ale také obdobím, kdy celá obec 
žije tradičním rozsvěcováním vánočního stromku. Tento okamžik je 
pro místní občany výjimečný, protože se sejdou na návsi, aby společně 
oslavili příchod svátků. Stromek je ozdoben za pomoci obyvatel. Po 
rozsvícení stromku následuje společenský program, který spojuje 
generace a přináší pocit sounáležitosti.
Infrastruktura a modernizace
Obec Hlupín se však nezaměřuje pouze na tradice, ale také na rozvoj 
a zlepšení životních podmínek pro své obyvatele. V posledních letech 
probíhá několik významných projektů zaměřených na modernizaci 
obce. Byla dokončena výstavba hlavního kanalizačního řádu, který 
je již v provozu, a v současnosti se plánuje dokončení připojení další 
části obce k tomuto hlavnímu řádu. Dále byla zrealizována instalace 
veřejného osvětlení, což zvyšuje bezpečnost v obci, zejména v nočních 
hodinách. Výměna povrchu silnic a rekonstrukce střechy obecního domu 
rovněž patří k důležitým krokům na cestě k lepším životním podmínkám 
místních obyvatel.
Všechny tyto infrastrukturní projekty by se neobešly bez cenné pomoci 
dotací z Jihočeského kraje.  Díky této podpoře se Hlupín i nadále rozvíjí 
a zlepšuje životní podmínky pro své obyvatele, čímž se posiluje nejen 
infrastruktura, ale i celková kvalita života.

Autor: OÚ Hlupín

Přehled počasí 
v Blatné za listopad 
Průměrná teplota: 3,1 °C, odchylka od 
normálu: –0,2 °C.
Úhrn srážek: 28,0 mm, tj. 71 % normálu.

Měsíc jako celek teplotně normální, 
srážkově mírně podnormální. Listopad 

přinesl všechno, co se od jedenáctého 
měsíce v roce očekává. Teplotní maximum 

14,4 °C bylo naměřeno hned dne 1. Teplotní minimum –2,8 °C bylo 
naměřeno ve dnech 22. a 30. Na srážky byla nejbohatší druhá dekáda, 
kdy třeba dne 19. vydatněji zapršelo s denním úhrnem 9,6 mm. První 
a třetí dekáda byly poměrně suché. Dne 13. bylo zaznamenáno první 
sněžení nastupující zimy. Den se sněhovou pokrývkou byl jeden dne 23. 
o výšce 1 cm. Během listopadu se vyskytovaly časté teplotní inverze 
doprovázené mlhavým počasím, dnů s mlhou bylo 15. Tyto inverze ale 
byly střídány cyklonálním, větrným počasím s proměnlivým množstvím 
oblačnosti. Na listopad i poměrně často svítilo slunce. Dnů mrazových 
bylo v listopadu 15 a dnů s přízemním mrazem 18. 

Informace z regionui

Přehled počasí v Blatné za prosinec 
Průměrná teplota: 0,8 °C, odchylka od normálu: +0,9 °C.
Úhrn srážek: 37,6 mm, tj. 99 % normálu.
Měsíc jako celek teplotně velmi slabě nadnormální, srážkově normální. 
Během prosince padalo nejvíce srážek v první dekádě, kdy dne 6. 
vydatně pršelo s denním úhrnem srážek 12,7 mm. Druhá dekáda byla 
sušší a nejméně srážek spadlo v dekádě třetí, kdy panovalo od dne 25. 
až do Silvestra abnormálně suché, často jasné a slunečné počasí. Délkou 
slunečního svitu zaujal prosinec historické druhé místo. Noční mrazy 
z konce roku se zasloužily i o vytvoření dostatečně pevné a hladké ledové 
plochy na rybnících, čímž bylo možno skoro po roce opět bruslit na 
přírodním ledu. Sněhu bylo v prosinci málo. Dny se sněhovou pokrývkou 
byly jen tři o maximální výšce sněhu 2 cm dne 15. Dnů s mlhou bylo 
v prosinci 7, naměřeny byly 4 dny ledové, 20 dnů mrazových a 24 dnů 
s mrazem přízemním. Teplotní maximum prosince 11,6 °C bylo naměřeno 
dne 19., teplotní minimum –7,3 °C dne 31.

Přehled počasí v Blatné za rok 2024 
Průměrná teplota: 10,2 °C, odchylka od normálu: +1,8 °C.
Úhrn srážek: 624,0 mm, tj. 104 % normálu.
Rok jako celek teplotně silně nadnormální, srážkově velmi slabě 
nadnormální. Rok 2024 je vůbec nejteplejším rokem od počátku měření 
a celkově jasný trend oteplování potvrzuje fakt, že šest nejteplejších roků 
se vyskytlo od roku 2015. O vysoký roční průměr se zasloužily především 
únor a březen. Na srážky byly bohaté květen a září, během léta byl vláhy 
nedostatek. Nejvyšší teplota roku byla 33,5 °C dne 13. srpna, nejnižší 
–14,5 °C dne 21. ledna. Denních srážkových úhrnů od 10,0 mm výše bylo 
10, což je spíše menší počet. Dnů s bouřkou bylo 35, což odpovídá normálu. 
Výbojů blesků bylo v bouřkách za celý rok 1 194. Mírně nadprůměrný byl 
výskyt mlh, za rok bylo 94 dnů s mlhou. Výrazně podprůměrný byl počet 
dnů se sněhovou pokrývkou 20 a extrémně nízká, rekordní, byla maximální 
výška sněhové pokrývky pouze 3 cm. Podprůměrný byl počet ledových dnů 
17, extrémně nízký, rekordní byl počet mrazových dnů pouze 76, rovněž 
počet dnů s přízemním mrazem byl velmi nízký, druhý nejnižší se součtem 
112 dnů. Naopak velmi vysoký byl počet dnů letních 68, což je historicky 
druhý nejvyšší počet, stejně tak počet dnů tropických 26 je historicky druhý 
nejvyšší. V roce 2024 se v červnu vyskytla i historicky druhá tropická noc.

Zdeněk Vondra

Máte obavy o bezpečí a zdraví 
sebe nebo svých blízkých?

Chcete zajistit sobě či svým blízkým 
plnohodnotný život ve svém domácím 
prostředí?

Jistotou včasné pomoci v nouzových situacích 
je využití  naší sociální služby

TÍSŇOVÁ PÉČE
lze využívat po celé České republice

Kontakt
 +420 910 440 113 

www.dohlednadosah.cz
zajemce@dohlednadosah.cz
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DRAHENICKÝ MÁLKOV

Komu je tísňová péče určena?
Osobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu věku, zdravotního 
stavu či postižení a chtějí mít pocit jistoty a bezpečí každodenním 
životě. 

Jak tísňová péče funguje?

Co tísňová péče nabízí?

• standardní základní poplatek 450 Kč / měsíc včetně zařízení
• možnost dokoupení prémiových  balíčků s asistivními 

technologiemi

• poskytnutí a správu komunikačního zařízení
• nepřetržité poskytování služby: potřebný dohled 24 hodin denně 

včetně svátků a víkendů
• okamžité zajištění pomoci (IZS nebo krizový kontakt)
• pomoc při krizových situacích doma i mimo domov (GPS lokátor)
• sociální poradenství

Úhrada za službu tísňové péče?

Individuální 
nastavení 

péče 

Vybavení 
klienta 

tísňovým 
tlačítkem

Jednoduché 
zavolání 
pomoci 

stisknutím 
tlačítka 

Upozornění 
na nouzovou 

situaci 
v dohledovém 
centru služby 

Neprodlené 
řešení situace 

klienta, 
zorganizování 

pomoci

Radost z dotace na 
„Pergolu setkávání“

Stane se symbolem sousedské sou-
držnosti, pospolitosti a přátelství. Řeč 

je o chystané výstavbě „Pergoly setkává-
ní“ v osadě Čekanice, na kterou obdržel tamní 

osadní výbor finanční dotaci ve výši 70 940 korun. Stalo se tak v rámci 
3. ročníku grantové výzvy „Milión s Kauflandem“ pro Strakonice a okolí 
na rok 2025. „Pergola setkávání bude součástí obecní budovy. Z poskyt-
nuté dotace se zaplatí materiál na její stavbu. Projekt tak podporuje soli-
dární spolupráci osadníků, kteří ji vybudují společnými silami. S tím sou-
visí i celková úprava veškerého venkovního prostoru u osadní budovy,“ 

ČEKANICE

Zprávy z našich obcí

říká člen zdejšího osadního výboru. Místní občané se prý již teď těší na 
aktivní přínos společnému zájmu. Spouštěcím mechanismem má být 
hned příchod jara.
Čekaničtí ostatně o svou ves pečují s příkladným zájmem a svědomitostí 
i v ostatních směrech. „Kromě údržby zeleně, rybníku a dalších 
potřebných činností na území obce iniciují a spolupodílejí se na opravách 
osadní budovy. Moc jim záleží na vytvoření co možná nejdůstojnějšího 
a nejpříjemnějšího prostředí pro přátelská posezení a pořádání různých 
akcí,“ kvituje s uznáním pracovitost a píli čekanických osadníků člen 
osadního výboru.

V Čekanicích fandí lidovým tradicím
Aby na venkově měli lidé plnohodnotný život a nesváděly je městské 
vymoženosti, musí táhnout za jeden provaz a udržovat obyčeje svých 
předků. Pak se i pohádka může stát skutečností. A takovou pohádkou 
žije téměř sto stálých obyvatel osady Čekanice u Blatné. 
Tento řetězec každoročních akcí odstartuje novoroční pochod po 
okolí Čekanic pro malé i velké. Tradičně je zakončen posezením 
u novoroční polévky v klubovně osadní budovy. O velikonočních 
svátcích přichází ke slovu hojná sešlost u pletení pomlázek a také 
zdobení velikonočních vajíček. Léto je ve znamení „Dětského dne“, kde 
školní i předškolní ratolesti vedle sportování absolvují s nadšením četné 
dovednosti. Adventní čas se nese „na křídlech“ výroby vánočních věnců 
a zhotovování dalších příkladů sváteční výzdoby. To se děje za podpory 
majitele čekanického zámku.
Opomenut samozřejmě nemůže být ani Mikuláš. To se na čekanické 
půdě otevřou brány pekla a děti za doprovodu svatého Mikuláše 
s andělem mohou nahlédnout mezi čerty a upéci si s nimi buřta na 
nefalšovaném pekelném ohni. Předtím zástupcům obou mocností 
ovšem namalují pěkné obrázky.
Plné dojetí a pokory je setkání celé osady u slavnostního rozsvícení 
vánočního stromu. K tomu pochopitelně patří zpěv vánočních koled 
a srkání horkého punče.
Najde se i čas k soutěžení v deskových hrách a na turnaj v rekreačním 
fotbálku. Tady to prostě žije na plný výkon, a proto je tu tak dobře. 

Vladimír Šavrda                                                          

Adventní čas v Málkově 
V sobotu 30. listopadu se konal další ročník Málkovských adventních trhů. 
Prodejci byli letos v oslabení, ale i tak uspokojili nákupní náladu všech 
zúčastněných. Věříme, že drobnosti u nich nakoupené udělali radost. 
I letos děkujeme všem, kteří ve svém volném čase vyráběli a i těm, 
kteří si něco koupili. Od šesti hodin probíhalo rozsvícení vánočního 
stromu. Letos se nezdobil ten, co stále stojí v parku, ale vedle něj se 
umístil jeden menší stromek, který místní občané nádherně ozdobili. 
Po rozsvícení se konala degustační soutěž na téma: jednohubky. Sešlo 
se celkem 18 vzorků, které byly odlišné chutí i vzhledem. První místo 
vyhrála Pavlína Lapková se svými sladkými jednohubkami. Druhé místo 
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obsadila Martina Říhová a na třetím místě se umístila Hanka Jahodová. 
Zpívání v kapličce proběhlo o dva týdny později. Stejně jako loni 
vystoupil dětský í učitelský pěvecký sbor při Základní škole T. G. M. 
v Blatné. Zaznělo pásmo známých i neznámých vánočních koled a písní. 

Výroční valná hromada
Mezi vánočními svátky se konala výroční valná hromada SDH Drahenický 
Málkov. Hasiči zrekapitulovali proběhlý rok 2024 a společně naplánovali 
činnosti na ten následující. 

Novoroční špacír
Ani větrné počasí nezabránilo málkovským, aby na 1. lednový den 
vyrazili na tradiční novoroční špacír. Jejich kroky vedli k baronově chatě, 
kde si čas zpříjemnili u ohýnku s chutí buřtů na jazyku. 

Lucie Kyliánová

Bohaté dění na přelomu roku 2024 a 2025 lemovaly ve Skaličanech 
akce pořádané či spolupořádané místním hasičským sborem a osadním 
výborem.

Komplexní pozemková úprava 
zahájena
Počátkem prosince proběhlo úvodní jednání ve věci komplexní 
pozemkové úpravy v katastrálním území Skaličany. Ředitel Státního 
pozemkového úřadu Ing. Valný seznámil přítomné s průběhem 
a harmonogramem prací. Komplexní pozemková úprava je časově 
poměrně náročný proces, nicméně přinese kromě konsolidace 
pozemků a návrhů společných zařízení i významný efekt v podobě 
možné realizace společných zařízení (cestní síť, minimalizace erozních 
rizik, retence vody v krajině, realizace protierozních opatření a opatření 
zadržujících vodu v krajině apod.). Účelem pozemkové úpravy je 
zejména uspořádání vlastnických práv a vztahů k pozemkům, zajištění 
podmínek pro racionální hospodaření vlastníků půdy, zpřístupnění 
pozemků, zlepšení hospodaření s vodou v krajině (včetně např. návrhů 
na opatření sloužících k neškodnému odvedení povrchových vod, jejich 
retenci v krajině apod.), zajištění podmínek pro ochranu zemědělského 
půdního fondu atd. Na úvodním jednání se přítomní mohli seznámit 
i s řadou zajímavých čísel a proběhla též volba sboru zástupců, který 
bude rozhodovat o společných zařízeních v našem katastru. V polovině 
prosince navázalo na úvodní jednání šetření obvodu pozemkové 
úpravy. V dalších fázích pozemkových úprav budou vlastníci řešených 
pozemků vždy seznamováni s procesem úprav a je nutné, aby aktivně 
spolupracovali s projektanty a se Státním pozemkovým úřadem (SPÚ).

SKALIČANY

Ing. Mayer a Ing. Valný při prezentaci pozemkové úpravy, foto Václav Cheníček
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Rozsvícení vánočního stromu
Na návsi, na vršku před Šounů se tradičně uskutečnilo rozsvícení 
vánočního stromu. Ten byl tentokrát ozdoben novými světýlky 
a kometou, která vkusně zapadla a sladila se s novou světelnou sváteční 
výzdobou na veřejném osvětlení, které bylo díky městu Blatná pořízeno 
z rozpočtu naší místní části a v rámci obnovy veřejného osvětlení bude 
v další etapě pořízeno i na další místa v obci i v roce letošním. Na setkání 
u vánočního stromu navázalo sousedské posezení v obecním domě za 
poměrně hojné účasti skaličanských sousedů.

Rozsvícení vánočního stromu, foto Václav Kotrba

Mikuláš, čertice 
a anděl
Po meziroční přestávce navští-
vili naši obec opět Mikuláš, 
čertice a anděl, tentokrát v or-
ganizačně obměněné sestavě. 
Minulým organizátorům – ro-
dině Kvardovým patří velké po-
děkování za dlouholeté nadílky 
ve skaličanských domácnostech 
a novým přejeme co nejlehčí 
knihu hříchů! 

Silvestr 
v obecním domě
Konec roku byl opět ve znamení sešlosti v obecním domě. Sešli 
se sešlí i nesešlí jedinci z domácích i přespolních luhů a hájů a to již 
v dopoledních hodinách, kdy nás na svém silvestrovském pochodu 
navštívili přátelé z obce Hajany, což bylo příležitostí k příjemnému 
přátelskému poklábosení. Součástí večerního programu byla zhruba 
hodinová foto i video prezentace z dění v obci roku 2024. Tato bude 
v obměněné podobě prezentována i na veřejné obecní schůzi. Půlnoc 
s příchodem nového roku je u nás v obci vítána setkáním a přípitkem 
u vánočního stromu a přítomní si mnohdy dojatě přejí do další etapy žití 
jen to nejlepší. Stejně tomu bylo i na Nový rok 2025. Je příjemné, že se 
sousedé v dnešní době dokáží sejít, alespoň tedy ti, kteří se sejít chtějí 
a oprostí se a povznesou nad zbytečnou a bezdůvodnou všudypřítomnou 
společenskou naštvaností současnosti.  

Mikuláš, čertice a anděl u Blovských, 
foto Jiří Blovský

Připojit foto SK_003: Silvestrovská projekce, foto Václav Kotrba

Novoroční špacír
Nový rok byl ve znamení pátého ročníku novoročního špacíru, 
který absolvovalo na tři desítky pochodujících dospělých, mládeže 
i čtyřnohých miláčků. Krajinná procházka vedla podruhé ze Skaličan do 
Dvoretic, na Lacinou a dále do Buzic, kde došlo na povinnou zastávku 
v pohostinné hospůdce U Čiláka. Po návratu do Skaličan proběhlo v naší 
teplotně příjemně vytopené klubovně obecního domu vyhodnocení 
špacíru a zhodnocení silvestrovských zážitků. 

Tříkrálová sbírka
Po mnoha letech se ve Skaliča-
nech podařilo zorganizovat Tří-
královou sbírku a za tuto hezkou 
akci děkujeme rodině Blovských. 
Z výtěžku Tříkrálové sbírky bude 
podpořena přístavba a rekon-
strukce Domu klidného stáří 
sv. Anny v Sousedovicích. Sbírka 
je organizována Diecézí česko-
budějovickou, Charitou Stra-
konice, všem dárcům upřímně 
děkujeme.

Co bude 
nebo bylo…
V příštím vydání SOBáčku se 
můžete těšit na informace z vý-
roční valné hromady SDH Skali-
čany, na reportáž z dalšího roč-
níku turnaje ve stolním fotbálku 
„Malá pencle“ a možná i na ně-
které pozvánky na nadcházející 
akce.

Václav Cheníček

Jedni z nejstarších skaličanských turistů, foto Martina Ředinová

Na startu, novoroční špacír, foto Václav Cheníček

Tři králové ve Skaličanech, foto Václav Cheníček
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BLATNÁ
Tříkrálová 
sbírka
Tříkrálová sbírka v Blatné 
byla zahájena ve čtvrtek 
2. ledna v kostele Nanebe-
vzetí Panny Marie slavnost-
ním požehnáním, které 
koledníkům udělil P. Ru-
dolf Hušek. V následujících 
dnech mohli občané Blatné 
potkat koledníky a slyšet 
zpěv „My tři králové jdeme 
k vám“ u svých dveří, na 
ulicích, někteří i na svém 

pracovišti. Tři králové navštívili také školku. Na mnohých dveřích se 
objevil nápis křídou „K+M+B 2025“. Všude přinášeli lidem radost z toho, 
mohou udělat jiným lidem radost tím, že přispějí potřebným, kteří jsou 
více nebo méně odkázáni na pomoc ostatních. 
Do uzávěrky časopisu nebyl výsledek Tříkrálové sbírky v Blatné známý, 
bude uveden v příštím čísle SOBáčku. 

Text a foto: František Jirsa

Sportovní galavečer 
v pražské Lucerně
O boxerské cestě Milana Budoše jsme vás již informovali 
v prosincovém čísle Blatenských listů. Od září minulého roku Milan 
poctivě trénoval nejen na domácí půdě pod vedením Petra Maňasky 
a Martina Samce, neuvěřitelnou oporou mu byli v posledních 
měsících Martin Gaňo (KG-Academy) a Matouš Rajmont (Celebrity 
Boxing Place), se kterými Milan trénoval v Praze. Matouš Rajmont byl 
hlavním organizátorem Sportovního galavečeru v pražské Lucerně 
a netrpělivě očekával Milanův výkon.
Lístky na tuto sportovní akci byly vyprodané již několik týdnů dopředu 
a nutno podotknout, že se do Prahy 30. listopadu vydal bohatý 
zástup blatenských fanoušků. Ti, kteří nemohli sledovat Milanův 
zápas naživo, využili promítání, které pro ně nachystala Restaurace 
Sokolovna v Blatné.

Epický nástup Milana Budoše!

Celý galavečer se nesl v dress code první republiky, muži nahodili 
obleky a dámy oblékly večerní róby. Atmosféra byla sváteční 
i bojovná zároveň. Zápas Milana Budoše a Roberta Kurky byl šestý 
v pořadí na hlavní kartě. A Milanův nástup spustil v Lucerně vřavu. 
Synchronizované pokřiky blatenských fanoušků zaskočily přítomné 
diváky a slyšet celým sálem bylo již jen „Milan Budoš!“
První kolo bylo vyrovnané, nicméně na jeho konci Milan jednoznačně 
převzal otěže zápasu. Nad svým protivníkem měl převahu. Ukázal, 
že se tvrdá příprava vyplatila a nikoho nenechalo na pochybách, 
že tento kluk z Pacelic má své místo v ringů právem! Robert Kurka 
byl zaskočen Milanovou silnou levačkou, kterou několikrát Milan 
fantasticky trefil. S každou ranou dostával Milan diváky Lucerny do 
varu a ti, kteří mu do té doby nevěnovali dostatečnou pozornost, 
z něho nemohli spustit oči. Neskutečný Milanův talent si podmanil 
všechny.
Celé druhé kolo již bylo pod boxerskou taktovkou Milana a na jeho 
konci byl Milan první boxer, kterému se povedlo poslat Kurku k zemi 
do počítání… Velice těžko se Kurka zvedal ze země, ale nakonec se 
mu to povedlo. Kdyby vzápětí nezazněl závěrečný gong druhého kola, 
Milan by Kurku pravděpodobně dokončil. Kurka však ve třetím kole 
trefil Milana natolik silně, že rozhodčí zápas ukončil v jeho prospěch. 
Nutno podotknout, že Milana k zemi skolit nedokázal a zápas byl 
ukončen, ačkoliv se Milan dožadoval pokračování. Milanův výkon 
zanechal obdivuhodný dojem nejen na jeho trenéry, ale i na trenéry 
Roberta Kurky. Ti mu ihned po skončení přišli osobně gratulovat 
k fantastickému výkonu při premiéře mezi profesionály.
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Poděkování patří všem, kteří Milana na jeho boxerské cestě provázejí. 
Trenérům, sparring partnerům, rodině, přátelům a sponzorům 
Golden Gate investiční společnost a.s., KG – Academy, Celebrity 
Boxing Place, Zdeněk Vinter – klempířské práce.
A protože štěstí přeje odvážným a statečným, další nabídky na zápasy 
má již Milan otevřené.
„Život není o tom, jak tvrdý úder umíte dát, ale kolik ran zvládnete 
dostat a přesto jít stále vpřed.“ (Sylvester Stalone)

Tereza Sedláčková

Hudba spojuje
Ráda bych poděkovala malému i velkému sboru 
naší školy za úžasné výkony při vystoupeních.
V neděli 1. 12. 2024 proběhlo rozsvěcení 
vánočního stromu na blatenském náměstí. Děkuji 
všem účinkujícím jak z řad vystupujících, tak také 
pomáhajícím v zákulisí. Všichni jsme si vystoupení užili a jsem nesmírně 
pyšná na to, jak se nám vystoupení povedlo. 
Malý sbor doprovázel svým zpěvem rozsvěcení stromku v Hajanech 
a výběr písní zazpíval i při Zpívání na schodech na naší škole. V úterý 
17. 12. 2024 jsme navštívili domov pro seniory, kde jsme nejen předvedli 
nacvičené skladby, ale také jsme si společně se seniory zazpívali známé 
koledy. Těší nás, že se tam můžeme stále vracet a sdílet hudbu napříč 
generacemi. 
Děkuji Karin Kučové za klavírní doprovody a panu učiteli Karlu Pičmanovi 
za klavírní i kytarové doprovody a pomoc při organizaci akcí. 
„Hudba je jazyk, kterým mluví duše.“

Mgr. Šárka Komárková

JAK jsme navštívili muzeum
Poslední týden před 
Vánocemi navštívily 
čtyři třídy ze ZŠ JAK 
v muzeu výstavu Křeh-
ké Vánoce. Paní Eisen-
hamerová připravila 
pro děti doprovodný 
program o dějinách 
Vánoc a historii 
výroby různých druhů 
vánočních ozdob. Děti 

si vyrobily třpytivou ozdobu s andělíčkem. Zajímavý program děti zaujal 
a těšíme se na další výstavy.

Mgr. Iva Tvrdá, Mgr. Pavla Voborníková, tř. uč. 4.A, 4.B

Zleva Petr Maňaska, Milan Budoš, Daniel Brož, Martin Samec
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JAK jsme si připravili 
Vánoční výstavu
Dne 16. 12.  jsme si připravili v 1. patře naší školy Vánoční výstavu 
na téma Knihy s vánoční tématikou. Všechny třídy se podílely na její 
instalaci. Do školy děti přinesly z domova vlastní knihy, které vyprávějí 
o Vánocích.  Celá chodba ve škole byla ještě vyzdobena drobnými 
vánočními dekoracemi. Nádherná výstava nás příjemně naladila na 
přicházející vánoční svátky.

Pavla Voborníková, tř. uč. 4.B

Páťáci jako již velcí praktici při používání digitálních zařízení byli pověření 
velmi zodpovědným úkolem – seznámit malé kamarády s prací na 
tabletu při procvičování a opakování běžného učiva. Páťáci si rozebrali 
prvňáčky a pomalu se s nimi seznámili. Pak již pomalu ukazovali, jak 
spustit tablet, ovládat jej a plnit na něm činnosti pro procvičení počítání 
a čtení s porozuměním. Větší kamarádi byli velmi překvapeni, co již malí 
žáčci umí.
Poslední předvánoční den nám přišli do 1. třídy pomoci naši patroni – 
sedmáci. Všichni jsme se na náš besídkový čas moc těšili. V rámci vánoční 
výstavy byla pro děti připravena vánoční stezka s úkoly. Sedmáci dětem 
pomohli číst jednotlivé texty na stanovištích a řešit úkoly, ze kterých 
nakonec doplnili společně tajenku. Co nám tajenka „24. prosince“ 
řekla? Že nám nastane štědrý večer. Tak zněla odpověď prvňáčků ve 
třídě. Proto jsme si společně zazpívali tuto tradiční koledu.
Sedmáci si s námi užili krásný začátek vánoční besídky. Měli jsme pro ně 
připraveno i malé sladké potěšení. Již se těšíme na další společnou akci.

Jana Krapsová, třídní učitelka 1. A

Malý princ
Dne 18. 12. 2024 jsme v rámci výuky českého jazyka vyjeli s devátými 
třídami do Prahy. Naším cílem bylo divadelní představení Malý princ. 
Divadlo Studio DVA se nachází přímo na Václavském náměstí a naše 
představení začínalo až ve 14 hodin, proto jsme dopoledne měli 
dostatek času užít si vánoční atmosféru pražského adventu. Menší 
trhy jsou přímo na Václavském náměstí, jejich podoba je ovlivněna 
momentální rekonstrukcí náměstí. Kdo měl zájem, šel s vedením na trhy 
na Staroměstské náměstí, které už měly tu správnou atmosféru. 
U stánků se daly koupit pralinky, svařák, trdelník nebo bramborák. 
V půl druhé jsme měli sraz u sochy sv. Václava a šli jsme do divadla. 
Představení bylo hereckým a pěveckým koncertem jednoho herce, Jana 
Ciny. Jeho výkon byl excelentní, i když bychom uvítali, aby v inscenaci 
vystupovalo herců více. Celkově se nám výlet do Prahy líbil a zase na 
podobnou akci rádi vyrazíme.

Mgr. Olga Vejvodová a Mgr. Dana Princová

Vánoční besídka plná smíchu, 
dárků a vánočních tradic
Vánoce jsou za rohem, a co by to bylo za svátky bez té správné dávky 
vánoční magie? Letos jsme se pustili do pořádné vánoční besídky, která 
byla plná nejen tradičního rozdávání dárků, ochutnávky cukroví, ale 
i zábavných her a vyzkoušení starých dobrých zvyků.

Důležité byly pro nás 
i dárky – což je vždy ta 
nejvíc očekávaná část 
každé besídky. A když 
mluvíme o dětech, 
můžeme si být jisti, 
že nervozita před 
rozdáváním dárků byla 
téměř hmatatelná! 
Nejdřív ale přišly na 
řadu vánoční tradice.
Andělské zvonění – 
malý rituál, při kterém 
zvonky ve vánočním 
stromečku začaly znít 
jen tak, aby vzbudily 
tu pravou vánoční 
atmosféru. Když jsme 
dětem ukázali, jak se 
to dělá, všechny byly 
ohromené.
Následovalo rozkrojení 

jablíčka, což byla zábava nejen pro děti, ale i pro nás dospělé. Kdo by 
si pomyslel, že tak jednoduchý zvyk může vyvolat tolik radosti? Ať už se 
našlo srdce, nebo ne, každý se smál, protože vánoční tradice jsou o tom, 
že se prostě zasmějeme a jsme spolu.
A pak už přišly na řadu hry a vánoční tvoření. Židličkovaná je klasika, 
která nikdy nezklame. Kdo by se dokázal udržet na poslední židličce? 
Děti běhaly kolem, smály se a užívaly si každou sekundu téhle chaotické, 

Obchod ve II. B
V úterý 17. 12. se naše třída II. B proměnila v obchod.
Nejdříve bylo nutné „vydělat peníze.“ To bylo možné počítáním příkladů 
nebo plněním úkolů z českého jazyka. Když si všechny děti pořádně 
namastily kapsy, šlo se na nákupy. K dostání byly sladkosti, pastelky, fixy 
a další drobnosti.
Nakupující ovšem museli dobře spočítat kolik peněz si musí přesně 
připravit anebo kolik má „paní prodavačka“ vrátit.
Věřím, že se náš obchod všem druháčkům líbil.
Za pomoc děkujeme Káje Šiškové, která je v naší škole na praxi.

Eva Kotšmídová, tř. učitelka a Iva Lojíková, asistentka

JAK nám pomáhají starší spolužáci
Pomalu končí kalendářní rok a běžný školní den prvňáčků byl oživen 
spoluprací se staršími spolužáky.
Z důvodu organizační potřeby byli prvňáčci spojeni s páťáky při hodině 
informatiky. Jak nejlépe využít digitální dovednosti páťáků v praxi? 



Svazek obcí Blatenska - leden 202512

Tradiční vánoční tvoření 
předškoláků
Každoroční adventní čas přináší nejen radostné 
očekávání Vánoc, ale také příležitost k setkávání 
a tvořivým aktivitám. Jednou z oblíbených tradic 
naší školy je spolupráce s mateřskými školami. Předškoláci vždy dorazí 
společně se svými učitelkami na tradiční vánoční vyrábění. Letos se tato 
akce uskutečnila ve dnech 13., 16., 17. a 19. prosince.
Slavnostní atmosféru před samotným tvořením navodilo vystoupení 
školního sboru pod vedením paní učitelky Uriánkové a žáků 2. B, se 
kterými secvičila paní učitelka Peršínová pásmo koled, vánočních písní 
a básní. Známé koledy naladily děti na tu pravou vánoční strunu.
Děti z mateřských škol Šilhova, Vrchlického a Husovy sady se za pomoci 
žáků prvního stupně pustily do tvoření. Cílem bylo vyrobit symbolického 
anděla z papíru a dalších dekorativních materiálů. Starší žáci trpělivě 
pomáhali předškolákům s náročnějšími částmi tvoření a společně 
se radovali z každého hotového anděla. Za svou píli byly menší děti 
odměněny malou svačinkou, kterou pro ně připravily paní kuchařky.
Tato akce je skvělou příležitostí, jak propojit nejmenší děti s těmi staršími, 
a upevňuje vztahy mezi mateřskou a základní školou. Předškoláci si 
na památku odnesli nejen vlastnoručně vyrobeného anděla, ale také 
spoustu zážitků, inspiraci pro další tvoření a radost z očekávání blížících 
se Vánoc.

Mgr. Eva Vonášková a Mgr. Petra Regušová, učitelky I. stupně

ale zábavné soutěže. A že padali, skákali a občas se úplně zapomněli na 
pravidla? Kdo by to řešil, když šlo hlavně o to, jak se pobavit!
A na závěr, když už bylo všem teplo u srdce, přišlo rozdávání dárků. Bylo 
to jako v pohádce – každý dostal něco, co ho potěšilo, a nešlo o hodnotu 
dárku, ale o radost z překvapení. Všichni odcházeli s úsměvem na tváři 
a plní vánočního ducha.
Taková byla naše vánoční besídka – plná smíchu, tradic a dárků, které 
nám připomněly, že Vánoce jsou především o společných chvílích 
a o tom, jak se dokážeme radovat z malých věcí.

Iva Lojíková, Kamila Mašková, Eva Kotšmídová

Školní družina
Další dva měsíce utekly, jako voda. V jednotlivých družinách jsme prožili 
nejrůznější zábavné a vzdělávací dny. 
11. listopadu se slaví sv. Martin, proto i vychovatelky ze všech oddělení 
připravily pro děti nejrůznější zábavné úkoly: tvořily koně, vypracovávaly 
pracovní listy, plnily stezku, hrály dobble, četly si legendu a poslouchaly 
píseň. 
Paní vychovatelky Drůbová, Rybová a Hrubá si pro děti ze svých oddělení 
připravily společně dvě zábavné odpoledne. 
První proběhlo 13. 12. 2024. Jednalo se o zábavné andělské odpoledne. 
Děti vypracovávaly pracovní listy, skládaly puzzle, kreslily anděly 
a společně dotvořily anděla, který nám následně zdobil prostor školy.  
Druhé proběhlo 20. 12. 2024 a bylo zaměřené na adventní období. 
Během odpoledne děti poslouchaly vánoční koledy, malovaly, skládaly 
puzzle, tvořily a ochutnávaly cukroví. Kdo chtěl přišel oblečený ve 
tematickém oblečení, což podtrhlo tu pravou vánoční atmosféru. 
Poslední školní týden probíhaly vánoční besídky v jednotlivých 
odděleních družin. Děti našly pod stromečky nejrůznější dárky a se 
svými vychovatelkami si užily krásný čas. 
Těšíme se na další dny, které nás ještě společně čekají. 

Marie Drůbová, vychovatelka školní družiny

Poděkování 
V pondělí 2. září začal, tak jako v jiných školách, i v té naší, nový školní 
rok.  Následující čtyři měsíce byly plné změn, radostí i starostí, které 
život ve škole přináší. 
Chtěly bychom tímto za vedení školy poděkovat všem kolegyním 
a kolegům za spolupráci, obětavé nasazení, vstřícnost a podporu. Paní 
hospodářce a paní účetní za bezchybnou práci. Našim paním kuchařkám 
včetně vedoucí školní jídelny za výborné obědy, panu školníkovi a paním 
uklízečkám za čistou a voňavou školu. Určitě se sluší poděkovat rodičům 
za důvěru a dětem za reprezentaci školy.
Jsme si vědomy, že bez Vás všech by škola nefungovala tak jak má. 
Říká se, že do stejné řeky nevstoupíš dvakrát. My jsme to riskly a zatím 
úspěšně plaveme. Máme totiž jistotu, že se vždycky najde někdo, kdo 
nám je ochotný hodit záchranný kruh. 
Do nového roku Vám všem přejeme hodně štěstí, zdraví a lásky!

Martina a Zdeňka

Vánoční besídkování
Poslední školní den v roce 2024 patřil na ZŠ TGM vánočním besídkám. 
Ty nejemotivnější bývají každoročně v prvních třídách. Na naší škole 
má totiž už dlouhou tradici patronát mezi prvními a devátými ročníky. 
Ti velcí své malé kamarády provázejí celým prvním školním rokem, 
pravidelně je navštěvují každý den o velké přestávce a doprovázejí je i na 
řadě společných akcích, například při výlovu rybníka Topič, při pasování 
prvňáčků nebo mikulášské nadílce. 
Speciální příležitostí ke společnému setkání a sdílení slavnostních 
okamžiků jsou samozřejmě Vánoce. Prvňáci si tak stejně jako ostatní žáci 
připravili vánoční stromeček, dárky a pohoštění, ale čekala je i návštěva 
deváťáků, kterých se nemohli dočkat. Všichni společně si pak zazpívali 
koledy a navzájem předali dárky. 

Bc. Monika Vokurková, DiS., asistentka pedagoga 1. B
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Ježíšek zavítal i do školní družiny
V čase adventním, kdy vzduchem voní jehličí a srdce se otevírají 
svátečním kouzlům, se všechna oddělení školní družiny ZŠ TGM Blatná 
sešla u vánočního stromečku v hale školy. Za zvuku zpěvu, houslí a kytary 
zazněly známé vánoční koledy a hala rázem ožila radostí, melodiemi 
a rozzářenými tvářemi dětí, které si společně užívaly tu pravou vánoční 
atmosféru.

Největší očekávání však 
přinesla samotná na-
dílka. Každé oddělení 
dostalo několik balíčků 
plných nových her a ak-
tivit, které v novém roce 
obohatí společně strá-
vené chvíle. Radost dětí 
byla nepřehlédnutelná! 
Závěrem bychom rádi 

všem popřáli, ať je nový rok plný krásných příběhů, radosti, zdraví a spl-
něných přání.

Vychovatelky školní družiny ZŠ TGM

Vánoční šachový turnaj v ZŠ TGM
Poslední čtvrtek před vánočními prázdninami jsme ve spolupráci s panem 
Lubošem Severinem pro děti uspořádali Vánoční šachový turnaj. Zahrát 
si mohli žáci ze všech ročníků. Přihlásilo se 25 šachistů. Většinou to byli 
ti, kteří navštěvují pravidelně šachový kroužek. Vedle nich se přihlásili 
i žáci, kteří šachy hrají doma s rodiči, sourozenci nebo online. Hrálo se 
2 x 10 minut na partii systémem každý s každým a postupně se proti sobě 
vystřídali hráči podle výsledků přechozích partií. Stihlo se odehrát 6 partií, 
které rozhodly o následujícím pořadí vítězů:
Kategorie mladších žáků:
1. místo Šimon Jukl z 2. ročníku
2. místo Matěj Kubeš z 2. ročníku
3. místo Josef Loula z 2. ročníku
4. místo Igor Rapavyj z 2. ročníku
5. místo Jonáš Krejčí z 2. ročníku
Kategorie starších žáků:
1. místo Jakub Jukl ze 7. ročníku
2. místo Filip Scheinherr ze 4. ročníku
3. místo Stanislav Matoušek z 5. ročníku
4. místo Štěpán Muchl ze 4. ročníku
5. místo Radek Paukner ze 4. ročníku
Nejlepší dívkou se stala Kateřina Jeníčková z 9. ročníku.
Celkově nejlepším hráčem turnaje se stal Šimon Jukl z 2. ročníku.
Výherci dostali diplomy, medaile a ceny, které věnovala firma Dura 
Automotive. Všichni hráči dostali i sladkou odměnu. Velice děkujeme 
panu Severinovi za pomoc s organizací a panu Juklovi za zprostředkování 
cen pro vítěze.

Zuzana Voračková, vychovatelka ŠD

Vánoční výstava na ZŠ TGM
Před prvním adventním víkendem proběhla také tradiční a oblíbená 
vánoční výstava, kterou zahajovala paní ředitelka Zdenka Dvořáková. 
Slavnostní otevření výstavy si nenechali ujít ani zástupci města pan 
místostarosta Pavel Ounický a paní Eva Linhartová. Paní učitelka Lenka 
Peršínová připravila se svými dětmi z II.B milé tematické vystoupení. 
A poté už si mohli návštěvníci prohlédnout vystavené výrobky a začít 
nakupovat. Na výběr byly dekorace na stůl, věnce, stromečky, zápichy, 
lucerničky, ozdoby z drátků, příze, vlny, papíru nebo ze dřeva. Nechybělo 
ani voňavé vánoční cukroví.

Zuzana Voračková, vychovatelka ŠD

Vánoční flashmob aneb 
jak naši „Masaryčku“ pohltily Vánoce
Když se různí lidé sejdou na předem domluveném místě v předem 
určený čas za účelem společné věci, a to navíc v předvánočním čase, 
vypadá to na super strávenou chvilku. A tak tomu bylo i u nás.
Předvánoční čtvrtek 19. prosince nebyl v „Masaryčce“ zdaleka den jako 
každý jiný. Jakmile zazvonilo na začátek vyučování, většina dětí naší 
školy napjatě očekávala smluvený signál, který znamenal jediné: všichni 
se společně sejdeme a užijeme si veselou chvilku.
Ne vždycky se k sobě navzájem chováme hezky, a tak jsme se domluvili 
napříč třídami, že se pokusíme prožít pár minutek beze zloby, rozčilování, 
hádek, pranic a zbytečných ošklivostí. Děti doma natrénovaly taneční 
kroky na známou vánoční písničku a jakmile ze školního rozhlasu zazněl 
domluvený signál, zaplnil se během chvilky školní dvůr malými i velkými 
natěšenými a roztančenými dětmi.
Společný tanec byl báječný. Užili si ho všichni naplno a pro velký ohlas 
diváků přihlížejících z okolních oken zopakoval celý školní dvůr tanec 
ještě jednou. Lepší vykročení vstříc vánočním dnům jsme si nemohli 
přát. 😊

Mgr. Věra Uriánková

V „Masaryčce“ se zpívalo, 
zpívá a zpívat bude
Na „Masaryčce“ se snažíme posilovat dávné rčení: „Co Čech, to 
muzikant“. Školní pěvecký sbor se rozrůstá rok od roku a zvlášť 
v předvánočním čase má plné ruce práce. 
Poprvé jsme letos zazpívali při zahájení školní vánoční výstavy, kde se 
k nám připojila svým kouzelným pásmem třída 2.B pod vedením p. uč. 
Mgr. Lenky Peršínové.
Poté jsme nechyběli při rozsvěcení vánočního stromku na nádvoří 
blatenského zámku a s díky jsme přijali i pozvání do Domova seniorů. 
Adventní vinšování štěstí, zdraví a pokoje jsme už tradičně završili 
v Drahenickém Málkově a zcela jsme zaplnili málkovskou kapličku. 

Mgr. Věra Uriánková
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Návštěva organizace 
Život dětem
Na začátku prosince se vydalo třináct členů žákovského 
parlamentu do Prahy, aby tam v sídle organizace Život 
dětem osobně předali výtěžek ze sbírky pořádané u nás 
na škole. Během podzimních srdíčkových dnů se totiž 
prodaly předměty za více než 21 000 Kč! 
S dámami z této organizace se už za ta léta známe osobně, a to do naší 
spolupráce vnáší něco, čeho si velmi vážíme. Až osobním setkáním jsme 
totiž zjistili, kolik mravenčí práce se za organizací Život dětem skrývá. 
Proto bychom rádi touto formou poděkovali i my jim. Ročně přispívají 
v řádech milionů korun na lékařskou péči či zdravotní pomůcky 
hendikepovaným dětem. Děkujeme, že toho můžeme být součástí.
Při naší návštěvě jsme zároveň vybrali nové zboží pro další srdíčkové dny. 

Za členy žákovského parlamentu Mgr. L. Růžičková a Z. Voračková, 
koordinátorky ŽP

Okénko do ZŠ Holečkova č. 8
Bubnovačka
V úterý 19. listopadu se naši žáci zapojili k výzvě v rámci dnů věnovaných 
ochraně práv dětí ohrožených násilím v rodině. Společně jsme bubnovali 
s cílem upozornit na tento společenský problém. Bylo pořízeno krátké 
video z celé akce a zasláno na příslušnou adresu. Po skončení akce jsme 
se dozvěděli, že se zapojilo více než 1200 škol a školek po celé republice. 

Projektové dny
19. a 21. listopadu proběhly projektové dny zaměřené na výrobu 
adventního zboží určeného pro prezentaci školy na trzích, které se 
uskutečnily na blatenském zámku o víkendu 30. 11. a 1. 12. 2024. 
Jednotliví vyučující si rozdělili žáky do pracovních skupin a společně 
tvořili krásné adventní výrobky. V pátek 22. 11. si pak jednotlivé skupiny 
žáků na společném setkání odprezentovaly výsledky své dvoudenní píle. 
I obě třídy speciální se zapojily do projektových dnů. Opět jsme navázali 
na předchozí činnosti a snažili se využívat při výrobě v co nejvyšší 
míře přírodní materiály. A to dřevo, kamínky, pšenici, koření, sušenou 
pomerančovou kůru, 
šípek, levanduli, oříšky, akrylovou pryskyřici, různé druhy drátků 
a látek, papírové materiály, mýdlovou hmotu apod. Za použití těchto 
materiálů vznikaly výrobky, jako jsou například: anděl z drátků a dřeva, 
látkový anděl s levandulovou výplní, betlém, obilný termopolštářek, 
Vánoční čaj, zdobené dárkové tašky, šumivé bomby do koupele, vonná 
mýdla, Andělská křídla, malba na kamínky, sněhulák ze dřeva, ozdoby 
z lískových ořechů a mnoho dalších výrobků, které děti s radostí 
a zaujetím vyráběly.

Mgr. Petr Šavrda, Mgr. Jitka Lojíková, Mgr. Dana Hajíčková 

Kouzlo Vánoc v rukou malých tvůrců
V předvánočním čase se ve školních dílnách dějí zázraky. Nejinak tomu 
bylo i letos, kdy se chlapci 3. až 5. ročníku s vervou pustili do výroby 

originálních adventních dárků. Pod jejich rukama se kousky dřeva 
proměnily v půvabné anděly, hřejivé svícny a roztomilé sobíky. Pojďme 
se podívat podrobněji na postup výroby těchto jedinečných kousků. 
Anděl z dubového polínka: Zrození nebeské bytosti 
Prvním úkolem bylo stvořit anděla. Základem se stalo poctivé dubové 
polínko. Zde se ukázala síla a píle chlapců, kteří se s vervou pustili do 
broušení hrubého dřeva. Postupným ubíráním třísek získávalo polínko 
hladký a příjemný povrch. Následovalo ošetření olejem, které dřevu 
dodalo hloubku a zvýraznilo jeho přirozenou kresbu. Nyní přišla na 
řadu křídla, která chlapci pečlivě vystřihli ze čtvrtky. Aby křídla získala 
plastičtější vzhled, byla polepena sádrovým obvazem. Tato technika 
dodala křídlům jemnou strukturu a zároveň je zpevnila. Hlavičku 
anděla tvořil polystyrenový korpus, který byl rovněž obalen sádrovým 
obvazem, čímž se sjednotil vzhled celého díla. Závěrečnou tečkou byla 
svatozář, vymodelovaná z tenkého drátku. Každý anděl tak získal svůj 
osobitý a neopakovatelný charakter. 
Svícny z lesních větví: Hřejivé světlo adventu 
Druhým projektem byla výroba svícnů. Inspiraci chlapci nalezli přímo 
v přírodě, během společné procházky lesem. Sbírali spadané větve, 
které se ve školní dílně proměnily v originální svícny. Nejprve bylo 
potřeba větve nařezat na polínka o délce 12 až 15 centimetrů. S pomocí 
sekyry pak chlapci polínka rozštípli na dvě přibližně stejné části. 
Následovalo pečlivé broušení, které odstranilo ostré hrany a nerovnosti. 
Pod dohledem učitele pak chlapci vyvrtali do každého polínka otvor 
pro čajovou svíčku. Závěrečnou fází bylo zdobení. S použitím dřevěných 
vánočních motivů získaly svícny sváteční nádech. Každý svícen se tak stal 
unikátním kouskem, schopným vnést do domovů hřejivé světlo adventu. 
Vánoční sobíci: Strážci školního vchodu 
Posledním, avšak neméně půvabným projektem, byla výroba vánočních 
sobíků. Opět se pracovalo s dubovým dřevem. Chlapci nařezali polínka 
různých rozměrů, čímž zajistili rozmanitost výsledných výrobků. 
Klíčovým momentem bylo seříznutí každého polínka pod úhlem 
45 stupňů. Tímto jednoduchým trikem se z polínka rázem vynořila 
hlavička a obličej budoucího sobíka – zatím ještě bez očí a nosu. Pro 
parohy jsme se s chlapci opět vydali do lesa, kde jsme nasbírali vhodné 
větvičky. Po návratu do dílny vyvrtali do hlaviček sobíků otvory a do 
nich pak parohy upevnili. Závěrečnou tečkou bylo přilepení očí a nosu. 
Každý sobík tak získal svou osobitou tvář. Tito roztomilí strážci zdobili 
a chránili vchod do školy, vítali návštěvníky a navodili příjemnou vánoční 
atmosféru. 
Celý projekt byl ukázkou tvůrčího ducha a zručnosti chlapců. Pod jejich 
rukama ožilo dřevo a proměnilo se v krásné a originální vánoční dárky. 
Tyto výrobky nebyly jen ozdobou, ale nesly v sobě i kus dětské radosti, 
umu a předvánočního těšení. 

Bc. Václav Dvořák 
Vánoční dílny
V listopadu proběhly na naší škole dva projektové dny, během nichž žáci 
s nadšením tvořili vánoční ozdoby. Přírodní materiál – dřevo – se stal 
základem pro závěsné i volně stojící dekorace, které žáci vyráběli pod 

vedením svých učitelů a asis-
tentů. Dílny zaplnilo kladívko, 
pilky, barvy a štětce, ale také 
smích a nadšení z tvoření. 
Dny plné tvořivosti vyvrcholi-
ly nádhernými výrobky, které 
nejen ozdobily prostory ško-
ly, ale posloužily také k dob-
ré věci. Výtvory žáků se totiž 
prodávaly na adventních 
trzích na zámku v Blatné, 

kde sklidily velký úspěch. Druhá příležitost k jejich prodeji přišla během 
vánočního vystoupení ve škole, které žáci připravili pro rodiče poslední 
školní den před vánočními prázdninami. 
„Bylo krásné sledovat, jak se žáci do práce ponořili a kolik energie věnovali 
výrobě každé ozdoby,“ uvedl jeden z vyučujících. Získané finanční 
prostředky škola plánuje využít na další aktivity pro děti. Projektové 
dny nejenže podpořily kreativitu a šikovnost žáků, ale zároveň přinesly 
radost a hřejivou atmosféru Vánoc do celé školní komunity. 
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Již v listopadu jsme ve škole mohli ve vzduchu cítit Vánoce, to hlavně 
proto, že jsme se pustili do příprav na adventní trhy, kde má ZŠ 
Holečkova už tradičně stánek s výrobky svých žáků. S nejmladšími žáky 
jsme se pustili do výroby vánočních skřítků z borových šišek a andělů 
z vlny, třpytivého papíru a dřevěných korálků. Děti barvily šišky, stříhaly 
čepičky, motaly těla andělů a vše lepily dohromady. Přestože práce bylo 
hodně, děti se nezalekly a vše (někdy s menší dopomocí) krásně zvládly. 

Bc. Hana Benešová a Mgr. Pavel Hubený
Mikulášská nadílka
5. prosince navštívil naši školu svatý Mikuláš v doprovodu anděla, ale 
děti byly nejvíce zvědavé, co předvede horda čertů. I když se většina 
žáků musela zpovídat ze svých hříchů, nebyli nakonec čerti na ně tolik 
přísní a Mikuláš všechny odměnil balíčkem plným sladkostí a ovoce. 
Vždyť také všichni pro očekávané návštěvníky ráno namalovali krásné 
obrázky a v tělocvičně pak zazpívali a vesele zatančili. Po návštěvě 
už žáci neměli na učení ve třídách ani pomyšlení, a tak přišla řada na 
zábavné hry a soutěže. Žáci rozdělení do družstev odpovídali na záludné 
otázky s tematikou tohoto dne, které si vytahovali z červené punčochy, 
a téměř všechny odpovědi byly úspěšné. Potom členové družstev 
společně házeli brambory do kotle s čertovským gulášem a podávali si 
lžícemi rozžhavené uhlíky, aby pod kotel s gulášem přiložili. Nesměli na 
ně sahat rukama, protože jinak by si popálili prsty. Občas některý uhlík 
spadl na zem a muselo se začít od začátku. Nakonec členové družstev 
soutěžili v šikovnosti při střelbě míčkem do branky. Používali při tom 
florbalovou hokejku. Starší žáci ještě v tělocvičně zůstali a postarali se 
o úklid. Za odměnu se pak mezi sebou utkali v zábavném kvízu. Den 
proběhl v pohodové atmosféře a prvotní nejistota se rozplynula. 

Mgr. Petr Šavrda 
Předvánoční čas
Během prosince jsme si povídali o vánočních zvycích a také o svých 
přáních, co bychom rádi našli pod stromečkem a co bychom rádi 
zažili v novém roce. Abychom alespoň trochu vánoční atmosféry zažili 
společně, přiťukli jsme si před prázdninami dětským šampaňským na 
zdraví, rozbalili si dárečky, rozkrojili jablka, zapálili prskavky a ozdobili 
mísu perníčků. Věřím, že lépe jsme se v minulém roce rozloučit nemohli. 
12. prosince jsme na pozvání navštívili představení vánočního muzikálu 
ZUŠ s názvem Vánoce na míru. 16. prosince jsme pro naše žáky 
uspořádali adventní návštěvu Olympie v Plzni a při této příležitosti jsme 
společně zhlédli v kině snímek Malý velký pes. 

koledy a vánoční písně v podání účinkujících žáků. Kromě krásného 
kulturního zážitku se mohli rodiče občerstvit nebo zakoupit některý 
z adventních výrobků svých dětí. Následovalo společné rozloučení před 
vánočními prázdninami. 

Bc. Hana Benešová a Mgr. Petr Šavrda 

Žáci základní školy rozdávali radost seniorům 
v Nemocnici Rakovník
V předvánočním čase, kdy se každý snaží přinést kousek štěstí svým 
blízkým, ukázali naši žáci, jak velké srdce mají. Pod vedením svých 
učitelů se pustili do výroby vánočních přání, která následně putovala do 
Nemocnice Rakovník, oddělení následné péče. 
Každý z žáků přispěl svou kreativitou a nadšením. Barevné papíry, 
třpytky, stužky a další ozdoby se proměnily v krásná přání plná originality 
a vánoční atmosféry. Děti do své práce vložily hodně energie a lásky. 
Bylo vidět, že si uvědomují, jak důležité je potěšit ty, kteří už nemohou 
Vánoce trávit v kruhu své rodiny. 
Žáci vytvořili několik přání, každé s jedinečným motivem a osobním 
vzkazem. Některá obsahovala kresby či přání pevného zdraví a klidných 
svátků. Seniorům v domově tyto drobné dárky zpříjemnily adventní 
období a připomněly jim, že na ně někdo myslí. 
Takovéto aktivity mají pro naše žáky velký význam. Učí se empatii, 
laskavosti a pochopení pro druhé. Zároveň ale vidí, že i malý čin může 
udělat velkou radost. Každé přání je originál a vyzařuje z něj dětská 
radost i snaha. 
Předávání přání se uskutečnilo před Vánoci, aby senioři mohli kouzlo 
těchto milých dárků prožít ještě během svátečních dnů. Tato akce je 
důkazem toho, že spojení generací je v době Vánoc o to významnější 
a přináší radost na obou stranách. 

Mgr. Pavel Hubený

Přiblížili se vánoční svátky a celá naše škola podřídila svoji činnost 
přípravě na tyto dlouho očekávané dny. 18. 12. proběhla vánoční 
nadílka ve ŠD. Každé dítě si s opravdovým nadšením našlo mezi dárky 
to, co mu bylo nejbližší. 
19. 12. si každá třída se svým třídním učitelem užívala třídní besídku, 
připraveny byly vánoční dílničky (pečení, zdobení perníčků) a různé 
zábavné hry a soutěže. Největší zájem byl o turnaj ve hře šprtec, která 
byla do školy zakoupena a bude volně přístupná všem zájemcům 
během každého školního dne. Žáci se s novou kolektivní hrou teprve 
seznamovali, ale i tak se u většiny projevila jejich kreativita. 
20. 12. jsme společně s dalšími školami navštívili filmové představení 
v sokolovně (Pyšná princezna). Vrcholem celého předvánočního shonu 
se stalo vystoupení pro rodiče (Živý Betlém), ve kterém zazněly známé 

Přijímací řízení 
k učebnímu oboru Včelař
Již 14 let lze studo-
vat učební obor Vče-
lař na Středním odbor-
ném učilišti v Blatné. 
Garantem odborných 
předmětů je Pracovní 
společnost nástavko-
vých včelařů CZ, z. s. Výuka probíhá dálkovou formou dva roky, jeden-
krát měsíčně v pátek a sobotu. Úspěšní absolventi získají výuční list. 
Každý rok se otevírá jedna třída s kapacitou 25 studentů. Podmínkou 
přijetí je ukončené střední vzdělání (maturita nebo výuční list). Přihlášku 
lze podávat elektronicky prostřednictvím informačního sytému 
https://www.dipsy.cz/ dle parametrů Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy od 1. do 20. února 2025. Vyplněnou přihlášku je možné 
doručit přímo do školy. Podrobnosti sledujte na www.soublatna.cz.

Petr Texl, učitel včelařství SOU Blatná

Výuka oboru Včelař v SOU Blatná představuje i odbornou praxi na včelnici, 
v laboratoři a dílně
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Bělčice

Bělčice a okolí 
v roce 2025
Již tradičně je konec roku vždy spojen 
s adventem a rozsvícením vánočního 
stromu. Ne jinak tomu bylo u nás. Dne 

30. listopadu jsme i u nás v Bělčicích na 
náměstí měli tradiční rozsvícení vánočního 

stromu, v rámci kterého proběhl krátký 
program. Hned po mém pozdravení a přivítání 

vystoupily na úvod děti z mateřské školy s pásmem vánočních básniček 
a písniček. Následně si každý mohl napsat a zavěsit vánoční přání 
na vánoční strom pod taktovkou naší knihovnice Věrky. Stejně jako 
každý rok bylo možné shlédnout radniční hodiny, které jsou chloubou 
bělčické radnice. Věřím, že to byl opět pro všechny přítomné příjemně 
strávený večer. Děkuji tímto nejen dětem za jejich vystoupení, ale i jejich 
učitelkám za přípravu, protože se vystoupení dětem vydařilo. Také bych 
rád poděkoval děvčatům z kuchyně MŠ za přípravu čaje a svařáčku, který 
každého jistě příjemně zahřál a potěšil. Následující sobotu 7. prosince 
probíhala u vánočního stromu Mikulášská nadílka. Naši nejmenší měli 
možnost setkat se s čerty, Mikulášem a andělem. Každé z přítomných 
dětí si odneslo kromě zážitku samozřejmě nadílku od Mikuláše. Děkuji 
tímto všem, kteří se na organizaci této akce podíleli, včetně zaměstnanců 
města Bělčice za pomoc s přípravami obou akcí.
Nový rok je již plně rozběhlý a nyní se připravujeme na projekty, které 
se budou v roce 2025 realizovat. Pokud nenastanou nějaké závažné 
změny, měli bychom realizovat lesní cestu Vratečín, která bude 
navazovat na rekonstruované cesty, které byly realizované v loňském 
roce pozemkovým úřadem. Prodloužení vodovodního a kanalizačního 
řadu v Nádražní ulici jsem již několikrát zmiňoval. Další menší projekty 
se budou řešit až v průběhu roku. 
Pár informací z mé strany k v současné době probíhajícímu zjišťování 
zájmu občanů v Bělčicích s uložením a připojením optické sítě firmou 
CETIN. Město Bělčice bylo osloveno firmou CETIN a.s., zda by bylo možné 
posílit zdejší telekomunikační síť (nyní metalickou) novou optickou. 
Výhody optické sítě si samozřejmě může každý najít na internetu. 
Navýšení rychlosti a množství dat po optické síti je několikanásobně 
vyšší než po metalické či wifi síti. Z toho důvodu bylo pro zastupitele 
celkem jasné, že optická síť by byla pro naše občany přínos. Po získání 
zájmu občanů, který pro CETIN získávají pracovníci O2, bude následovat 
schválení vedením CETINu investovat finance do tohoto záměru. 
Pokud CETIN vyhodnotí, že investice bude zajímavá, bude na základě 
projektové dokumentace realizována. Kdy přesně by k tomu mělo dojít, 
prozatím nevím. Pokud by chtěl někdo bližší informace k projektu, který 
se bude pravděpodobně tvořit, může se informovat na MěÚ Bělčice. 
Dále bych chtěl pozvat širokou veřejnost na již třetí besedu cestovatele 
pana Michala Mušky, která se bude konat ve velké zasedací místnosti 
radnice v Bělčicích dne 19.3. 2025 od 17:00. Tentokrát se společně 
podíváme do Nepálu.
Na závěr – věřím, že si každý užil vánoční svátky, jak nejlépe to jen šlo, 
a protože je rok 2024 definitivně minulostí, je třeba hledět do roku 

2025. Právě nyní je čas si některé aktivity naplánovat. Plánujme tedy 
všichni z rozvahou, ať se toho co nejvíc povede. Hodně zdaru a pevné 
zdraví do roku 2025 a věřme, že bude lepší a rozumnější než ten, který 
nedávno skončil.

Pavel Vejšický, starosta Bělčice

Vítání nových občánků v Bělčicích
V sobotu 23. listopadu 2024 v obřadní síni bělčické radnice proběhlo 
slavnostní vítání občánků z naší obce, a jednoho občánka z Bezdědovic. 
Nejdříve malé občánky přivítali děti z mateřské školy roztomilými 
básničkami a písničkami a každá maminka dostala kytičku. Poté pronesl 
pár slov pan starosta Pavel Vejšický. Závěrem došlo k předání věcného 
a peněžitého daru a vyfocení malých občánků do kroniky.
Vítané děti:
Lukáš Fiřt z Bělčic 
Eliška Havlíčková z Bělčic
Václav Viktora z Bělčic
Veronika Zamrazilová z Bělčic
Tobiáš Tůma ze Závišína
Lucie Chalušová z Bezdědovic
Přejeme všem dětičkám a jejich rodinám do dalšího života hodně štěstí, 
zdraví a pohody. Všem, kteří se podíleli na přípravě a samotném obřadu 
vítání moc děkujeme.

Hana Bobková, matrikářka

Zprávičky z bělčické školičky
Vánoční dílny
Dne 6. 12. 2024 pořádala naše škola 
již tradičně vánoční dílny. Řada rodičů, 
prarodičů a známých si tak s námi přišla 
užít krásnou vánoční atmosféru.
Začátek programu patřil žákům 1. stupně. Jejich pásmo vánočních 
básniček, říkadel a písniček potěšilo všechny přítomné hosty. Po tomto 
hezkém vystoupení mohli všichni navštívit tvořivé dílny. Za pomoci 
p. učitelek a starších žáků se tak pustili do výroby vánočních věnců 
a svícnů. Svoji šikovnost si ověřili při tvorbě vánočního přání a sněhuláků. 

Také si mohli vyrobit 
drátované vánoční ozdoby 
nebo si ozdobit perníček. 
Kdo nechtěl vyrábět, navštívil 
Vánoce na různých místech 
světa za pomoci VR brýlí 
a seznámil se i s 3D tiskárnou. 
Komu při práci vyhládlo, 
zamířil do vánoční kavárny 
žáků 9. třídy. Zde byl velký 
výběr dobrot od chlebíčků 
a jednohubek až po zákusky 
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a dorty, které připravily šikovné maminky našich deváťáků. Tímto jim 
všem velmi děkujeme. Hosté v kavárně mohli též posedět u výborné 
kávy či čaje a popovídat si. 
Vánoční dílny se opravdu vydařily. Nálada byla příjemná, prostředí 
útulné, všechny ruce zručné, a tak návštěvníci opouštěli naši školu plni 
hezkých zážitků i vánoční atmosféry a nesli si domů mnoho výrobků, 
které sami vytvořili.

Děkujeme našim patronům
V letošním školním roce se žáci osmé a deváté třídy ujali role patronů nad 
dětmi z první a druhé třídy. Hned v prvním školním týdnu si novopečení 
školáci našli svého opatrovníka při společných seznamovacích hrách 
a občasné aktivity se svými staršími kamarády si oblíbili. Na podzim 
předvedli osmáci prvňákům několik zajímavých pokusů z optiky 
a nezapomněli na ně ani v předvánočním čase, když si pro ně připravili 
výrobu svícínků. 
Podobně se deváťáci ujali svých druháků. Po prvotním zářijovém 
seznámení si každý druhák se svým patronem sestavil puzzle Pražského 
hradu. Při dalším podzimním setkání seznámili deváťáci své chráněnce 
s mapou ČR a společně do ní doplnili některá česká města. Svůj úkol 
berou patroni velice vážně a druháčky často navštěvují i o přestávce. Při 
třídních vánočních besídkách si žáci předali drobný dáreček a popřáli si 
kouzelné Vánoce.

Poděkování
Ráda bych touto cestou poděkovala za skvělou spolupráci v roce 2024 
všem mým kolegům, za finanční podporu městu Bělčice, firmě Čepro 
a. s., Zemědělskému družstvu Bělčice, obci Hornosín, TJ Sokol Bělčice 
a také všem rodičům, kteří přispěli materiálním nebo finančním darem. 
V roce 2025 přeji všem jen to nejlepší.

J. Španihelová

Informace z MLK Bělčice
Od 1. ledna 2025 má knihovna Bělčice své FB stránky, 
na kterých se budete dozvídat veškeré informace 
o knihovně. Plánované akce, tvořivé dílny i uzavření 
knihovny. Knihovna má své logo, které vytvořila paní 
J. Zamrazilová, které moc děkuji i za vytváření letáčků a s propagací 
knihovny.

Věra Mašková Vaňáčová, knihovnice

Já malý přicházím koledovat…
Tato a ještě další koledy zněly bělčickým kostelem při letošním setkání 
žáků ze ZŠ Bělčice u betlému.

U jesliček jsme se tentokrát sešli v pátek 10. 1. 2025 dopoledne. 
V úvodu zazněla koleda „Já malý přicházím koledovat…“, kterou pro žáky 
zazpívala a na dudy doprovodila Markétka Strejcová.
V první části se žáci dověděli něco málo o bělčickém kostele. Měli 
možnost se ptát a dotazů bylo hodě. Výšku bělčické věže odhadli nejprve 
na 68 m a postupně snižovali až se dozvěděli, že bělčická věž je vysoká 
39 m. Dověděli se, že kostel je starý už téměř 700 let a nese jméno sv. 
Petra a Pavla. Zajímali se, jak se jmenují některé kostely v okolí. Chtěli 
ukázat, kde je v kostele sv. Václav.
V druhé části si zopakovali příběh narození Ježíška, který se odehrál před 
více než 2 000 lety v Betlémě. Žáci 1. třídy letos secvičili „Živý betlém“. 
Při tomto setkání se dozvěděli, že první „Živý betlém“ se odehrál v Itálii 
u vesničky Greccio. S tímto nápadem přišli sv. František a sv. Klára Bylo 
to v roce 1223. Od té doby se slavení Vánoc – narození Ježíška začalo 
šířit do celého světa. A Bohu díky, stále se Vánoce slaví, a to Boží stále 
problikává mezi spoustou reklam a nákupním shonem.
Ve třetí části se kostel rozezněl zpěvem koled za zvuku dud. Bylo to velice 
hezké zakončení setkání u jesliček. Dudy byly pro děti nový a velice 
zajímavý hudební nástroj, se kterým se většina setkala poprvé.
Děkuji všem, kteří se jakkoli podíleli na letošním setkání u betlému.

Marie Křivková
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Z ničeho se nedá dělat věda,
ani z vědy ne,
natož pak ze života.    
   J. Werich

Info z Bezdědovic, 
Dobšic a Paštik

Naši jubilanti
Život píše zas o rok víc,
slovíčkem psaným chci říct:
Žij podle svého, měj pevné zdraví,
narozeniny oslav tak, jak se slaví.
Popíjej víno, písničku zpívej,
s veselou náladou na svět se dívej.
V měsíci listopadu oslavili životní jubileum:
Ivo Kupar, Bezdědovice    (75.let)
Čeněk Bílek, Bezdědovice    (80.let)
Anna Březnická, Bezdědovice (90.let)
Zastupitelstvo obce přeje výše uvedeným   jubilantům všechno nejlepší, 
pevné zdraví, pohodu a životní elán.

Vítání občánků
V sobotu 23. listopa-
du 2024 jsme přivítali 
v obřadní síni městské-
ho úřadu v Bělčicích do 
života našeho nového 
občánka – Lucii Chalu-
šovou z Bezdědovic. Vše 
nejlepší do života, hodně 
štěstí a zdraví jim přišli 
popřát jejich rodiče, 
prarodiče a přátelé.
Obec Bezdědovice se 
k těmto gratulantům 
připojila. Srdečně děku-
jeme městu Bělčice, dětem z MŠ Bělčice a p. Jiřímu Zamrazilovi za zdo-
kumentovaní obřadu vítání nových občánků.

Text: Alena Vestfálová, foto: Jiří Zamrazil
Opustila nás
V listopadu 2024:
Anna Šeriová, nar. 1934, Bezdědovice
Čest její památce!

Za obec Alena Vestfálová

Kulturní a sportovní dění v obci
Netradiční golf
Tradice netradičních golfů v Bezdědovicích stále pokračuje. Letos se 
9. listopadu 2024 konal již třicátý třetí ročník.
Golfový turnaj přiláká každý rok mnoho dospělých i dětí. Letos se 
zúčastnilo jedenáct dětí a šestnáct dospělých. 
Sraz účastníků byl v 13,00 hodin před obecním hostincem 
v Bezdědovicích. Odtud se všichni účastníci přesunuli k vodojemu do 
Dobšic, kde byl start. 
Nepostradatelným náčiním každého účastníka byl tenisový míček 
a nějaké hůl (většinou zhotovená ze šikovné větve). Při putování za 
míčkem spolu s účastníky šlo několik přihlížejících diváků. Všichni 
si celou cestu za tenisovým míčkem užívali. Během turnaj bylo pro 
všechny připraveno občerstvení.
Mezi dětmi obhájil loňské vítězství Mikuláš Jícha, a to 79 úderů, což byl 
nejlepší výkon ze všech účastníků včetně dospělých. Na druhém místě 
byl Matyáš Bošek s 87 údery a na třetím místě skončil Josef Mourek 
s 98 údery. Všechny děti, které se zúčastnily dostaly nějakou odměnu. 
Pořadí mezi dospělými bylo následující: první Josef Mourek se 84 údery, 

Bezdědovice

a na druhém místě byl Honza Podlešák s 86 údery a třetí se umístil 
Vojtěch Kupar s 89 údery. Všichni jmenovaní jsou domácí.
Na konec bych chtěla poděkovat všem, kteří se podíleli na realizaci této 
akce. Odměny za své výkony obdrželi všichni. Velký dík si zaslouží za 
uspořádání hlavní organizátor Jaroslav Šíp. Za občerstvení bych chtěla 
poděkovat Růženě Lendelové. Dále bych chtěla poděkovat sponzorovi 
obci Bezdědovice. Všichni účastníci i diváci byli spokojeni a již se těšíme 
na další ročník.

Text: Alena Vestfálová, foto: Pavel Chaloupka
Svatomartinská husa
V sobotu 16. listopadu 2024 od 18:00 hodin se konala v obecním 
hostinci v Bezdědovicích akce Svatomartinská husa. 
Připravené menu si objednalo 65 strávníků. 
Menu: husí paštika, polévka, husí stehno, zelí, 2 druhy knedlíků, zákusek 
a 1x pivo speciál Bernard. Pod tím menu byl podepsán kuchař Viky Ujčík.
Všichni, kteří přišli byli spokojení a těší se na příští rok.

Text: Alena Vestfálová
Krmení zvěře
Na štědrý den jako každý rok pořádali v Bezdědovicích místní občané 
krmení lesní zvěře. Měli pro ně připravené žaludy, kaštany a různé jiné 
dobroty pro jejich přikrmení.

Text: Alena Vestfálová, foto: Pavel Chaloupka

A na jaké akce se můžete těšit! 
8. 2. Hasičský ples – hudba Scéna p. Juzek v obecním hostinci 
 od 20:00 hodin.
9. 2. Dětský maškarní bál v obecním hostinci od 13:00 hodin.

Na všechny akce Vás srdečně zveme!                
Aktuality a informace je možné sledovat na adrese: 
www.bezdedovice.cz.

Bezdědovické adventní trhy
První adventní neděle byla u nás v Bezdědovicích již tradičně ve 
znamení adventních trhů. Ve 14:30 hod se sál místní hospody proměnil 
ve vánoční tržiště, na kterém ani letos nechyběly ručně vyráběné 
vánoční ozdoby, vánoční adventní věnce, svícny, jmelí, rukodělné 
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svíčky, kosmetické balíčky nebo úžasné domácí vánočky, štoly, perníčky, 
chňapky a třeba i krásné drátkované ozdoby. Na místě byla kromě pestré 
nabídky zboží, připravená dílnička pro děti. Po celou dobu trhů vyhrávaly 
vánoční koledy a sálem se linula vůně vánočního svařáku, který si mohl 
každý návštěvník dát zdarma a nasát tu správnou vánoční atmosféru. 
Okolo 16:45 hod byl ten správný čas se přesunout ven, abychom mohli 
vypustit balónky, na což už děti dychtivě čekaly a poté následovalo 
očekávané rozsvícení stromečku. 
Vypouštění balónků s přáním pro Ježíška bylo už tradičně vrcholem 
celého odpoledne. Všichni zúčastnění, a to nejen děti, měli možnost 
si napsat na papírek svá přání, srolovat a připevnit ho k nafouknutému 
balónku, a pak už ho jen s nadějí, že se splní, vypustit k nebi. Než se 
setmělo, vystoupalo v Bezdědovicích k nebi 150 balónků a my doufáme, 
že byla všechna přání splněna.
Pro nejmladší návštěvníky byly připravené balíčky s překvapením 
a čokoládové adventní kalendáře, které děti dostaly od pana starosty 
Jiřího Bláhy u vánoční stromečku na oplátku za nějakou vánoční básničku 
nebo písničku. Něco okolo 20 zbylých balíčků a 40 adventních kalendářů 
putovalo na dětské oddělení Strakonické nemocnice, kde určitě udělaly 
radost.
Děkujeme všem návštěvníkům, kteří si přišli nakoupit, děkujeme také 
všem prodejcům za to, že dorazili. V předvánočním čase jsme se na 
chvíli zastavili a připomněli si, jak důležité je být spolu. A to je, myslím, 
to nejdůležitější.

Zájezd do Regensburgu
Regensburg je několikanásobně oceněnou památkou UNESCO s více než 
2 000 let starou historií a více než 1 000 památkami. Píše se o něm, že 
jedním z nejkrásnějších měst na světe a zaručeně se do něj většina lidí 
zamiluje, a to hlavně před Vánoci.
A tak ani my jsme neodolali a vypravili se na jednodenní výlet na tradiční 
adventní trhy. V 8 hod byl odjezd autobusem od místního hostince. 
Občané trvale žijící v Bezdědovicích měli cestu hrazenou od obce, za což 
dodatečně děkujeme. 
Cesta utekla docela rychle s krátkou zastávkou na malý nákup v ALDI 
a okolo 13 hod jsme dorazili do Regensburgu. Ze záchytného parkoviště 
pro autobusy jsme se vydali procházkou přes kamenný most nad řekou, 
který vedl do historického centra. Naše cesta vedla malebnými uličkami, 
které byli nádherně vyzdobeny až k Neupfarrkirche, kde byli adventní 
trhy, kde každý mohl ochutnat třeba svařák, horký punč nebo spoustu 
místních dobrot například ½ meter Bratwurst, kterému jsme ani my 
neodolali. Největší vánoční atmosféra na nás dýchla, když se začalo 
stmívat a všechna výzdoba se rozsvítila, a to správné kouzlo dokreslila 
živá hudba, které hrála vánoční koledy. Celé odpoledne uteklo jak 
mávnutím proutku a v 18 hod jsme vyrazili zpět k domovu. Návrat do 
Bezdědovic byl před 22. hodinou.
Doufám, že si všichni zájezd užili a aspoň na chvilku zapomněli na denní 
povinnosti a načerpali trochu vánoční atmosféry.

Iveta Podlešáková

Poděkování
Vážení občané, milí sousedé, rádi 
bychom Vám touto cestou srdečně 
poděkovali za Vaši pomoc se stavěním, 
zdobením a rozsvícením vánočního 
stromu. Dovolte nám také poděkovat 

za velkou účast na našem každoročním 
štědrovečerním zpívání. Do nového roku 

2025 Vám přejeme pevné zdraví, štěstí, 
vzájemnou toleranci, pochopení a mnoho 

pracovních i osobních úspěchů. 
Obec Bratronice

Bratronice

Naši jubilanti
V měsících lednu, únoru a březnu 
oslavili nebo oslaví svá významná 
životní jubilea:

Marie Válalová                          82 let
Jaroslav Fous                             60 let
Jaroslava Benadiková               65 let

Do dalších let přeje zastupitelstvo obce Březí 
pevné zdraví, mnoho životního elánu, spokojenosti a pohody.

Březí

Kouzelná 
lampionová 
procházka
V Buzické knihovně už nějaký ten pátek 

úřadují dva skřítci knihovníčci. 
Občas jsou to popletové, a tak se jim 

povedlo 30. října poztrácet listy knihovnické 
kroniky. Ještě že knihovníčci byli vybaveni krásnými 

lampiony a mohli se vydat hledat ztracené stránky. Hledání jim však 
ztížila strašidla, která se na dušičkový večer potulovala po celém okolí 
Buzic. Nejprve dětem zjevili duchové, kterým pomohly kteří se nemohli 
zbavit zlých duchů, a tak jim je děti pomohly pochytat. Jenže zlí duchové 
byli špinaví a umazali dětské ruce. Naštěstí ale děti poté potkaly vodníka, 

Buzice
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u kterého si díky zaklínadlu opláchly ruce. Na hrázi za hradem pomohly 
mamince dýni najít její miminka. U mlýna děti narazily na houbové víly, 
které si pro ně připravili poznávání jedlých a nejedlých hub. Děti celou 
cestu kolem řeky provázela mlha až k příbytku čarodějnice. Společně s ní 
uvařili pár lektvarů a čarodějnice sama jim předvedla několik kouzelných 
pokusů. U řeky na děti čekal také vodník, který uvařil mlhu ještě hustší, 
aby je provázela po celou cestu zpět do knihovny. Když knihovníčci 
přinesly všechny listy kroniky zpátky do knihovny, už na ně čekal poklad 
a v něm sladká odměna od knihovnických skřítků.

Zuzana Chlandová 

Mezinárodní den mužů
23. listopadu proběhl v Buzicích 1. ročník Mezinárodního dne mužů. 
Tímto si i pánové u nás ve vsi mohli užít svůj den. Dne mužů se zúčastnilo 
celkem 27 pánů. Každý z nich u vstupu dostal balíček s plechovkou piva 
a klobásou. Obsluha byla ryze dámská a o pány se starala znamenitě. 
Na stole měli pánové připraveno občerstvení v podobě uzeného, klobás 
a zákusků.
Náš kroužek knihovníčků si pro pány připravil překvapení ve formě 
vtipných básniček a písniček s mužskou tématikou. 
Po menším občerstvení si pánové užili taneční vystoupení strakonické 
skupiny Rozálie, která zatančila celkem 4 tance. V rámci vystoupení bylo 
i číslo stepu v podání mladých tanečníků a tanečnic. 
Závěrem si pánové prověřili své vědomosti v hospodském kvízu a vedli 
si více než dobře. 1. cena byla kilová mísa řízků, o kterou se podělili 
celkem 3 výherci, a 2. cena byla obložená mísa, o kterou se též podělili 
3 výherci. Nálada byla po celý večer perfektní a dle slov našich pánů si 
svůj den užili.
Děkujeme jim moc za jejich účast a těšíme se na 2. ročník.

Rozsvícení vánočního stromu
V sobotu 30. listopadu se v Buzicích rozsvítil vánoční strom a my jsme 
započali adventní čas u nás v obci. Letos jsme poprvé rozsvěcovali 
v sobotu a to z jednoduchého důvodu, naše buzické děti jsou moc šikovné 
a v době adventu mají svá vystoupení i v Blatné. Jelikož nechceme naše 
děti ochudit ani o jedno vystoupení, rozhodli jsme se letos posunout 
rozsvícení na sobotu a budeme v tom pokračovat i nadále. Letošního 
rozsvícení se zúčastnilo rekordně nejvíce účastníků, řekli jsme si něco 
málo o tradicích v době adventu a poté jsme přenechali slovo našim 
malým knihovníčkům, kteří u stromku na návsi zazpívali české lidové 
koledy a i vánoční písně. Při závěrečné písni se do tmy rozsvítil náš 
ozdobený strom a v souladu s dětským zpěvem a světla prskavek byla 
atmosféra kouzelná. 
Příchozí se mohli občerstvit svařenou griotkou, grogem, svařákem, 
čajem a dobrotami od našich šikovných hospodyněk.

Čertovská
V pátek 6. prosince proběhla v obecním domě v Buzicích tradiční Čertov-
ská. Celá akce se vydařila na výbornou, dorazilo spoustu dětiček a naše 

pekelná družina měla co dě-
lat, aby stihla pokárat všech-
ny hříšníky. Už při vstupu do 
obecního domu si děti užily 
pořádné peklo a dokonce 
byly postaveny i na pekelnou 
váhu. Na pekelné váze skonči-
la mimo dětí i řada dospěláků 
a čerti jim rozhodně nedali 
nic zadarmo. Děti se vykoupi-
ly od pekelníků krásnými bás-
ničkami a písničkami, za což 
dostali od anděla a Mikuláše 
sladkou odměnu. 
Děti celou pekelnou vyprovo-
dily zpátky do pekla diskoté-
kou a čerty pořádně utahaly. 
Díky moc všem, kteří se zú-
častnili a hlavně všem, kteří 
se na akci podíleli.

Adventní zájezd 
3. adventní neděli jsme si užili společně na adventních trzích v Plzni. 
V 9:00 hod odjížděl autobus z Buzic směr Plzeň a zájezdu se zúčastnilo 
celkem 58 cestujících všech věkových kategorií.
Do Plzně jsme dorazili cca v 10:00 hod. Společně jsme dorazili na náměstí 
a ve 12:00 hod měli naši senioři zarezervovanou restauraci Lékárna, kde 
si mohli dopřát oběd a v klidu si popovídat a nasát adventní náladu. 
V 15:00 jsme měli sraz u vánočního stromu, kde jsme si udělali společné 
foto a vyrazili k domovu. Unavení a potěšení vánoční náladou jsme 
dorazili do Buzic v 17:00 hodin.

Novoroční pochod
1.1.2025 jsme se již potřetí sešli ve 13:00 na návsi v Buzicích a společně 
jsme vyrazili na pochod směr Pacelice. Trasa byla vybrána polní cestou 
a v Pacelicích na poli u křížku jsme měli přistavený vůz u kterého jsme 
se mohli občerstvit. K dispozici bylo pivo, limo, káva, čaj, svařák a víno. 
K tomu všemu i malé občerstvení v podobě chlebíčků, brambůrků 
a dobrot pro děti. Počasí nám i letos přálo a počasí bylo spíše jarní nežli 
zimní. Pochodu se zúčastnilo 31 chodců, 5 psů a 1 kůň.

Tříkrálová sbírka
Stalo se již tradicí, že první lednový víkend probíhá v Buzicích charitativní 
Tříkrálová sbírka. Letos to byla sobota 4.1. a poprvé zavítali Tři králové 
i do Václavova. Vesnici obcházely dvě skupinky koledníčků. Jedna 
ve složení Sára Srpová, Ema Uzlová a Tereza Slezáková s pověřeným 
dospělým doprovodem (Pavla Slezáková) a druhou skupinu tvořily 
Andrea Slezáková, Štěpánka Blovská a Barbora Blovská (s doprovodem 
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Martinou Blovskou). Během dopoledne se podařilo obejít celou obec 
a ačkoli bylo počasí mrazivé, každý měl dobrou náladu a koledování si 
užíval. Dívky všem zazpívaly písničku My Tři králové jdeme k vám a na 
dveře nebo vrátka napsaly požehnání K+M+B+2025. Všem, kteří přispěli, 
bychom chtěli moc poděkovat. Velice si vážíme podpory místních lidí 
a jejich vřelého přijetí. Vybrala se krásná částka 8 833 Kč. Výtěžek letošní 
sbírky podpoří přístavbu a rekonstrukci Domu klidného stáří sv. Anny 
v Sousedovicích. 

Pavla Slezáková

Vánoční ping-pongový turnaj
Před zasednutím ke štědrovečerní tabuli nabízí buzická hospoda 
„U Čiláka“ řadu let možnost sportovního vyžití u ping-pongových stolů. 
Jinými slovy než smažený kapr s bramborovým salátem a vánoční 
cukroví vytvarují „hezké tělo“, není od věci napřed nějaké kilo shodit. Je 
to mimochodem také zaručený lék na předvánoční stres!
Loni byla sešlost na vánočním turnaji ve stolním tenise symbolická. 
O to více vyznavačů „pinčesu“ změřilo síly letos. Celkem dorazilo 
24 dospělých a dva školáci. V praxi to znamenalo, že se turnaj 
a navazující vyhlášení výsledků protáhly do 21.00 hodin. Pořadatelé 
tradiční „smečové laviny“ kvitovali s povděkem fakt, že se „rychlých 
prken“ chopilo i osm domácích borců. Tak silné zastoupení tu mateřská 
obec dlouho neměla!

Jeden turnaj nestačil
Ačkoliv je vánoční ping-pongový turnaj v Buzicích určen i mládeži, od jisté 
doby se tu zmíněná kategorie téměř nevyskytuje. Letos, stejně jako loni, 
tu byla zastoupena pouze jednou sourozeneckou dvojicí: Robinem (9 let) 
a Ninou (12 let) Langerovými z Bělčic. Nutno ovšem podotknout, že oba 
jsou v tomto sportu velice zdatní. Kromě toho stihli onu prosincovou 
neděli turnaje hned dva: „Sem do Buzic jsme se přesouvali z turnaje 
v Žichovicích. Tam Robin vybojoval stříbrnou pozici a vezl si sebou 
pohár s medailí,“ nechala se slyšet jejich maminka, zastávající dvojroli 
osobního šoféra a trenéra mladých talentů. Robin s Ninou se věnují 
už tři roky stolnímu tenisu závodně. Reprezentují Březnici: „Trénujeme 
jednou až dvakrát týdně. Aby naše příprava byla dokonalá, máme ping–
pongový stůl i doma,“ podotýká Robin. Dva turnaje v jednom dni prý 
nepředstavují pro bělčické naděje žádnou extrémní zátěž: „Samozřejmě 
do toho dáváme maximum. Ale je to v pohodě,“ tvrdí Robin s Ninou.

Ženu ani květinou neuhodíš
Letošní sestava se mohla pochlubit svou „růží mezi trním“. Jediná 
představitelka něžného pohlaví Kristýna Kolářová z Horní Plané si 
vedla statečně. Nicméně pro střet s mužskými protějšky to nestačilo. 
Jako jediná žena turnaje měla ovšem právo na speciální cenu. Tou se 
stal kvalitní vysavač firmy „LEIFHEIT“. Pro zařizování domácnosti ideální 
příspěvek, který mladé zpěvačce a zdravotní sestře udělal velkou radost. 
„Já mám ráda všechny sporty a miluji výzvy“, svěřila se po skončení 
přeboru Kristýna. „Jsem zastánkyní toho, že zkusit se má všechno.“ Svou 
„pinčesovou“ premiéru si prý náramně užívala: „Tajně jsem doufala, že 
alespoň jednoho soupeře vyřadím. No nic – do příštího turnaje potrénuji 
s přítelem a pak to snad vyjde,“ věří úžasná průkopnice volnočasových 
aktivit, co se nevyhýbá ani fotbalu nebo hokeji. Ocenila mimo jiné i fakt, 
že ji během vánočního turnaje silnější soupeři ušetřili prudších smečí 

a podobných výpadů: „Z jejich strany šlo o gesto galantnosti,“ usmívá 
se Kristýna Kolářová.
Její přítel Štefan Beránek tu samozřejmě také nemohl chybět. Ona 
buzická hospoda zosobňuje jeho druhý domov. „Já tady rád trávím volný 
čas a cítím se tu moc fajn. Neúčastním se jen ping-pongových turnajů, 
jezdím sem i na nohejbal a populární Prší“, říká sympatický mladík. 
V minulosti se „prosmečoval“ dokonce na stupně vítězů: „Dneska to 
ale bylo horší. Vypadl jsem v osmifinále po třech zkažených podáních. 
Zavinil jsem si to prostě sám,“ bere osobní výsledek sportovně Štefan. 
Ostatně on je výrazně dominantní postavou jiného sportu: „Pět let jsem 
působil na pozici fotbalového brankáře ve vyšší německé soutěži. Teď 
mám za sebou přestup do Českého Krumlova. S tím vlastně souvisí 
i moje nadšení pro stolní tenis, protože na fotbalových soustředěních 
mu s kluky z týmu věnujeme každou volnou chvíli,“ poznamenává 
úspěšný gólman.

Zlato putovalo do Kocelovic
Úplně poprvé v historii vánočních „pinčesů“ sem zavítal Pavel Řísský 
z Kocelovic. Jeho účinkování zde lze stručně shrnout následně: „Přijel, 
viděl, zahrál si a zvítězil!“ Vynikající bijec i technik si ale musel triumf 
poctivě „odmakat“: „S ping-pongem na úrovni okresního přeboru jsem 
skončil ve svých pětadvaceti letech. K tomuto sportu mně vlastně přivedl 
soused a pozdější slavný fotbalový profík Roman Vonášek, když mi bylo 
sedmnáct. Když se narodili synové, prožíval jsem dilema: ‚Stolní tenis 
nebo fotbal?‘ Tenkrát vyhrála kopaná,“ vypráví borec na několika frontách. 
Po dalším čtvrtstoletí přišel ping-pongový „comeback“: „Nicméně se pro 
mě stal doplňkovým sportem na zimní období,“ zdůrazňuje Pavel Řísský. 
„Ve zbytku roku pro mě představuje prioritu běh.“ V minulosti kocelovický 
borec nejprve zaměstnával „rychlé prkno“ na sále tamní hospody: „Jenže 
postupem času jsem tam zůstal sám. Dneska trénujeme v Kasejovicích, 
kde máme zázemí v podobě moc hezké školní tělocvičny.“
Kvalitu buzického vánočního turnaje Pavel Řísský ocenil s uznáním: „Je to 
už pěkná úroveň a je moc dobře, že se taková akce dělá.“ Semifinále, kde 
se slušně zapotil, pro něho prý bylo napínavější než samo finále: „Povedlo 
se mi tedy soupeře ‚vyprovodit‘ v závěrečném setu jen s jedním uhraným 
míčkem. Ale tomu předcházel vzácně vyrovnaný set,“ dodává. Podlehl 
mu Jan Maraus z Lázu, medailovou stupnici doplnil Zdeněk Maršík 
z Koupě. Doslova nebem i zemí pohnul ve své parádní jízdě benjamínek 
skupiny dospělých – Adam Ounický z Blatné (13 let). Určitě ho čeká slibná 
sportovní budoucnost. Jeho čtvrté místo tady v Buzicích hovořilo samo za 
sebe.  V porovnání s ostřílenými bardy obstál se ctí!

Všechno má svou historii
Ve vánočním turnaji se postavil za hrací stůl i jeho ředitel a majitel hospody 
Petr Samec. Ve chvíli odpočinku přinesl na sál skleněný putovní pohár, 
kus poctivé historie buzického „pinčesu“, který tu teď jeho zásluhou 
prožívá renesanci. „Původně se hrálo v buzické škole. A začínalo se někdy 
před třiceti lety. I můj táta tam chodil,“ připomíná rozjezd oblíbené 
aktivity pro všechny Petr Samec. „V době renovace školní budovy se 
přestěhovaly turnaje a tréninky do hospody „U Trčů“, kterou provozoval 
náš prima kamarád Josef Pikl. Ten už, bohužel, není mezi námi. Pověst 
vynikajícího „pinčesmana“ si tam vydobyl buzický rodák Karel Šorna st., 
co tam minimálně třikrát putovní pohár vyhrál. Tady u mě pokračovala 
„pinčesová“ historie souběžně s otevřením hospody „U Čiláka“ roku 
2009. Pokud máme sáhnout hlouběji do minulosti, buzický ping-pongový 
stůl se transportoval do naší vesnice „vejtřaskou“ roku 1962. Nezbytnou 
rekonstrukci na něm udělal Miroslav Rataj st., putovní pohár zhotovil 
Václav Slezák. Potom se hrálo a hrálo se hlavně pro radost a rozptýlení, 
dědci – kluci dohromady,“ uzavírá své osobní paměti Petr samec. Putovní 
pohár zatím odpočívá v komoře hospody „U Čiláka“ jako cenná relikvie 
a svědek zašlých časů. Ale kdo ví? Jeho doba třeba zase přijde!
Pořadatelé letošního vánočního turnaje v ping-pongu – PROSPORT Blatná, 
Jednota Orel Strakonice a samozřejmě hospoda „U Čiláka“ – srdečně 
děkují všem sponzorům. Jsou to: hospoda „U Čiláka“ v Buzicích, Textil 
„Pod věží“ Blatná, „Sladká švadlenka“ Blatná, LEIFHEIT Blatná, AGRO 
Blatná, Zámecký lihovar a pivovar Blatná, Hospoda „U Datla“ Blatná, 
Auto-moto Bláha Blatná, Jiří Kolář – lesní a zahradní technika Blatná, Josef 
Ředina. Škvořetice, Svět dětí a sportu Blatná, Blatenská tiskárna.

Vladimír Šavrda
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Rozsvěcení 
vánočního stromu
Něco takového se jen tak nevidí! 
Obec Čečelovice se může pochlubit 
netradičním, zato pravidelným hostem 

rozsvěcení svého vánočního stromu. 
Boty ani kalhoty nenosí, ale fešák je 

to dokonalý! Jedná se o veverku, která si 
na deset metrů vysokém symbolu vánočního 

času zbudovala hnízdo a s ledovým klidem používá nastrojené řetězy 
k obtočení čili ochraně svého sídla. Místním občanům nikterak nevadí – 
právě naopak! Zařadila se na seznam zdejších pozoruhodností a obecní 
radou ji prý bylo přiznáno „domovské právo“. Její dlouhá přítomnost ve 
středu obce signalizuje, že zde žijí ve vzájemné shodě lidé dobré vůle 
čili se veveřička nemá důvod obávat o své bezpečí. Členové místního 
Sboru dobrovolných hasičů při zdobení vánočního stromu samozřejmě 
postupují velmi šetrně a opatrně, právě s ohledem na ni.
Nedílnou součástí zahájení adventního období v Čečelovicích je i veřejná 
modlitba z úst božího služebníka a požehnání vánočnímu stromu. 
Ani letos tomu nebylo jinak. Blatenský farář Rudolf Hušek tentokrát 
nepřijel do Čečelovic sám. Zvlhlým zrakem si známá místa prohlížel 
z auta čečelovický rodák Karel Vrba, který nedávno oslavil požehnané 
90. narozeniny. A setkal se s vřelým přijetím ze strany bývalých 
spoluobčanů. Ti po jednom přistupovali k dojatému rodákovi, tiskli mu 
upřímně ruce a přáli šťastné a veselé Vánoce. Inu – tam, kde přebývá 
dobro, není nikdo nešťastný a opuštěný.
K příjemným okamžikům u rozsvěcování vánočního stromu 
v Čečelovicích patří rovněž hudební doprovod. Ten je pravidelně 
dílem „Volného sdružení horažďovických muzikantů a zpěváků“. Tohle 
hudební těleso znovu prosvítilo adventní atmosféru pod širým nebem 
prostřednictvím několika tematických písní a naladilo celé shromáždění 
sváteční náladou.
Významný prvek při rozsvěcení vánočního stromu v Čečelovicích 
představuje nadmíru štědrý a rozmanitý raut. Tady se skutečně „jede“ ve 
velkém stylu! Stoly se prohýbají pod množstvím chutného jídla, svařák 
a punč „tečou plným proudem“. Pamatováno je i na ty nejmladší. Celou 
adventní hostinu hradí ze svého rozpočtu obec Čečelovice, o fyzickou 
přípravu a servis se stará osazenstvo místní hospody v čele s Milanem 
Hruškou (mužem, který vařil dvěma českým prezidentům a prošel těmi 
nejvelkolepějšími štacemi hlavního města). „Nachystaný adventní raut 
nabízí zdarma občerstvení všem bez výjimky. Tedy i příchozím z jiných 
lokalit. Každý host je srdečně vítán,“ zdůrazňuje starosta Čečelovic 
Milan Zach. Obecní banket se koná před hostincem – pěkně na 
čerstvém vzduchu. „Jedinou výjimkou byl loňský rok, kdy napadlo na 
začátek adventu půl metru sněhu. To jsme se museli přesunout do tepla 
a bezpečí hospody,“ vzpomíná Milan Zach.
I letos přilákal adventní program v Čečelovicích velké množství diváků – 
téměř sto. Každý chtěl vykročit do vánočního času spolu se svými sousedy 
a přáteli. Hezkou tradici zahájilo už předchozí obecní zastupitelstvo. 
Tady jsou vánoční svátky opravdu šťastné a veselé. Protože tady je svět 
ještě v pořádku! 

Vladimír Šavrda

Čečelovice

Adventní dílna
Letošní adventní dílna se konala 
v odpoledních hodinách poslední 
listopadovou sobotu v sále místního 
pohostinství. Rodiče s dětmi si 
přišli vytvořit věnce, svícny, svíčky, 

betlémky a jiné vánoční dekorace. 
Ve večerních hodinách byl nasvícen 

vánoční strom před pohostinstvím a ti, 
kterým se ještě nechtělo domů, mohli pak 

zhlédnout pohádku Vánoční expres.

Doubravice

Tříkrálová 
sbírka
Druhým rokem v naší 
obci probíhala Tříkrá-
lová sbírka. Letos se 
zapojilo do koledování 
osm místních dětí, které 
v sobotu 4. ledna ob-
cházely domy v Doubra-
vici a v Nahošíně, aby 
šířily Boží požehnání 
a prosily o příspěvek pro 
potřebné. 

Exkurze do Plzeňského Prazdroje
Třetí listopadovou sobotu se početná skupina výletníků 
z Doubravice vypravila na exkurzi do Plzeňského Prazdroje. Počasí 
nám přálo, cesta proběhla hladce a za odpoledních slunečních 
paprsků jsme si na nádvoří pivovaru mohli vychutnat první 
sklenici výborného a profesionálně načepovaného piva. Poté 
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jsme absolvovali prohlídku pivovaru – návštěvnického centra, 
stáčírny, varny i sklepů, kde jsme ochutnali výtečný nefiltrovaný 
ležák čepovaný přímo z dubového sudu. Dozvěděli jsme se 
spoustu informací z historie samotného pivovaru a pivovarnictví 
i současné výroby a distribuce našeho národního klenotu, kterým 
plzeňské pivo bezesporu je. V restauraci Na Spilce jsme výborným 
jídlem doplnili energii a ve večerních hodinách se vrátili v dobré 
náladě zpět do Doubravice. Ti méně unavení zakončili výlet ještě 
posezením v Doubravické hospodě. Podzimní exkurze určitě nebyla 
posledním výletem, v přípravách jsou další akce pro dospělé i děti.

Alena Štěrbová

Obecní výlovy 
S příchodem chladného počasí nastala i doba výlovů, které 
k našemu kraji jistě patří, a ani naše obec v tomto směru nezůstává 
pozadu. Postupně se odlovila trojice obecních rybníků – Podloužek, 
Křemší, Velká Louže. Každého výlovu se zúčastnilo mnoho místních 
obyvatel i se svými ratolestmi, aby se mohli pokochat úlovky našich 
rybářů. Tentokrát přálo nejen počasí, ale i naši rybáři se mohli 
pochlubit pěknými úlovky. Některé z vylovených ryb bylo možné 
poté ochutnat v obecním pohostinství, kde proběhlo pečení těchto 
úlovků. Všichni si tyto dny náležitě užili, a tak věříme, že účast na 
dalších plánovaných výlovech v příštím roce bude opět hojná.

Vepřové hody Doubravice
Tradiční vepřové hody proběhly letos 14. prosince. Jako každý rok 
se přišlo podívat na zabijačku mnoho místních, někteří přihlíželi 
a vychutnávali si vůně vepřového, další přiložili ruku k dílu, ale 
všichni určitě i ochutnali jednotlivé masné výrobky. A že jich 
nebylo málo – ovar, guláš, jelita, jitrnice a škvarky. Kdo by těmto 
pochoutkám odolal?

Krajské kolo v ZHVB
V minulém výtisku SOBáčku jsem vás 
informoval o úspěchu hajanských 
mladých hasičů v podobě postupu 
mezi 14 nejlepších týmů Jihočeského 
kraje. Krajské kolo v ZHVB (závod 

hasičské všestrannosti a brannosti) se 
konalo 9. listopadu v Česticích. Z každého 

okresu soutěžily dvě nejlepší družstva. 
V celkovém pořadí skončily mladí hajanští hasiči na skvělém 3. místě. 
Rok 2024 byl pro mladé hasiče z Hajan nejúspěšnější sezonou a věřím, 
že na úspěchy naváží i v následujícím roce. Tímto bych chtěl mladým 
hasičům i trenérům pogratulovat k úspěchům a zároveň poděkovat za 
reprezentaci obce Hajany v Jihočeském kraji.

Tomáš Blovský 

Hajany

Adventní jarmark a rozsvícení 
vánočního stromečku v Hajanech 
Už potřetí jsme v Hajanech uspořádali rozsvěcování vánočního 
stromečku spojené s řemeslným jarmarkem, tentokrát v sobotu 
30. 11., den před 1. adventní nedělí. Zahájení proběhlo ve 14:00 hod 
živým betlémem a řemeslným jarmarkem. V 15:00 hod přivítal starosta 
obce přítomné návštěvníky a ihned poté nám zazpíval školní pěvecký 
sbor ZŠ JAK z Blatné. Chtěli bychom tímto poděkovat zástupcům ZŠ JAK 
v Blatné za přijetí pozvání do Hajan. Dále pokračovala volná zábava 
a návštěvníci si mohli od řemeslníků zakoupit vánoční dekorace, teplou 
medovinu i výrobky z včelího vosku, kosmetiku, vánočně balené dobroty 
z masny v Bělčicích a originální, ručně vyráběnou keramiku. Kdo měl 
chuť, mohl se zahřát výborným svařákem a pochutnat si na klobáse. 
Pro děti byly v hospodě připravené tvořivé dílničky, kde si mohly děti 
vyrobit adventní svícen nebo si ozdobit perníčky či namalovat vlastní 
vánoční ozdoby. V 17.00 hod se ujal slova místostarosta obce pan Tomáš 
Blovský, který shrnul události uplynulého roku, popřál všem krásné 
svátky a hodně zdraví v roce 2025. Po rozsvícení stromečku měly krátké 
vystoupení místní děti pod vedením pana Petra Štěpána. Samozřejmě 
nechyběl ani zpěv tradičních vánočních koled. Chtěla bychom tímto 
všem, kdo se podíleli na přípravách celé akce, poděkovat a popřát všem 
hodně zdraví, štěstí a lásky v roce 2025.

Hana Gregorová, knihovnice 

Vítání občánků
První adventní neděle, která symbolicky otevírá období klidu a očekávání 
Vánoc, byla v hajanské kapličce obzvláštně slavnostní. Obec hajany 
uspořádala vítání občánků, na kterém bylo do života obce přivítáno 
šest nejmladších obyvatel místostarostou obce Tomášem Blovským. 
Následně přítomným zarecitovala báseň hajanská děvčata Anežka 
Blovská s Vanesou Fiřtovou. Každé z šesti dětí obdrželo symbolické dary: 
plyšového čápa, který je symbolem obce a knihu České pohádky, která 
jim bude připomínat kořeny české tradice. Rodiče obdrželi finanční 
dar jako podporu pro péči o své ratolesti. Mezi přivítanými dětmi byly: 
Bláha Miroslav, Fiřt Eliáš, Holman Kryštof, Chaloupka Kamil, Janků Lukáš, 
Tokárová Izabela. Všem dětem ještě jednou přejeme šťastný vstup do 
života.

Tomáš Blovský 

Anděl, čert a Mikuláš
K začátku prosince patří mytologické postavy čert, anděl a svatý Mikuláš, 
kteří hodnotí chování dětí a leckdy i dospělých v uplynulém roce. Někde 
chodí k dětem domů, jinde zase děti chodí za nimi. Tomu se tak děje 
i u nás v Hajanech, kde se místní muzeum změní na peklo a knihovna 
na nebe.
V pátek 6. 12. od 17.00 se otevřely brány pekelné. Čerti vylezli na svět 
a začali odvádět děti k pekelníkům ke zpovědi. Pokud jim děti odříkaly 
básničku a slíbily, že se polepší, pustili je rohatí do nebe, kde na ně už 
čekal anděl s Mikulášem. Pro všechny, kteří se dostali do nebe, byly 
přichystané tašky se sladkou nadílkou. Tentokrát se k Mikuláši dostaly 
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všechny děti, i když některé unikly peklu jen o vlásek. Pro čekající 
rodiče i děti bylo před muzeem přichystané teplé občerstvení, protože 
tentokrát bylo opravdu ošklivé počasí.
Doufejme, že se malí hříšníci do příště polepší. 😊

Hana Gregorová, knihovnice

Výroční schůze sboru 
dobrovolných hasičů Hajany
Která se správně jmenuje valná hromada sboru, byla v Hajanech v sobotu 
7. prosince. Sešli jsme se na čas a v hojném počtu. Začátek je pokaždé 
trochu nuda, samé hlasování a různé oficiality. Potom jsme probrali, co 
se v uplynulém roce povedlo nebo třeba i nepovedlo. Musím pochválit 
naše mladé hasiče, kteří dosáhli na většině soutěží výborných výsledků. 
Za to je třeba poděkovat vedoucím – Hance, Lence a Tomášovi. Povedl 
se nám ples, masopust a hlavně loučení s létem, což je soutěž mladých 
hasičů a následná noční soutěž v požárním sportu spojená se zábavou. 
Všichni, kdo pomáhali, si vyslechli zaslouženou pochvalu. Zaznělo také 
poděkování všem aktivním členům sboru, našim sponzorům a hlavně 
představitelům obce za skvělou spolupráci se sborem. Dál jsme 
prodebatovali plán akcí na rok 2025 a naplánovali potřebné investice. 
Tím bylo schůzování učiněno zadost. Další bod programu byl výborný 
guláš z divočáka, kterého jsme dostali od místních myslivců. Děkujeme. 
Zábava pokračovala v přátelském duchu dlouho do noci.

Jan Gregor

Betlémské světlo v Hajanech
Stalo se krásnou tradicí, že hajanští lidé mají možnost si 24. prosince 
přijít do místní kapličky sv.  Anny pro Betlémské světlo. Tuto možnost 
využilo mnoho lidí. Díky tomu jsme se mohli společně sejít, popovídat 
a navzájem si popřát k vánočním svátkům. 

Renata Turková

Silvestrovský pochod 
od hasičárny k hasičárně
Poslední den roku se již tradičně nesl ve znamení oblíbeného 
silvestrovského pochodu, tentokrát z Hajan do Skaličan. Akce, která láká 
účastníky všech věkových kategorií, letos přinesla nejen příjemný pohyb 
v přírodě, ale také několik milých překvapení, jež zpříjemnila cestu 
i zakončení roku. První větší zastávka nás čekala v Bezdědovicích, kde 
si pro nás připravil Václav Vaněček improvizované posezení s bohatým 
pohoštěním. Po doplnění vyčerpané energie jsme mohli opět vyrazit 
na cestu. Ve Skaličanech nás mile přivítal Jiří Blovský, který pro nás 
připravil skvělý hovězí vývar a osvěžil nás připravenými alkoholickými 
i nealkoholickými nápoji. Popřáli jsme si hodně štěstí zdraví do nového 
roku a vyrazili zpět do Hajan. Tímto bych chtěl poděkovat Václavovi 
a Jirkovi za přípravu pohoštění a za zpříjemnění celého pochodu.

Tomáš Blovský

 
 

 

 

Návštěva Tří králů
I tentokrát naši stateční koledníčci vyšli, překonávali únavu a zimu, aby 
přinesli lidem radostnou zvěst o tom, že láska, obětavost a štědrost je 
ještě pořád mezi námi. Králům a všem lidem, kteří je vlídně přijali, patří 
velké poděkování.

Renata Turková

Vánoční zpívání
Poslední sobota před Vánoci je u nás 
už tradičně spojena se zpíváním koled 
v místní kapli. Nejinak tomu bylo 
i tentokrát. Před 17. hodinou se všichni 
začali scházet a usazovat do lavic. 

Kaplička byla během chvíle zaplněná. 
Nejprve nám zahrála na kytaru několik 

koled Anička Kmetíková. Tím si od všech 
zasloužila potlesk. Pak jsme si zazpívali koledy všichni 

společně. Nakonec nás starosta pozval na malé občerstvení, které bylo 
připravené před kapličkou. Při popíjení svařáku na zahřátí ženy probíraly, 
jak jsou připravené na nadcházející Vánoce, kolik druhů cukroví letos 
napekly, a že příští rok toho rozhodně tolik péct nebudou. Mužská část 
zase debatovala o tom, kolik kdo má připravených kaprů, jak se zase 
přejí bramborového salátu a chtě nechtě ho budou muset „spláchnout 
zlatavým mokem“. Nakonec si všichni navzájem popřáli hezké Vánoce, 
dětem bohatého Ježíška a úspěšný nový rok a pomalu se spokojeně 
rozešli do svých domovů.

VJ

Hornosín
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Naši oslavenci
V prosinci oslavila 88. narozeniny paní Marie Drnková, naše nejstarší 
občanka.
V únoru oslaví kulaté 70. narozeniny paní Věra Vonášková.

Oběma oslavenkyním blahopřejeme a do dalších let přejeme zdraví, 
pohodu a mnoho životního elánu.

Bruslení
Sobota 4. 1. 2025 byla ve znamení „V novém roce zpátky do formy“. 
V 9 hodin jsme se všichni shromáždili před strakonickým zimním 
stadionem. Sešli jsme se v hojném počtu asi 30 osob. Muži si oddělili 
svou část hřiště a užívali si hraní hokeje. Ženy a děti využily zbytek 
ledové plochy, aby si jen tak zabruslily, v bruslení se zdokonalily, nebo se 
bruslit naučily. Po hodině a půl nastal čas odchodu, a tak jsme stadion 
neradi opustili. Při bruslení ale všem vyhládlo a už jsme se zase těšili 
domů na oběd. Byl to příjemný zážitek, protože zimy teď bývají mírné 
a rybníky moc často nezamrzají. Užili jsme se spoustu zábavy, a pokud 
budeme mít možnost, příště se bruslení zase rádi zúčastníme.

AK

První adventní 
neděle
První adventní neděle v roce 2024 
vyšla na 1. 12. Již tradičně jsme se 
v tento den v Chlumu sešli u rozsvěcení 

vánočního stromku. Při chutném 
občerstvení, které dodali místní občané 

jsme si poslechli básničky, které přednesly 
chlumské děti a za doprovodu kytary, na kterou 

hrála paní učitelka Pavla Fousová děti zazpívaly písničky. V posledních 
letech míval Chlum osvětlené dva vánoční stromečky, mezi kterými stál 
betlém. Druhý strom byl 10.11. poražen, přesto je osamocený osvětlený 
strom, který zde dosud stojí a vedle něj stojící betlém, krásnou večerní 
adventní dominantou návsi obce.

Vánoční večírek
Pan Petr Ráž, spolu se svými přáteli zorganizovali 20. 12. vánoční večírek 
na sále našeho Kulturního domu. Na večírku vystupovala zpěvačka Klára 
Kolomazníková, bývalá členka skupiny HOLKI. 

Hasičská brigáda 
Hasičský ples je naplánovaný na 18. 1. 2025. Hasiči již v prosinci začínají 
chystat tombolu, a to tradiční metry palivového dřeva a dřevěné 
špalky. Dřevo hasiči po dohodě s obcí pokáceli a nařezali na metrové 
kusy v chlumském lese a přichystali v oddělených hranicích nedaleko 
Kulturního domu. Na tuto brigádu se pánové vypravili 28. prosince 
a dřeva přichystali do tomboly velké množství.

Tři králové
Naši obec navštívili Tři 
králové v neděli 5. ledna. 
Zazpívali koledy, požehnali 
našim domům a na dveřích 
zanechali vzpomínku, křídou 
psané K+M+B 2025. „Christus 
mansionem benedicat“ neboli 
„Kriste, žehnej tomu domu“. 
Naši Tři králové byli letos 
vlastně dvě skupinky královen, 
ale velice jim to slušelo 
a krásně zpívaly. Koledníci 
s sebou zároveň přinesli 
kasičku na Tříkrálovou sbírku 
organizovanou Charitou České 
republiky.

Miluše Kordulová

Chlum

Co se stalo
V sobotu 30. listopadu 2024 jsme 
pro naše dříve narozené připravili 
hezké odpoledne s občerstvením 
a hudbou pana Václava Čadka. Všem se 
odpoledne moc líbilo. V 17 hodin jsme 

se z hasičárny odebrali na náš „Václavák“, 
kde na nás již čekali ostatní, aby se rozsvítil 

stromeček. Společně jsme zazpívali koledy 
a pan starosta popřál všem krásný advent a v klidu prožité vánoční 
svátky. U stromečku nás čekalo občerstvení – svařák, čaj a nechybělo 
ani vánoční cukroví. Za doprovodu hudby jsme se všichni vrátili do 
hasičárny a příjemný večer pokračoval.
V pondělí 30. 12. 2024 se konala poslední schůze zastupitelstva, byl 
projednán návrh na akce, které by připadaly na rok 2025.

Chobot
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Při oslavách Silvestra jsme se 
31. 12. 2024 před půlnocí 
sešli opět na našem Václaváku 
a přesně v 00:00 odšpuntováním 
šampaňského přivítali nový rok 
2025. Popřáli jsem si vzájemně 
vše dobré do nového roku 
a hlavně hodně zdraví.

Naši jubilanti
V měsíci únoru a březnu oslaví své 
životní jubileum:
Češka Pavel, Kubát Jiří a Suchý Jiří
Zastupitelstvo obce přeje výše 
uvedeným jubilantům všechno nejlepší, pevné zdraví a pohodu.

Miloš Kadlec, starosta

Co nás čeká
V pátek 17. 1. 2025 se náš hasičský sbor sejde na výroční valné hromadě.
V sobotu 8. 3. 2025 od 20 hod se bude konat hasičský ples, který společně 
pořádají SDH Chobot, SDH Uzenice a SD H Uzeničky v kulturním domě 
v Uzeničkách. K tanci a poslechu zahraje skupina CERVEZA. Tímto jste 
všichni srdečně zváni. Předtím se ve stejný den od 13 hod bude konat 
dětský maškarní bál.

Tereza Kadlecová 

Střípky z Kadova, 
Pole, Lnářského 
Málkova, Vrbna 
a Mračova

„Radu člověk dát může, ale ne už 
moudrost a sílu ji uposlechnout.“   

Francois de la Rochefoucauld

Vážení a mílí, buďme hodně zdrávi, žijme s láskou, v lásce a pro lásku 
a chovejme se k sobě vždycky hezky. Nikdo nemáme návod na život, 
ale krůček po krůčku ho prostě zvládneme. A bude dobře. Obec Kadov 
spolupracuje se všemi svými spolky hasičů, s občanským sdružením 
Přátelé Lnářského Málkova i s přáteli jednotlivých našich obcí a tímto 
všem jejich aktérům a aktivním členům a vůbec všem, kteří vydrželi 
a kdykoli přikládají ruku k dílu, děkujeme za dosavadní skvělou spolupráci 
a pomoc při udržování života v našich malebných vesničkách (o:  
Jestli jsem na někoho, nebo něco zapomněla, tak se upřímně omlouvám, 
protože to opravdu nebylo úmyslné.

Vladimíra Tomanová

Poplatky pro rok 2025 
za odvoz KO a ze psů   

I přes zvyšování nákladů na likvidaci odpadů zůstává výše poplatků i pro 
rok 2025 stejná jako v loňském roce:
Osoby s trvalým pobytem  600 Kč/osoba/rok
Děti s trvalým pobytem        250 Kč/dítě do 15 let/rok
Vlastník rekreační nemovitosti     600 Kč/nemovitost/rok
Poplatek za psa zůstává také stejný  100 Kč
Poplatky je možné platit hotově na obecním úřadě v době úředních 
hodin (možné též dle domluvy), případně bezhotovostně na účet obce 
č. 8422291/0100. Pro případ bezhotovostní úhrady se telefonicky 
domluvte na Vašem variabilním symbolu, aby nebyly problémy 
s identifikací Vaší platby. Kontakty pro komunikaci: tel. čísla 383 491 019; 
724 181 049; e-mailová adresa ou@kadov.net nebo ucetni@kadov.net.
Úřední hodiny obecního úřadu v Kadově:

Pondělí     7.00–12.00 12.30–14.00
Středa       7.00–12.00 12.30–14.00
Čtvrtek    16.00–18.00
Pátek         7.00–12.00
V naléhavých případech je možné domluvit se telefonicky i na jiném 
čase.  
Včas nezaplacené poplatky může obecní úřad zvýšit až na trojnásobek 
základní výše poplatku.
Obecní úřad nemá povinnost zasílat složenky na úhradu poplatků!

Solární veřejné osvětlení 
v obci Kadov
Obci Kadov byla poskytnuta z Programu 
obnovy venkova Jihočeského kraje v roce 
2022 dotace na akci „Solární veřejné 
osvětlení v obci Kadov“.
Děkujeme za podporu.
• Celkové náklady akce: 245 475,12 Kč
• Dotace ve výši: 147 285,07 Kč
• Vlastní podíl obce: 98 190,05 Kč    

Vladimíra Tomanová 

Kadov
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Vánoční koncert pěveckého a chámového sboru Velkobor pod vedením 
sbormistryně paní Marie Sládkové se v opravené kapličce sv. Martina 
Poli konal v sobotu 21. 12. 2024 a my věříme, že se nám zrodila tradice. 
Tichý silvestrovský ohňostroj pro děti uspořádali hasiči a přátelé obce 
Pole 31. 12. 2024. Malé alko i nealko občerstvení bylo připraveno pro 
všechny přítomné.   
18. ročník tradičního Novoroční pochodu po Čertových kamenech 
přilákal 1. 1. 2025 hrstku místních i přespolních nadšenců. Počasí přálo 
a zakončení bylo opět v místní hospůdce u šálku dobrého punče, svařáku 
a drobných dobrůtek. 

Události posledních týdnů
V sobotu 30. listopadu otevřela, již tradičně, pekelná vesnice Pole 
nebeskému i pekelnému týmu své brány a akce se velmi vydařila. 
Děkujeme všem organizátorům a zúčastněným. 
V sobotu 7. 12. 2024 proběhla v tělocvičně bývalé školy v Kadově 
Vánoční tvořivá dílnička lesního klubu Lesnílci za hojné účasti malých 
i velkých tvůrců.  

Po obcích koledníci vykoledovali tyto částky:
Kadov 7 302 Kč
Lnářský Málkov 3 768 Kč
Vrbno, Mračov 6 796 Kč
Pole 5 376 Kč
Děkujeme všem, za laskavé přispění a paní Lence Fořtové s dětmi – 
Pavlínce Šmídové, Verunce Smetanové, Aničce Fořtové, Thai Binh Minh 
a Thai My Linh za smysluplnou koledu ve svém volném čase.

Text: Vladimíra Tomanová, foto: Lenka Fořtová

O čem víme, co se chystá 
a že se děje? 
Sobota 8. 3. – Oslava MDŽ v Poli
Sobota 15. 3.  – Dětský maškarní ples v Kadově
Sobota 22. 3. – 1. Vrbenský ples
Všechno, co se u nás děje, můžete sledovat na našich www stránkách 
www.kadov.net.

Pekelná show
Mikulášskou tradici, která si právo na existenci uhájila za všech politických 
režimů, dovedli na Blatensku k naprosté dokonalosti zcela určitě v obci 
Pole. Dominantnímu postavení se tu tedy těší chasa čertovská. Ne 
nadarmo jeden den v roce změní harmonická vesnice svou image a láká 
do svého nitra malé hříšníky a hříšnice na „špek“ jménem „Peklo v Poli“! 
Podle hustoty rarachů nejrůznějšího vzezření na metr čtvereční se až zdá, 
že dole v „díře“ nezbyl nikdo na přikládání pod kotle. Skvěle zorganizovaná 
pekelná revue v Poli nabízí vedle klasické nadílky dětem rovněž pásmo 
atraktivních soutěží a her pod hlavičkou „první i druhé mocnosti s. r. o.“.
O dobré nápady není v obci Pole nikdy nouze. Tenhle „čertovský“ se 
zrodil v hlavách Markéty Čadové a Kateřiny Vonáškové. Před pěti lety pak 
měl pozoruhodný projekt premiéru v objektu zdejšího zámku. „Po dvou 
ročnících se ukázala potřeba většího prostoru, a tak jsme se rozmístili 
prakticky po celé vsi. A od té doby je naše vesnice známá jako pekelná,“ 
usmívá se Markéta Čadová, která navrhla rozšíření teritoria spolu s Jitkou 
Slavíčkovou.
Rok co rok autorky a autoři pekelného scénáře sahají k nějakým 
příjemným zpestřením akce. Letos se například zaměřily na důkladnou 
„přestavbu“ oddělení nebe Kateřina a Jitka Slavíčkovi. „A moc se jim to 
povedlo,“ zdůrazňuje Markéta Čadová. Tvůrci projektu se prý nechávají 
neustále inspirovat asi nejslavnější čertovskou pohádkou „S čerty nejsou 
žerty“. A tak na „place“ nemohou chybět Lucifer ani popletený kaprál. 
„Obměna také neminula naše stanoviště. A postava kaprála dodala do 
děje dřevěné pušky. Mimoto malé návštěvníky kaprál začal učit vojenské 
povely, což byla rovněž žhavá novinka,“ informuje Markéta Čadová.
Dát dohromady takové živé veledílo není rozhodně nic snadného. Jen 
zbudování pekelného sklepa v hasičské budově dá pořádně zabrat. Cyklus 
prací musí být zahájen minimálně s týdenním předstihem. A jak vypadá 
a co přináší „pekelná dráha“?
Čert vrátný odstartuje vstup do „jiného světa“ zvednutím závory. Děti 
se postupně zapisují do „Pekelné knihy“ a na ruku je jim upevněn svítící 
kroužek (doklad o registraci). A následovala tato stanoviště: 1. hádání 
pekelných televizních pohádek a zvířat, 2. skořápky aneb Najdi kuličku, 
3. vázání tkaničky, poznávání ovoce a zeleniny, 4. vkládačky a skládačky, 
5. skákání v pytli, 6. pekelná školička. Specialita zábavného řetězce – 
Peklo s Luciferem aneb vážení na pekelné váze s propustkou do nebe. 
No a sladká tečka – nebeský balíček sladkostí a perníčky. Před pekelnou 
klubovnou se coby bonus pekly „čertobuřty“ a podával zdarma dětský 
punč.
Návštěvnost „pekelné vesnice“ Pole letos „trhla“ rekord. Strávit zde 
příjemné chvíle přijelo a přišlo 90 předškoláků a školáků. „Mile jsme byli 
překvapeni loni, možná ještě víc. To navzdory sněhové kalamitě dorazilo 
68 dětí,“ nechává se slyšet Markéta Čadová. 
Letos „přilétli“ do Pole podpořit super show i čertovští „kolegové“ ze 
širokého okolí. Takoví, co se „osamostatnili“ a místo „fušek“ v pekle pracují 
coby OSVČ! „Je nás čím dál víc,“ konstatuje s viditelnou radostí Markéta 
Čadová. Takže letos se v Poli „rojilo“ 26 čertů za asistence Mikuláše a tří 
andělů nebeských.

Tříkrálová sbírka v Kadově 2025
V rámci tradiční jedenácté Tříkrálové sbírky darovali v průběhu prvního 
lednového víkendu naši občané 23 242 Kč, což je o 5 161 Kč více než 
v loňském roce.

Žehnání koledníků Tříkrálové sbírky v kostele Nanebevzetí PM v Blatné
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Veškeré snažení a práce pro zdar „Pekelné vesnice“ je o to úctyhodnější, 
že tady táhne za jeden provaz celá obec. Prostě zapojují se všichni bez 
výjimky! A stranou rozhodně nezůstává ani Obecní úřad Kadov, kam Pole 
působností spadá. Bez jeho štědrého finančního daru by se tak mohutná 
akce nemohla konat!
Letos se končilo v cca 20.00 hodin a končilo se, věru, příjemně. Uvařením 
fantastického buřtguláše panem Petrem Husaríkem. Jednalo se o odměnu 
pro všechny zapojené pracanty a pořadatele. Pro ně znamenalo ale jistě 
největší odměnu pohled do rozzářených dětských očí.
Za ozvučení akce náleží poděkování panu Petru Šmířákovi – zejména 
se pak vyznamenal plejádou strašidelných skřeků, nesoucích se celou 
vsí. Dotvářely vhodně všudypřítomnou „pekelnou“ atmosféru spolu 
se zapálenými špalky (svícny) a svíčkami, rozmístěnými po celé vesnici. 
Zvláštní půvab mělo dozdobení pavučinami a pavouky. A velkou zásluhou 
na zdaru a jedinečnosti celého projektu určitě mají členové Sboru 
dobrovolných hasičů v Poli!

Vladimír Šavrda

Rozsvícení stromku, čerti a advent 
aneb ve Vrbně se stále něco děje  

Týmová práce SDH Vrbno a přátel Vrbna opět zafungovala poslední 
víkend v listopadu při usazování a rozsvěcení vánočního stromku 
a nazdobení místní kapličky na náměstíčku ve Vrbně, čímž vyvrcholily 
přípravy na zahájení adventních nedělí. Nazdobena byla i místní kaplička 
sv. Anny, před kterou vytvořila naše děvčata, Jana Trhlíková a Marcela 
Slancová, krásný betlém.
V neděli 1. 12. 2024 od 17.00 přišli místní i přespolní rozsvítit vánoční 
stromeček, čímž jsme všichni společně zahájili první adventní neděli. 
Příchozí si opět po roce měli co říci a ochutnali připravené bohaté 
pohoštění a dobré svařené víno, jak pro dospělé, tak i pro děti. Místní 
děvčata přinesla upečené tradiční vánoční štoly, vánočky, cukroví a jiné 
dobroty.
Ve čtvrtek 5. 12. 2024 se sešli Mikuláš, Andělé a čerti z Vrbna a obešli 
všechna místní stavení, kde každý dostal tašku s dárky i s, již tradičním, 
stolním kalendářem z akcí obce Vrbna. Tento kalendář si tvoří dobrovolní 
hasiči již několikátý rok a darují ho svým spoluobčanům.
Tímto bych chtěl poděkovat všem, kteří se na všech akcích podíleli. SDH 
se těší na setkání příští roce.

Text a foto: Miloš Holý 

Ohlédnutí za 
průběhem počasí 
ve čtvrtém čtvrtletí 
roku 2024

Říjen byl podle měsíční průměrné teploty 
o 1,5 °C nad dlouhodobým teplotním 

normálem, ale tentokrát nedosahovala absolutní 
denní teplotní maxima nijak vysokých hodnot, vlastně se poprvé od 
roku 2015 nedostala ani nad 20 °C. Vysoký teplotní průměr byl tedy 
spíše způsoben úplnou absencí nočních a ranních mrazů. Absolutní 
měsíční teplotní amplituda (rozdíl mezi měsíčním maximem a minimem 
teploty) byla vůbec nejnižší v říjnu od roku 1975! Jediný slabý přízemní 
mrazík byl dne 14. Srážkově říjen splnil svůj normál jen na 85 %, ale díky 
srážkově nadprůměrnému září vláha rozhodně nechyběla. Více pršelo 
v první polovině října než v té druhé. Říjen šetřil i se slunečním svitem, 
ten byl výrazněji podnormální, když slunce nasvítilo pouze 82 % svého 
dlouhodobého průměrného říjnového trvání. V říjnu, zejména ve druhé 
polovině měsíce, byly časté teplotní inverze a s nimi spojené mlhy 
a nízká oblačnost. V Kocelovicích se v říjnu vyskytla mlha v 18 dnech. 
Listopad se po delší době stal teplotně zcela normálním měsícem 
s odchylkou od normálu 0,0 °C. Dne 3. byl změřen vůbec první mrazový 
den nastávající zimní sezony. Srážkově tento měsíc přinesl pouze 80 % 
svého obvyklého množství, ale platí to samé, co pro říjen – vláha díky září 
nijak nechyběla. Dne 13. bylo pozorováno první sněžení nastávající zimy 
a dne 14. byl první den se sněhovou pokrývkou. Sníh ležel v listopadu 
ve třech dnech s maximem výšky 2 cm. Jakkoliv bývá velmi často 
listopad velmi oblačným měsícem s nedostatkem slunečního svitu, ten 
letošní se vytáhl a přinesl 146 % normálu trvání slunečního svitu. Byl to 
nejslunečnější listopad od roku 2015. Listopad přinesl poměrně vysoký 
počet dnů s mlhou 16. Na mlhy je zatím bohatý celý podzim, což je 
v jasném kontrastu s loňským rokem, kdy bylo v tomto období mlh málo. 
Prosinec přinesl průměrnou teplotu blízkou dlouhodobému normálu. 
Je až paradoxně pozoruhodné, že po dlouhém teplotně nadprůměrném 
období přišly dva normální měsíce po sobě. Srážkově byl prosinec slabě 
nadnormální se 115 % dlouhodobého normálu. Sníh ležel v Kocelovicích 
během prosince v sedmi dnech o maximální výšce 4 cm dne 15. Na 
samý konec měsíce i roku si prosinec nachystal příjemné překvapení 
v podobě suchých, slunečných a málo větrných dní s nočními mírnými 
mrazy, které daly zamrznout rybníkům. Toto období trvalo od 25. až do 
Silvestra a díky němu se stal prosinec druhým nejslunečnějším v historii 
měření, když slunce nasvítilo celých 160 % dlouhodobého normálu pro 
tento měsíc. 

Martin Lukáš

Lucky na obchůzce
Advent jistě není jen o nedělním zapalování svíčky na věnci, otevírání 
okýnek na adventním kalendáři či pečení cukroví. Měl by pro nás být 
obdobím plným očekávání, kdy dokážeme rozjímat a snad ještě více 
než jindy konat dobré skutky. Čekání na Vánoce nám mohou příjemně 

Kocelovice
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zpestřit různé tajemné bytosti. Jednou z těchto postav jsou Lucky, které 
chodí po kraji v předvečer svátku sv. Lucie. Jejich úkolem je kontrola, zda 
hospodyňky nechaly práce na jindy. Lucky v kocelovických domácnostech, 
které letos navštívily, žádné zásadní prohřešky neobjevily, a tak nebylo 
třeba nikoho trestat. Naopak mohly hospodyňky obdarovat sladkým 
pečivem stočeným do tvaru očí, symbolu krutého osudu světice, která 
nám přináší světlo a naději.

Lucie Hanušová

Novoroční procházka
Oslava Nového roku tradičně v pohybu, zvesela a v dobré společnosti.
Krásný a naplněný rok 2025 všem!

Podzimní dušičkové setkání
Podzim je jistým vrcholem roku, příroda vydala mnohé ze svých darů, 
přichází zklidnění, ztišení a do dveří se nesměle vkrádá věhlasný zimní 
spánek. 
V letošním roce atmosféru našeho tradičního dušičkového setkání 
utvářely dýně, brambory, nejrůznější pestrobarevné listy, jeřabiny, 
kaštany, žaludy a mnohé další plody lesa. V rukách dětí i jejich blízkých 
ožívali lesní skřítci a nejrůznější zvířátka. Brambory si odběhly z našich 
kuchyní a posloužily jako originální razítka. Kdo se nenechal odradit 
záhadným slovem „frontáž“, mohl velice rychle zjistit, že voskovky, papír 
a třeba dubový list dokážou během chvilky vykouzlit nádhernou kresbu.
Je stále řada lidí, kteří si zvyk vydlabávání dýně do svých domovů 
z principu nepouští. Mají to příliš spojené se současnou podobou oslav 
Halloween a zároveň velice vzdálené od našich Dušiček. Pravdou je, že 
Dušičky i Halloween mají ze své podstaty mnohé společné, jejich tradice 
pochází z pohanských rituálů. Pro oba svátky je důležitý symbol ohně. 
Bezpochyby je toto období magické, duše zemřelých se mohou vracet 
zpět do našeho světa. My jsme dýně vyřezávali a svíčky zapalovali, je to 
zkrátka zábava.
Děkujeme za příjemné setkání, vždyť sousedské posezení u odpolední 
kávy s vynikajícími koláčky od Zdeňky Danielové potěší v jakémkoliv 
období. 

Povídání o Vánocích
U nás v Kocelovicích jsme se letos na Vánoce chystali velmi poctivě. 
Nic jsme neponechali náhodě a s dostatečným předstihem jsme se 
začali nalaďovat na nadcházející svátky. Týden před Štědrým dnem 
jsme zamířili do malebného kostelíku sv. Bartoloměje, který našemu 
adventnímu setkání nabídl jedinečnou kulisu. Za doprovodu varhan 
a dud jsme si zazpívali koledy, postavili ručně vyráběný betlém, postupně 
zapálili svíčky na adventním věnci, ozdobili vánoční stromeček, ochutnali 
perníčky a obdarovali se větvičkou jmelí pro štěstí. Pan František Jirsa 
společně s dětmi převyprávěl oblíbený vánoční příběh o narození 
Ježíška. Připomenul nám skutečnou podstatu Vánoc, která pramení 
z lásky, soucitu a vzájemného porozumění. Úplný závěr patřil dětem, 
které svou písničkou o světýlku zahřály naše srdce.

Za kocelovické maminky Lucie Hanušová

Adventní události
30. listopadu jsme se sešli, abychom 
společně rozsvítili vánoční stromeček 
na návsi. Strávili jsme příjemný večer 
ve společnosti sousedů a nasáli vánoční 

atmosféru při koledách a svařáku. Když 
už začala být většině zima, tak jsme se 

i se svařákem a dobrou náladou přesunuli 
ohřát se na základnu klubu turistů. Tam jsme 

si na výroční schůzi klubu Turistů Lažánky připomněli 
společné výlety uplynulého roku a naplánovali tradiční novoroční 
pochod po malebném okolí naší vsi. 
5. prosince nezapomněli navštívil Lažánky Mikuláš a anděl spolu 
s pekelnou partou. Obešli všechny děti ve vsi a měli co dělat, protože je 
jich tady teď opravdu hodně, ale zvládli to skvěle. Všem rozdali dobroty 
a některým možná i nějaké to uhlí a brambory.
Abychom si zkrátili čekání na Ježíška, vyrazili jsme společně 22. prosince 
bruslit na zimní stadion do Sušice, kde jsme měli zamluvený zimní 
stadion pro naši ves a přátele. A myslím, že si akci všichni užili. Nejmenší 
účastníci se učili bruslit pomocí hrazdiček a další si mohli zahrát hokej. 
V hojné skupině více než 20 dospělých a spousty dětí jsme vyrazili 
1.1.2025 přivítat nový rok pochodem. Prošli jsme přes chatovou osadu 
Lomec a Ostrý, došli do Blatenky a pak ještě zadní cestou do Jindřichovic. 
Odtud už jsme to vzali přímou cestou zpátky do Lažánek, natěšení na 
občerstvení v hospodě. Tímto děkuji všem, kteří se postarali o zahnání 
hladu i žízně. 
Na závěr bych jménem našeho klubu turistů ráda popřála všem občanům 
Lažánek, ale i všem čtenářům SOBáčka hodně úspěchů a pevné zdraví 
v novém roce, ale také spoustu nachozených kilometrů naší nádhernou 
přírodou v milé společnosti.

Jarmila Křivancová

Lažánky
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Mikulášská nadílka 
a čertovský rej
Tuto akci pořádal 
Sokol Lnáře na 
nádvoří lnářského 

zámku. Děti recitova-
ly různé koledy a bás-

ničky. Odměnou za jejich 
snahu o co nejlepší přednes jim 

byly dány různé balíčky se sladkostmi. Také byl sly-
šet pláč, to asi čerti někoho více postrašili. Pro dospělé bylo připravené 
občerstvení, které zajistila paní Hana Honzová, jíž tímto mockrát děkuji. 
Nemělo to chybu! Na trubku nám zahrál vánoční koledy pan František 
Vonášek z Horažďovic. Chci poděkovat všem, kteří tuto akci připravili, 
obyvatelům obce za početnou účast a majitelům Zámku Lnáře, kde se 
tato akce uskutečnila, za poskytnutí prostoru. Přeji všem do nového 
roku hodně pohody na dalších akcích, které chystá náš spolek.

Za TJ Sokol Lnáře Václav Krejčí, foto Josef Honz

Mateřská škola Lnáře
Vánoční čas je období plné radosti, naděje a očekávání. Vánoce jsou 
také spojené s příběhem o Ježíškovi, který každému z nás připomíná, jak 
důležité je mít v srdci lásku a radost. Tento příběh ukazuje, že největší 
kouzlo Vánoc není ukryto ve světýlkách nebo dárcích pod stromečkem, 
ale v tom, co prožíváme společně s ostatními. V naší mateřské škole se 
snažíme dětem tento čas a čekání na Štědrý den co nejvíce zpříjemnit.
Ve čtvrtek 5. prosince děti zažily nezapomenutelné dopoledne plné 
radosti, smíchu a milých překvapení. Zavítali k nám totiž tři vzácní hosté – 
Mikuláš, anděl a čert, kteří přinesli kouzlo adventního času. Na uvítanou 
děti zazpívaly píseň „Tancovali čerti v pekle“, která i samotného čerta 
roztančila. Děti se sice na čerta dívaly s obavami, ale jeho veselá povaha 
je brzo uklidnila a ukázala, že i čert může být dobrým kamarádem. 
Velkým zážitkem bylo i setkání s moudrým Mikulášem. S dětmi si 
povídal o tom, jak se měly v průběhu roku, co se jim podařilo, jestli mají 
doma nějaké zvířátko, o které se starají a vyprávěl jim proč je důležité 
být laskavý nejen sám k sobě, ale také k druhým. Pak následovala píseň 
o Mikulášovi, při které jsme si společně se vzácnými hosty zatančili. Děti 
samozřejmě už netrpělivě čekaly, jestli Mikuláš přinesl i nějaké dárečky. 
A opravdu, všechny děti byly odměněny dobrotami. Velké poděkování 
patří Mikuláši, andělovi i čertovi za to, že si našli čas navštívit naši školku 
a přinesli s sebou tolik radosti.

Lnáře

Vítání občánků ve Lnářích
V sobotu 30. 11. 2024 proběhlo ve velkém sálu Zámku Lnáře vítání 
dětí narozených v letech 2023 a 2024. Do řad občanů naší obce 
jsme tímto slavnostním způsobem přivítali: Lukáše Gotharda (rodiče 
Lukáš a Marcela Gothardovi ze Lnář), Damiana Jiřince (rodiče Michal 
a Barbora Jiřincovi ze Lnář), Sebastiána Kinského (rodiče Karel Kinský 
a Nikola Mazúchová ze Lnář), Tobiáše Kurze (rodiče Libor Kurz a Barbora 
Hájková ze Zahorčic), Matyáše Novosada (rodiče Petr Novosad a Tereza 
Nováková ze Zahorčic), Adama Průchu (rodiče Václav a Aneta Průchovi 
ze Lnář), Natálii Schindlerovou (rodiče Martin Schindler a Pavla Dušková 
ze Zahorčic), Šimona Šrámka (rodiče František Šrámek a Daniela 
Schlosserová ze Lnář), Adélu Tobiškovou (rodiče Václav a Zuzana Tobiškovi 
ze Lnář) a Lucii Vydrovou (rodiče Martin Vydra a Lucie Matysová ze Lnář). 
Přejeme jim vše dobré do života ve šťastném, zdravém a spokojeném 
prostředí.

Za obec Lnáře Vladimír Červenka, místostarosta, foto Milan Demela

V tomto krásném předvánočním čase jsme si s dětmi krásně vyzdobili 
celou mateřskou školu. Povídali jsme si, jak se připravují na Vánoce 
doma, co připravuje maminka, tatínek a jak pomáhají děti. Jaké cukroví 
pečou doma, jaké je jejich největší přání a co napsaly Ježíškovi. Zpívali 
jsme koledy, učili se vánoční básničky, četli příběhy s vánoční tématikou. 
Nevynechali jsme ani povídání o tradičních zvycích na Vánoce a těšili se 
na Ježíška.
V pondělí 9. prosince v naší školce naděloval Ježíšek. Děti našly pod 
stromečkem plno dárků a měly z nich velkou radost. Všechny byly 
pořízeny ze sponzorských darů. Moc děkujeme paní Haně Honzové za 
Zahorčic, Agru Blatná a Rybářství Lnáře.
Ve středu 11. prosince se konala vánoční besídka spojená s vánoční 
výstavou. Paní učitelky s dětmi pečlivě připravily bohatý program. 
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Zaznělo mnoho básniček, písniček, děti předvedly pohybové 
improvizace: Sněhulák, Troufalá zima a zahrály pohádku Jak vaříme 
Vánoce. Závěrem děti předaly rodičům malý dárek z hlíny. Celý program 
se vydařil a všichni odcházeli spokojeni a příjemně vánočně naladěni.
Za celý kolektiv mateřské školy Vám všem přeji hlavně hodně zdraví, 
štěstí, klidu a pohody v novém roce 2025.

Za MŠ Lnáře Eva Machovcová

Přehled toho, co se u nás událo
Již potřetí jsme 11. listopadu ve Lnářích za hojné účasti veřejnosti přivítali 
svatého Martina na bílém koni. Celou akci zahájili školáci seznámením 
s postavou tohoto světce a následným hudebně dramatickým 
představením svatomartinské legendy. Poté jsme se společně vydali 
s lampióny průvodem obcí. 
Na mikulášskou nadílku se všichni školáci již tradičně těšili. U některých 
panovala trošku obava z neposedného čerta. Svatý Mikuláš ale dokázal 
čerta dobře zkrotit, a kromě sladkostí předal s andílkem dětem mnoho 
cenných rad o správném chování.
Hudební dramatizací hry Jezulátko se nám narodilo jsme zahájili vánoční 
koncert pro rodiče i širokou veřejnost. Působivý příběh o narození 
Spasitele navodil tu správnou vánoční atmosféru. Zdařilá byla i další 
vystoupení. Velké poděkování patří všem pedagogům, kteří s dětmi celý 
program nacvičili i samotným dětem za jejich pěkné výkony.
Ani letos jsme nezapomněli na zvířátka v lese a podarovali je dobrotami, 
které jim v zimním období přijdou určitě vhod. 
Předvánoční čas jsme si v jednotlivých třídách zpříjemnili zpěvem koled, 
ochutnávkou vánočního cukroví, a především předáváním vánočních 
dárečků. Na rozloučenou jsme si popřáli krásné Vánoce.
Poslední předprázdninový den jsme v blatenském muzeu zhlédli 
zajímavou výstavu historických vánočních ozdob Křehké Vánoce. Po 
prohlídce výstavy si každý školák vyrobil vánoční ozdobu z papíru. 

V místní knihovně si pro nás paní knihovnice připravily povídání a čtení 
o adventních tradicích, po kterém jsme měli možnost nahlédnout do 
knižních pokladů dětské literatury.
Lnářští koledníci přinášeli požehnání všem lidem dobré vůle ve středu 
8. ledna. Než se vydali na cestu, tak nám všem ve škole za doprovodu 
flétničky krásně zazpívali.

Přírodovědná soutěž
Při výuce přírodovědy ve 4. a 5. ročníku pracujeme velmi rádi s časopisem 
Ahoj divočino, který naše škola pravidelně odebírá. V podzimním čísle 
byla vyhlášena soutěž s názvem Moje oblíbené volně žijící zvíře, do které 
se někteří naši žáci s chutí zapojili. Jaké milé překvapení to pro nás pro 
všechny bylo, když před Vánocemi dorazil do školy balíček adresovaný 
Radimu Krýdovi z 5. ročníku. Ten se se svým obrázkem a popisem srnce 
obecného stal jedním z vítězů této soutěže. Za odměnu Radim obdržel 
aktuální zimní číslo časopisu Ahoj divočino a několik dalších cen od 
společnosti Lesní svět. Věřím, že tento nečekaný dárek byl pro Radima 
milým předvánočním překvapením.

Mgr. Eva Tučková, učitelka ZŠ Lnáře; foto: archiv ZŠ Lnáře



Svazek obcí Blatenska - leden 202532

Jazyková učebna

Školní družina

Oslavenci
2024:
3. 12. paní M. Chárová  91 let
24. 12. paní E. Křišťanová  80 let
27. 12. pan A. Fencl  80 let

2025:
15. 1. paní H. Melánová  70 let

16. 1. pan J. Duda   70 let
24. 2. pan Baloun   95 let

Všem jubilantům přejeme hlavně zdraví a hodně sil do dalších let. 

Mačkov

Co se v obci událo
V listopadu jsme vztyčili 5 sloupů s čapími hnízdy poblíž nové cesty na 
Hříbárnu. Doufáme, že se hnízda budou líbit a čápi alespoň některá 
obsadí.
23. 11. proběhl výlov našeho největšího rybníka Mačkovský Velký. 
Nájemce pan Balcar byl s výlovem spokojený. Pokud je spokojený 
nájemce je spokojená i obec, která děkuje za spolupráci.
25. 11. zastupitelé vánočně ozdobili nejen strom, ale celou ves. 
27. 11. nechala obec zbudovat nový strop ve vodárně
30. 11. se uskutečnilo na sále obce vázání věnců. Lesní hospodář se 
postaral o chvojí, obec dodala čaj a svařák, v příjemné atmosféře 
vánočních koled si občané uvázali věnce, kdo chtěl si je i ozdobil. Jiní čas 
trávili popovídáním a zdobení nechali na doma. Účastnilo se 20 občanů 
všech věkových kategorií.

Paní Křišťanová (80 let)Paní Chárová (91 let)

1. 12. v 16 h se obyvatelé sešli na návsi obce, kde dostali svařák, 
čaj i guláš. Překvapením bylo divadlo, které zahrálo zastupitelstvo 
a občané Mačkova. Sehráli živý Betlém. Hudební doprovod zajistila 
skupina Tamty. Kulisy zapůjčil spolek Křesovec, který obec podporuje. 
Divadlo se i přes strach ochotníků a nervozitu, moc líbilo. V 17 h se 
rozsvítil vánoční strom a kaple. Lidé přišli v hojném počtu.  Později se 
rozcházeli domu s příjemnou vánoční náladou. 
7. 12. byla na sále obce Mikulášská besídka. Soutěžilo se a tančilo. 
Dorazil i čert a anděl. Dětičky v doprovodu dospělých se mohly vyfotit 
s pekelníkem. Mikuláš si vyslechl básničky i písničky a Anděl, ten 
rozdával balíčky.
11. 12. proběhl servis ve vodárně. 
18. 12. se zastupitelstvo odebralo rozdat „Ježíška“ do Domova Petra jak 
v Mačkově, tak v Blatné. Tuto, již tradiční akci mají rádi jak zastupitelé, 
tak klienti. Vidět upřímnou radost a nadšení z dárečků je krásný pocit, 
na který se všichni dopředu těšíme.
23. 12. proběhl na návsi výdej vánočních kaprů. Lidé si popřáli a spěchali 
s přípravou pochoutky na vánoční stůl. 
26. 12. se ve Strakonicích, na zimním stadionu, sešlo 70 účastníků 
bruslení. Tuto tradiční akci májí obyvatelé Mačkova a jejich rodiny velmi 
rádi. Na konci svátků alespoň trochu pohybu. Tentokrát to nebylo první 
a poslední bruslení v sezóně. Zamrzly i rybníky. O vánočních prázdninách 
si děti v Mačkově užívaly alespoň tento zimní sport. 
27. 12. uspořádal klub Ping-pongu turnaj na sále obce. Účastnilo se 
14 hráčů. 
Vítěz byl pan M. Sedláček, stříbro si odnesl pan P. Hutník a na krásném 
bronzovém místě se umístil pan J. Doležal. Hráči si odnesli krásné ceny, 
ale hlavně pocit z dobře zahraných partií. 
1. 1. Obyvatelé šli společně na novoroční pochod. Tentokrát se jejich 
kroky ubírali novou okružní cestou, dále přes Jindřichovice až k hrobce 
Batágliů u rybníka Chvalovský. Vycházku zakončili v místní hospůdce 
česnečkou. 
4. 1. navštívili obec Tři králové. Sbírka pro Charitu je velmi populární. 
Tentokrát výtěžek půjde na domov pro Seniory v Sousedovicích. 
Poplatky zůstávají stejné jako v roce 2024 

Plány obce
11. 1. Úklid vánoční výzdoby
8. 2. od 16:00 Beseda o houbách II. (p. Holec)
15. 2. od 14:00 Dětský maškarní bál
8. 3. od 14:00 MDŽ
10. 3. Výlet Aquapark Čestlice
22. 3. v 9:30 Brigáda – úklid, vyřezání trní

Ježíšek  v Domově Petra

Divadlo, živý betlém
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Výlet do Aquapalace Praha 
 

Pondělí 10. března 2025 
(jarní prázdniny)  

 
Odjezd z Mačkova v 7,15 hod. od kapličky, odjezd zpět v 18,00 hodin. 
 

Cena vstupného do aquaparku (bude vybíráno v autobuse): 
 

Dítě do 100 cm zdarma 
Dítě nad 100 cm + studenti 500,- Kč +? 
Dospělí 550,- Kč +? 

 
 

Podrobnější informace (včetně obrázků) můžete najít na stránkách 
www.aquapalace.cz.   
Zájemci se mohou hlásit u pí. Vohryzkové na telefonním čísle: 602 123 656. 
 

 

Hasiči darují krev
Na základě výzvy Transfuzního oddělení 
českobudějovické nemocnice, která 
se aktuálně potýká s výrazným 
nedostatkem dárců některých krevních 

skupin, kdy v současné době chybí 
nemocnicím v České republice cca 80.000 

dárců krve, rozhodl se v předvánočním čase 
sbor dobrovolných hasičů z Mečichova ke společnému darování krve. 
Cílem této akce bylo podpořit nově zbudované odběrové centrum 
v nemocnici ve Strakonicích a veřejně upozornit na stále nedostatečné 
množství dárců krve. 
Po předchozí tel. domluvě na tel. čísle 387 873 333-5 se dne 
11. 12. 2024 dostavilo 12 dobrovolných hasičů a hasiček z Mečichova 
do nového strakonické-
ho odběrového centra 
k darování krve. Mezi 
dobrovolnými hasiči 
byli jak pravidelní dár-
ci, tak prvodárci. Touto 
cestou by chtěli zvýšit 
povědomí o novém 
odběrovém místě v ne-
mocnici ve Strakonicích 
a inspirovat ostatní sbo-
ry dobrovolných hasičů, 
další spolky a sdružení 
k darování krve – tedy 
k tekutině, která zachraňuje životy.

Mečichov

Plácaná 
s florbalovou 
hokejkou
V listopadu se opět po půl roce konal 

turnaj ve florbalu. Tentokráte se 
účastnilo 9 mužstev. Vítězem devátého 

půlročníku turnaje se stalo mužstvo 
MAPADAJI ze Strakonic, druhé skončilo mužstvo 

z Chobota a třetí místo obsadila Blatná. Pro zúčastněné byly opět 
připraveny hodnotné ceny, takže nikdo neodešel s prázdnou. Podzimní 
turnaj byl opět poznamenán zavřenou hospodou, takže občerstvení pro 
zúčastněné týmy a diváky bylo opět zajišťováno samotným pořadatelem 
a jeho věrným kolektivem a troufám si říct, že nikdo neodešel hladový 
nebo žíznivý. Pořadateli tak opětovně patří obrovský dík za organizaci 
turnaje, který už se stal tradičním.

Myštice

Rozsvícení vánočního stromečku
V sobotu před 1. adventní nedělí proběhlo téměř už tradiční setkání 
u ozdobeného vánočního stromku a jeho společné rozsvícení. Letos 
jsme se sešli už po třetí. Sníh letos sice nenapadl jako loni, zato byla ale 
pořádná zima. Pro všechny tak byl připraven ohýnek na zahřátí, voňavý 
svařák, teplý čaj a ochutnávka prvního vánočního cukroví a domácích 
vánočních likérů. Letošní vánoční atmosféru doladily děti, které nám 
zazpívaly vánoční koledy, a pak už se rozsvítil stromeček a v Myšticích 
začal advent. 

Návštěva sv. Mikuláše s družinou 

Ve čtvrtek 5. prosince v předvečer svátku svatého Mikuláše, zavítal 
tento světec se svou družinou – dvěma pekelníky a andělem i do naší 
obce. Letos si domácnosti s malými ratolestmi obcházel jednotlivě, aby 
se každému dítku věnoval individuálně a mohl s každým probrat hříchy 
a ctnosti uplynulého roku a každého mohl náležitě odměnit. Děkujeme 
Mikulášské družině a všem, kteří přiložili ruku k dílu. Za nadílku pro děti 
opět děkujeme obci Myštice.
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Vánoční setkání u kapličky
Ani letos nechybělo tradiční vánoční setkání na Štědrý den u kapličky, 
kde se ochutnávalo domácí cukroví a popíjely se vánoční likéry a svařák. 
Letos se počasí odpoledne nepatrně umoudřilo a po několika letech 
konečně nefučelo jako blázen a ani nepršelo. U kapličky se opět 
sešlo nemálo obyvatel a přátel obce, aby si ještě před usednutím ke 
štědrovečerní tabuli popřáli krásné Vánoce a pohodu do zbývajících dnů 
roku 2024.

Hanka Mikešová

Pečení perníčků
Již třetím rokem pekly děti pod do-
hledem Ivety, Janiny a Báry perníč-
ky, aby je při rozsvícení vánočního 
stromečku rozdaly místním obyva-
telům. Perníčky si rovnou i ozdobily, 

a že jich bylo. Když bylo po pečení, tak 
si děti ještě napsaly dopisy Ježíškovi, co 

by chtěly přinést pod stromeček. Psaníč-
ka o týden později vložily do vánoční schránky 

umístěné u vánočního stromečku.

Pletení adventních věnců 
a rozsvícení vánočního stromečku
V sobotu 30. 11., den před první adventní nedělí, se v místní 
hospůdce sešly ženy a dívky z Předmíře, Zámlyní a Metel, aby si zde, 
jako každoročně, upletly adventní věnce. S dobrou náladou a kávou 
čas rychle uběhl a pod hospůdkou už se všechno připravovalo ke 
slavnostnímu rozsvícení stromečku. Ten přivezli hned ráno místní 
dobrovolní hasiči a také ho ozdobili světly a ozdobami. Večerní 
pásmo zahájil projevem starosta Pavel Karlík a pak se rozezněly 
koledy v podání místních dětí za hudebního doprovodu Hanky 
Roubalové. Všichni ochutnali připravené slané i sladké dobroty 
od žen, co pravidelně navštěvují obecní knihovnu. Na zahřátí byl 
připraven svařák a čaj. Děkujeme místním hasičům za veškerou 
přípravu dne, Hance Roubalové a Olče Cihlové za nácvik pásma 
koled s dětmi, ženám, co napekly dobroty ke stromečku a také 
Janině, Ivetě, Báře a dětem za upečení perníkových dárečků pro 
místní občany.

Mikulášská nadílka
O týden později k nám zase po roce zavítali čerti a usadili se jako 
obvykle ve sklepení místní hospůdky. Na sále se děti zúčastnily 
různých soutěží a čertice Janina, Iveta a Bára je provedly celým 
večerem, až do příchodu pekelníků. Ti vrazili za velkého hřmění 
spolu s Mikulášem a Andělem na sál a dětem za básničku a slib, 
že všechny své hříchy napraví, nadělili dobroty. Na závěr večera si 

Předmíř

s nimi čerti zahráli hru s kolíčky a potom i zatancovali. Děkujeme 
všem, co se podílejí na přípravách a věnují akci spoustu svého 
volného času.  Proto nás mrzí letošní malá účast místních dětí, 
a tak jsme se rozhodli příští rok pojmout jinak. Těšte se. A úplně 
všichni. 😊

Bruslení v Sušici
Více než dvacet malých i velkých bruslařů se sešlo před Vánocemi 
na ledě v Sušici. Pronájem zaplatila obec a všichni si tak užili pěkné 
odpoledne. Akce se možná bude ještě tento rok opakovat, tak 
sledujte stránky obce a nástěnky.

Za kulturní výbor obce Petra

Realizované akce v r. 2024
V roce 2024 jsme realizovali několik akcí, které byly spolufinancovány 
z různých zdrojů. Dovoluji si uvést přehled akcí, které byly v r. 2024 
ukončeny, včetně proplacení finančních prostředků na účet obce.

Novoroční pochod na Metelskou horu
Jak už je u nás tradicí, tak jsme se i letos sešli 1. ledna k Novoročnímu 
výstupu na Metelskou horu. Trasy ze Zámlyní přes Předmíř a dále 
na Metly až do cíle letos absolvovalo na čtyři desítky účastníků. 
Pro všechny byly po trase k dispozici občerstvovací zastávky, na 
vrcholu pak i oheň k opečení špekáčků. Počasí letos přálo, a všichni 
jsme si společnou akci užili.

Poplatek za odpady
Ačkoliv se s počátkem letošního roku zvýšil jak svoz a výsyp 
odpadů, tak i jeho uložení na skládce, rozhodlo zastupitelstvo obce 
poplatky pro rok 2025 nezvyšovat. Tímto bych chtěl apelovat na 
všechny, aby odpad co nejvíce třídili a k tomu využívali kontejnery 
na tříděný odpad v obci, kde žijí. Zejména občané Metel se naučili 
využívat kontejnery v Zámlyní, a tím se pak zvyšuje počet svozů. 
V případě, že nedojde k nápravě, budou kontejnery na odpad 
v Metly přemístěny přímo na náves tak, aby byly pohodlně 
dostupné i z osobního auta a lidé tak nemuseli vážit dalekou cestu 
za kapličku….

V těchto dnech oslavili 
nebo oslaví výročí tito naši 
spoluobčané:
Malá Marie (80), Janotová Anna (79), Cihlová Jaroslava (76), 
Halamová Marie (76), Choura Josef (75), Fiala Jiří (74)

Všem uvedeným jménem obce blahopřejeme a do dalších let 
přejeme hlavně stálé zdraví a mnoho životních úspěchů.

Souhlas GDPR:
Pokud se někdo nenajde ve zveřejňovaných gratulantech a souhlasil 
by, abychom mu touto cestou k výročí poblahopřáli, může si 
v kanceláři OÚ vyžádat formulář se souhlasem se zpracováním 
osobních údajů. Následně bude zařazen jak do gratulací do tohoto 
dvouměsíčníku, tak do gratulací s písničkou, zadávaných do 
Českého rozhlasu České Budějovice
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Radomyšl

Radomyšl významně 
profituje z rozvoje
Zastupitelé se letos v rámci přípra-
vy rozpočtu na rok 2025 zabýva-
li také analýzou posledních cca 20 

let, ze které vyplývá, že z rozvoje za 
toto období měl náš městys obrovský 

ekonomický přínos. Rozvojem je myšlena 
zejména nová bytová a průmyslové výstavba, 

nárůst počtu obyvatel a dětí ve školách. Ruku v ruce s bytovou vý-
stavbou vzrostl počet obyvatel o 237 na současných 1365 a počet 
dětí ve školách o 162 na 367 žáků, kteří nyní navštěvují naši základ-
ní a mateřskou školu.  Daňové příjmy, které dostáváme od státu 
v rámci takzvaného RUD, činí ročně na 1 obyvatele 16.120,- a na 
1 žáka 20.504,- a když připočteme daň z nemovitosti, která díky nové 
výstavbě také vzrostla, přináší nám zmíněný rozvoj za čtyři roky, 
tj. jedno volební období + 30.868.000,- navíc do našich příjmů! 
Díky tomu a také úspěšnosti při získávání dotací jsme mohli inves-
tovat za uplynulých 20 let 800.000.000,-. Do příštího roku vstupu-
jeme s finanční rezervou z minulých let ve výši 32.635.000,- a bez 
dluhů. Stejně tak jako v roce 2024 i v roce 2025 chceme významně 
investovat, čemuž odpovídá také schválený rozpočet, který před-
pokládá příjmy 49.414.060,- a výdaje 69.259.880,-, když schodek 
bude kryt právě zmíněnými rezervami z minulých let.

Ing. Luboš Peterka, starosta

Výroba panenek MACRAME
Sobotní večer 23. 11. patřil v Leskovicích výrobě panenek – andělek 
metodou Macrame. Paní Vondráčková nás s touto metodou tvoření 
nejprve seznámila a poté jsme se vrhly do akce. Všechny ženy, které 
dorazily, většinou tvořily poprvé a výsledky opět stály za to. Každá 
andělka byla jiná a krásná. Tato výroba byla zase velmi zajímavou 
zkušeností, jak tvořit a zkoušet něco nového. Jistě jsme se s paní 
lektorkou nesešly naposledy a zase něco podobného domluvíme 
třeba i pro naše nejmenší.             

Mgr. Tereza Žílová Kadlecová

Advent v Lázu
30. listopadu se obyva-
telé sešli na návsi, aby 
slavnostně rozsvítili stro-
meček. Poté se šli ohřát 
do vánočně vyzdobené 
hasičárny a pochutnali si 
na pečených kuřecích ste-
hýnkách. 
6. prosince se hasičárna 
zaplnila zejména dětmi, 
které netrpělivě očekávaly 
návštěvu Mikuláše, anděla 
a čertů. Ještě, než od nich 
získaly pěkné dárkové ba-
líčky, musely zarecitovat, zazpívat či jinak dokázat, že si dárek za-
slouží. Na řadu přišli i dospělí, ale ani ty si v připravených pytlích 
čerti neodnesli. 

Václav Kovář

V Rojicích jsme si užili pohodu a klid 
vánočních svátků
První adventní neděli jsme rozsvítili stromeček a společně poseděli 
při vánočním svařáčku. Počasí dětem přálo. Po celou dobu 
vánočních svátků mrzlo a Velkorojický rybník nabídl skvělé kluziště. 
Každý den probíhal hokejový zápas. Poté se všichni sešli ve vyhřáté 
hasičárně při čaji, kávě a pivku. Bylo i něco k zakousnutí. Poslední 
den roku proběhlo silvestrovské posezení. 

Marie Hřebíčková

První adventní neděle v Leskovicích
Asi jako všude po celém 
Česku patřila první ad-
ventní neděle především 
rozsvěcování vánočních 
stromků a pálení prvních 
svíček na adventním věn-
ci. Nebylo tomu jinak ani 
u nás ve vesničce. Jako 
obvykle jsme spolu se 
stromkem rozsvítili i an-
děla a sněhuláčka, děti 
společně s Kubou zazpívaly vánoční koledy, dospělí se ohřáli báječ-
ným Jitky svařáčkem a domácím Kubovo punčem, ochutnali jsme 
již napečené dobrůtky místních žen a děti prskaly oblíbené prs-
kavky. Je to vždy velmi příjemné, když se místní sejdou a společně 
dodržují tradice.   

Mgr. Tereza Žílová Kadlecová

Divadelní spolek Radomyšl
Divadelní spolek Radomyšl se po 5leté odmlce vrátil ke své činnosti. 
Po covidu 2019 a přestavbě Sokolovny v Radomyšli jsme se pustili 
v lednu 2024 do nacvičování nového divadelního projektu. Režisér 
Richard Semiginovský pro nás vybral skvostné dílo! Muzikál – NOC 
NA KARLŠTEJNĚ. Celý rok 2024 jsme poctivě nacvičovali jednotlivé 
vstupy, až se nám to snad řečeno podařilo. Úspěšně jsme připravili 
4 představení v Sokolovně v Radomyšli. Premiéra byla 8. listopadu 
a následovali další 3 představení 9., 15. a 17. listopadu 2024.
Všechna uvedení byla velmi rychle vyprodaná.  
NOC NA KARLŠTEJNĚ“.  Hra měla premiéru 28. května 1884 
v Národním divadle. Letos hra oslavila 140 let od své premiéry. 
Podle námětu této divadelní hry vznikl v roce 1965 stejnojmenný 
film režiséra Františka Filipa s hudbou Jiřího Šlitra. V hlavních rolí 
se představili: Vladimír Ráž, Jiřina Bohdalová, Ladislav Trojan, Iva 
Janžurová, Jaroslav Marvan, Bohuš Záhorský, Rudolf Deyl ml. a Jiří 
Holý. V roce 1973 se natáčel filmový muzikál znovu v režii Zdeňka 
Podskalského s písněmi Karla Svobody a Jiřího Štaidla. V hlavních 
rolích Vlastimil Brodský, Jana Brejchová, Jaromír Hanzlík, Daniela 
Kolářová, Jaroslav Marvan (jeho poslední filmová role), Karel 
Höger, Miloš Kopecký a Waldemar Matuška. PREMIÉRA FILMU 
BYLA 1. ČERVENCE 1974. Letos uplynulo přesně 50 let od uvedení 
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tohoto skvostného díla na TV. Inscenace byla často provozována 
také přímo na hradě Karlštejn. V červenci 2016 byla nastudována 
hra v režii Václava Knopa k příležitosti 700 let od narození Karla 
IV. Tuto muzikálovou hru navštívilo přímo na hradu již více než 
150 000 diváků. Hana Holišová obdržela cenu Thálie za roli Elišky 
z tohoto představení. 
Musím poděkovat celému TÝMU lidí, kteří se obětavě vrhli na 
náročnou divadelní hru.
Především Richardu Semiginovskému, který nejenže režíroval 
a připravil PC hudbu, ale také hrál v roli Cyperského Krále Petra. 
Mnoho času se strávilo přípravami kulis – kostýmů – nácviků a za 
to patří všem veliký DÍK!
Připravujeme pro Vás jarní turné v okolních městech. 
V Radomyšli v Sokolovně – 28. a 30. března 2025
Ve Strakonicích v Kulturním domě – 5. a 6. dubna 2025
V Blatné v Sokolovně – 11. dubna 2025
Ve Volyni Na Nové – 26. dubna 2025.

Lubomír Mráz

Bábinky bilancují
Jak vypadaly poslední dva měsíce roku 2024? Rozhodně nechyběl 
v listopadu celodenní opravdu zajímavý výlet do Plzeňského 
kraje. Bábinky navštívily barokní zámek Týnec, který náleží 
k nejvýznamnějším českým i evropským zámeckým stavbám své 
doby, zámek Lužany, jehož areál je široké veřejnosti přístupný jen 
výjimečně, nádherný barokní kostel Nanebevzetí Panny Marie 
Přeštice a muzeum Přeštice se stálou expozicí kupectví a stálou 
expozicí řemesel. 
V prosinci se bábinky sešly v Sokolovně v Radomyšli na 
předvánočním posezení s tancem. Pozvaly si tanečního lektora 
Toma Dvořáka a členky Line Dance Klubu Písek a ti jim předvedli 
ukázky tanečního stylu line dance. Nato se k nim bábinky připojily 
a učily se základům tohoto stylu. Bylo to úžasné odpoledne, tanec 
vystřídala beseda s hosty a nakonec bábinky věnovaly hostům 
finanční příspěvek na podporu píseckého chlapce Šimona Kasy. 
Příjemné odpoledne se protáhlo až do večera a jenom nás mrzelo, 
že ačkoli byla zvána kromě bábinek i veřejnost, zájem o akci byl 
zanedbatelný.

Opravdu poslední společné setkání ve starém roce uskutečnily 
bábinky v Leskovicích. Společně zde vytvářely vánoční svícny 
a další dekorace z chvojí a přírodních materiálů. Nechybělo ani 
občerstvení a celou akci korunovala vánoční tombola.
A jak vypadá ohlédnutí za uplynulým rokem? 
Dvanáctkrát se bábinky sešly ve své oblíbené hospůdce Na 
Křenovce v Radomyšli, a to vždy první pondělí v měsíci. Pětkrát 
v Sokolovně v Radomyšli. Třikrát v Leskovicích. Na těchto 
místech zorganizovaly celkem čtyři besedy, dvě přednášky a pět 
kulturních vystoupení s pozvanými hosty.  Jednou podnikly výlet 
na koupaliště v Radomyšli. Třináctkrát vyjely na různé výlety 
za kulturou a poznáním, ať už celodenní nebo jen krátké do 
nejbližšího okolí (mimo jiné se zúčastnily koncertu a divadelního 
představení v Praze, finále Babičky roku 2024 v Táboře, navštívily 
řadu kulturních památek v Plzeňském a Středočeském kraji 
i strakonický pivovar nebo HZS Strakonice a tak bychom mohli 
pokračovat). V Leskovicích uspořádaly sportovní hry. Na začátku 
září se podílely na akci Putování s večerníčky. Nejnáročnější akcí pro 
ně byla instalace výstavy „Hračky našich dětí“ v Muzeu Radomyšl, 
která byla přístupná od 17. června do konce prázdnin. Na tomto 
místě je nutno dodat: výstavu a několik dalších akcí mohly bábinky 
uspořádat díky tomu, že se jim podařilo na podporu své činnosti 
získat grant z Fondu Kaufland „Milion pro Strakonice a okolí“ ve 
spolupráci s Nadací Via.
Zdá se vám tento výčet nepřehledný? Inu, snadná pomoc. Bábinky 
totiž jdou s dobou, a proto se o informace o svých aktivitách dělí 
i s uživateli internetu. Pokud se o ně zajímáte, najdete je na https://
babinky-z-radomysle.webnode.cz/. 
Přejeme všem čtenářům do nového roku hodně zdraví a věříme, že 
se s námi i nadále budete na těchto stránkách setkávat.

Za Bábinky z Radomyšle Marie Zdeňková

ČSŽ – Zvonečkový průvod
Třetí adventní sobotu jsme šli upozornit Ježíška, kde je Radomyšl. 
Tím nejtemnějším koutem Radomyšle se nesl cinkot zvonečků, 
rolniček a světýlek, které lidé nesli v rukou. Po cestě jsme si 
i zazpívali. V kostele sv. Martina na nás čekali malí divadelníci 
a zpěváčci ze školy se svým vánočním příběhem. Opravdu se jim 
hra povedla a koledy zpívané z kůru se nesly celým kostelem. Zimu 
jsme zahnali teplým čajem a punčem a nějaká ta dobrota se taky 
našla. 

Blanka Matoušková

ČSŽ – Diskotéka 
v duchu ledového království
V sobotu se v Radomyšli řádilo na diskotéce. 107 přítomných 
tančilo se Štěpánkou, soutěžilo, mlsalo zmrzlinu a jiné dobroty. 
V kostýmech i bez si to všichni užili.

Blanka Matoušková
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Podzimní stezka pro děti
S prvními chladnými rány a barevnými listy přichází také oblíbená 
podzimní stezka pro děti z prvního stupně Základní školy Radomyšl. 
Tento rok se žáci těšili na procházku podzimní přírodou, která byla 
plná zajímavých aktivit a zastávek, kde si mohli ověřit své znalosti 
o podzimu. Na trase byla rozmístěna různá stanoviště, která 
představovala různé aspekty podzimní přírody. Děti se například 
zastavily u stanoviště s otázkami o stromech a jejich opadávajících 
listech. Musely poznat, jaké stromy mají jaké listy a proč se na 
podzim mění jejich barva. Další stanoviště se věnovala zvířatům 
a jejich přípravě na zimu. Děti se dozvěděly, jak se různé druhy 
zvířat připravují na nadcházející chladné měsíce, a zkoušely 
odhadnout, které zvíře se chystá k zimnímu spánku. Nechybělo ani 
stanoviště zaměřené na podzimní plodiny. Děti měly za úkol poznat 
různé druhy ovoce a zeleniny, které se sklízí na podzim. Podzimní 
stezka byla nejenom vzdělávací, ale také plná zábavy. Děti si užily 
pobyt na čerstvém vzduchu, setkaly se se změnami v přírodě 
a ověřily si nové vědomosti hravou formou. 

Mgr. Tereza Perná

Když se dobře bavíme, 
čas utíká jako voda
Zážitkovým odpolednem by se dal nazvat podzimní čas, který děti ze 
školní družiny v Radomyšli strávily ve společnosti zástupců policie. Na 
návštěvu přijely dvě dámy – policejní preventistky – za státní policii 
Jaromíra Nováková a Jaroslava Krejčová, která působí na strakonické 
městské policii. A děti čekalo zábavně-poučné odpoledne. Počasí, ač 
říjen, velmi přálo, což je základ vydařené akce. 
Na šedesát dětí se těšilo, co jim odpoledne nadělí. Došlo na rozdělení 
do pěti skupin a ty se střídaly na připravených stanovištích. Čekala 
je nejen prohlídka policejního auta, s malou „módní přehlídkou“, 
děti si vyzkoušely, jak těžká je neprůstřelná vesta a policejní helma. 
„Nevím, jestli bych v tom dokázal i běžet,“ zkonstatoval Ondrášek. 
Základem správného pohybu po silnicích a chodnících, jak pro 
chodce i motoristy, jsou dopravní značky. A ty byly další v pořadí. 
Děti se dozvěděly, že základní rozdělení je na informativní, zákazové, 
výstražné a příkazové typy. Různé značky měli jednotliví účastníci 
zařadit pod správnou skupinu. „Jsou šikovní,“ pochvalovala si 
Jaromíra Nováková. 
Zajímavé odpovědi se dozvěděly paní vychovatelky Míša a Terezka při 
hraní hry „Dávej bacha.“ Všechny otázky byly zaměřené na dopravní 
výchovu a zahrnovaly i situace, které se dětem můžou běžně stát při 
pohybu venku. Dvě nejzajímavější stanoviště čítala velmi zajímavé 
úkony. Na tom prvním si mohli všichni vyzkoušet, jak vypadá a jak 
se správně má dělat odchyt toulavého pejska, který se pohybuje po 
ulicích. Chytačku přivezla z Městské policie ze Strakonic Jaroslava 
Krejčová a i pejska, plyšového Barabáše. Děti chytaly ostošest, ale 
nejvíc je bavilo „úlovek“ zvedat do vzduchu. „Jen si to zkoušíme, ve 
skutečnosti to s živým psem neděláme, mohli bychom mu ublížit,“ 
upozorňovala Jaroslava. 
A posledním stanovištěm byl test speciálních brýlí, které rozostřují 
vidění, a tak simulují uživateli, jako kdyby požil alkohol. To byste 
netušili, jak těžké je trefit se míčkem do koše nebo projít bez chyby 
po namalované čáře. Děti se dobře bavily. „Je to velmi těžké,“ řekl 
Vilík a nedařilo se mu trefit do branky. Čas utekl jako voda v Otavě 
a budeme se těšit na další shledání a moc děkujeme.

Alena Šrámková

Čestický brambor
Ve středu 23. října se čtyři umělecky nadané dvojice vydaly na 
literárně-výtvarnou soutěž Čestický brambor. Kruté bylo ranní 
vstávání, sraz byl již v 6:15 před školou. V době, kdy všichni teprve 
vstávají, naše osmičlenná parta, v čele s paní učitelkou Schánělcovou, 
vyrazila vlakem i autobusem směr Čestice. Na zdejší základní škole 
proběhl zápis všech účastníků, poté nám místní žáci zazpívali píseň 
a tím skončila ta úvodní část soutěže. Následoval výběr tří předmětů, 
které měly být součástí naší práce. Vylosován byl kompas, pohlednice 

z Itálie a autíčko. Jeden z dvojice vždy psal text a druhý ho umělecky 
ztvárnil. Nebyl určen počet slov, ale byl daný grafický design textu. 
Učitelé mohli v průběhu nahlédnou do naší práce, bohužel veškeré 
komentáře a rady si museli nechat pro sebe. Jelikož nám ještě 
zbývala hodina do odjezdu autobusem domu, tak nás paní učitelka 
vzala do místní hospůdky na „limču za odměnu“, opravdu pouze 
jen na limonádu! Teď už musíme jen vydržet to dlouhé čekání na 
výsledky. Děkujeme za účast Mgr. Markétě Schánělcové a dvojícím 
E. Kadečková – M. Majerová, V. Křivancová – J. Pavešický, V. 
Baloušková – E. Kadečková, M. Švihovec – A. Matoušková.

Aneta Matoušková, 9. třída

Okresní kolo basketbalového turnaje 
ve Strakonicích
Každý rok se koná ve Strakonicích turnaj v basketbalu a my 
jsme vyrazili v plné síle. V turnaji se utkala tato družstva ZŠ FLČ, 
ZŠ Vodňany, ZŠ Povážská, ZŠ Poděbradova, ZŠ Dukelská, Gymnázium 
Strakonice. Bojovali jsme ze všech sil a nakonec jsme obsadili 
5. a 6. místo. Moc děkuji dětem za účast a obrovskou snahu, 
jmenovitě Brejchové A., Bláhové A, Gajdové S., Hlaváčkové E., 
Hřebejkové A., Vachulkové K., Mandlové E., Machové N., Krůtovi 
M., Mrázkovi J., Bosniakovi V., Mrázovi P., Matějkovi D., Machové 
A., Kloudovi M., Kloudovi J., Jandovi J., Hendrychové E., Červenkové 
N., Čemusovi T., Mrázové B., Švihovcovi M.

Mgr. Johana Šišpelová Irová

Jedeme za kulturou
Na topole nad jezerem
seděl vodník pod večerem:
„Sviť, měsíčku, sviť, ať mi šije niť.
Šiju, šiju si botičky do sucha i do vodičky:
sviť, měsíčku, sviť, ať mi šije niť.“
Kdo by neznal úvodní verše balady Vodník ze sbírky Kytice od 
K. J. Erbena. Žáci 6. a obou 7.tříd měli jedinečnou příležitost 
zhlédnout divadelní provedení několika balad v divadle Fráni 
Šrámka v Písku a udělat si vlastní obrázek o tom, která verze se 
jim líbí více (zda psaná, filmová nebo divadelní). Ocenili jsme 
nejen výpravu a kostýmy, ale i to, jak se podařilo přenést ducha 
Erbenových balad na divadelní jeviště. 

Mgr. Markéta Schánělcová

Okresní kolo turnaje mladších dívek 
ve florbalu
Ani dvě remízy nepomohly holkám k lepšímu umístění a ze Strakonic 
z florbalového turnaje jsme si odvezly 7. místo. Chtěla bych ocenit 
bojovnost holek, které se kolektivním sportem setkaly pouze ve 
škole a na turnaji byly poprvé. Samotné je atmosféra turnaje bavila 
a těšily se na další zápas. Bylo vidět, že se holky snažily až nad své 
možnosti. Tereza Kabourková podržela holky v brance, na hřišti pak 
bojovaly: Eliška Karešová, Ema Kadečková, Doris Džudžová, Alžběta 
Karvanová, Eliška Tomášková, Kristýna Žílová, Andrea petrželová, 
Elen Králíková, Křivancová Barbora, Vendula Baloušková. 

Mgr. Monika Babková

Okresní kolo turnaje starších dívek 
ve florbalu
V podzimní čas se konal turnaj florbalu starších žákyň ve Strakonicích 
na ZŠ Povážská. Přijelo se utkat 8 družstev. ZŠ Povážská, ZŠ FLČ, 
ZŠ Poděbradova, ZŠ TGM Blatná, ZŠ Dukelská, ZŠ Bavorov, ZŠ JAK 
Blatná. I když se holky snažily, obsadily jsme osmé místo. Jmenovitě 
děkuji Mrázové B., Matouškové A., Hendrychové E., Balouškové N., 
Márové R., Hlaváčkové E., Hřebejkové A., Vachulkové K., Mandlové 
E., Bláhové N. 

Mgr. Johana Šišpelová
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Osmá třída v Techmánii
Kde nejlépe prozkoumat fyziku ještě více do hloubky, než v Plzni 
v Techmanii? Osmáci si do Plzně za vědou vyrazili vlakem. Někteří 
navštívili Techmanii poprvé a i ti, co již byli dříve, si užili u pokusů 
a experimentů celé dopoledne. Líbila se nakloněná rovina nebo 
velký kladkostroj. Největší úspěch ale měla show s tekutým 
dusíkem, kde i náš spolužák Tomáš podstoupil polití dusíkem. 
Na závěr jsme zhlédli film ve 3D kině – Big Dream a odjeli zpět 
s pocitem, že velké sny nám nemusejí být vzdálené.

Mgr. Monika Babková

Pythágoriáda a logická olympiáda
I letos se žáci naší školy zúčastnili Logické olympiády. V kategorii A, což 
je 3.-5.ročník, si nejlépe vedl Vopalecký Antonín z 5.třídy, Flandera 
Vojtěch z 3.B a Karvan Jan z 5.třídy. V kategorii B se do soutěže 
zapojilo 26 žáků naší školy, z nichž nejúspěšnější byl Nový Viktor 
7.A, Flanderová Sára ze 6.třídy a Křivancová Ema z 8.třídy, avšak na 
postup do krajského kola to nestačilo. Nesmíme zapomenout ani na 
žákyně 1.třídy Lauru Šenderovou a Helenu Toningerovou, které se 
do soutěže také zapojily.
Žáci II. stupně se zapojili i do další matematické soutěže Pythagoriáda, 
kde řešili 15 náročných matematických úloh. Do okresního kola 
bylo pozváno šest žáků ZŠ Radomyšl, ale zúčastnili se pouze tři – 
Vítek Pavešic ze 6. třídy, Viktor Nový ze 7.A a Nikola Machová 
z 8.třídy. Viktor Nový byl ve své kategorii nejlepší a Nikola Machová 
se umístila na vynikajícím 2.místě.

Mgr. Milena Maroušková

Druhý ročník školního plesu 
s módní přehlídkou
26. 11. nastal den D pro žáky deváté třídy. Vyvrcholily 
několikatýdenní přípravy, stres a nervozita všech deváťáků v čele 
s jejich třídní učitelkou. Tento ples pořádáme teprve druhým rokem. 
Účelem celé akce bylo vyzkoušet si na vlastní kůži, co vše obnáší 

příprava takovéto společenské události. V budoucnu totiž většinu 
z nás čekají přípravy vlastního maturitního plesu. V úterý jsme 
mohli vidět všechny žáky, tak jak je běžně nevídáme. Nejen holky 
byly za elegantní dámy, ale i chlapci se proměnili v šarmantní mladé 
muže. Již při vstupu do sokolovny na Vás dýchla ta pravá plesová 
atmosféra. Celým plesem prováděla dvojice moderátorů Amálie 
Machová a Jakub Janda. Nechyběl ani proslov pana ředitele, který 
všechny přivítal. Jednou z částí programu byla módní přehlídka. 
Třídy si zvolily dva až pět zástupců, kteří předvedli své vlastnoručně 
vyrobené modely. K vidění byli: baráčníci, princezny, kouzelníci, 
piráti, povolání, modely typické pro různé státy světa, modely 
z odpadového materiálu, povedená rodinka, lego panáčci, postavy 
ze Shreka, Miss Bonbon ale i Pipi se svou opičkou. Po skončení 
přehlídky měli všichni žáci možnost hlasovat o nejhezčí model. Na 
prvním místě se nakonec umístili lego panáčci. Celý ples hudebně 
doprovázel DJ Králík, který pouštěl hity pro menší i větší tanečníky. 
V tombole si každý vylosoval dva lístky, z nichž byl alespoň jeden 
výherní, takže nikdo neodcházel s prázdnou. Třešničkou na celé akci 
bylo takzvané „půlnoční“ překvapení. Deváťáci si nacvičili svítící 
tanec na píseň Waka Waka od Shakiry, který se moc povedl. Také 
bychom chtěli poděkovat všem větším sponzorům: Hopsárium ČB, 
Papilonia Lipno, Herní centrum Maxim Strakonice, Království času 
Protivín, Pražírna Drahonice, Jednotě Radomyšl, paní Matouškové, 
firmě Kores, Little M, drůbež Novák, Leifhait, ale i všem rodičům, 
kteří do tomboly přispěli. Myslíme, že ples si všichni užili a určitě se 
těší na další ročník. 

Mgr. Kateřina Vlažná Koptová a 9. třída

Adventní věnce ve školní družině
V týdnu před 1. adventní nedělí nás ve školní družině navštívila paní 
Lucie Benešová. Přinesla s sebou korpusy na věnce, různobarevné 
svíčky, třpytivé ozdoby, a tak už nic nebránilo tomu, aby si holky 
a kluci pod jejím vedením vyrobili své adventní věnce. Za zvuků 
koled jsme společně strávili dvě krásná tvořivá odpoledne a pod 
rukama dětí vznikly originální věnce, kterými si zpříjemňují 
předvánoční čas. Paní Benešové moc děkujeme a těšíme se na další 
spolupráci třeba při velikonočním tvoření.

Bc. Anděla Tomášková

Okresní kolo turnaje v házené
Kluci a holky z Radomyšle se toho nebáli a vrhli se na tvrdý sport – 
házenou. I když jsme bojovali v kategorii kluci, vyrazily s námi dvě 
odvážné holky Kristýna Žílova a Sára Flanderová, které kluky skvěle 
zvládly. První zápas jsme smolně prohráli se ZŠ Čelakovského o gól, 
ještě jsme se rozkoukávali a hledali si své místo na hřišti. V druhém 
zápase se ZŠ Povážská, kde spoluhráči byli o hlavu větší, se nám 
dařilo nejen střelecky, ale i uvolňování a tvrdá obrana a vítězství 
bylo naše. Pak jsme narazili na ZŠ Dukelská, kde sice taktika zasunuté 
obrany fungovala, ale nedařilo se nám střelecky. Poslední zápas proti 
gymnáziu jsme vyhráli a z turnaje jsme si odvezli krásné třetí místo. 



39Svazek obcí Blatenska - leden 2025

Za školu někdy až doslova do krve bojovali: Jan Babka, Jakub Babka, 
Alex Demeter, Adam Demetr, Jan Patěk, Jan Švihovec a hvězdičkami 
týmu byly Kristýna Žílová a Sára Flanderová. Všem děkuji za skvělou 
reprezentaci a hlavně kvalitní výkony, které podali.

Mgr. Monika Babková

Třískovo divadlo při ZŠ Radomyšl
Divadelní kroužek při ZŠ Radomyšl v letošním prvním pololetí nacvičil 
pod vedením Martina Levého představení o narození Jezulátka, 
takzvaný živý betlém. Přípravy probíhaly od září ve spolupráci se 
školním pěveckým sborem Richarda Semiginovského, kterému za 
hudební doprovod moc děkujeme. Vše vyvrcholilo představením 
v sobotu 14.12. v kostele sv. Martina a o den později v Poříčí, kam 
byl náš soubor pozván. Obě představení se velmi vydařila, děti 
z divadla i ze sboru předvedly výborný výkon a odměnou jim byl 
velký potlesk a pochvaly ze všech stran. V neposlední řadě velké 
díky Dance Rončkové za technické zázemí a tvorbu kulis.

Bc. Anděla Tomášková

Česko zpívá koledy
Také Sedlice se zapojila do celostátní 
akce „Česko zpívá koledy“ a stejně 
jako na mnoha dalších místech se 
11. prosince v 18 hodin na náměstí 

u jesliček a nedaleko od rozsvíceného 
stromečku sešli děti, mladí, starší, 

zkrátka všichni, kteří si chtěli zpříjemnit 
advent společným zpěvem známých koled. 

Akci organizoval Klub žen Sedlice. V minulých 
letech doprovázela zpívání na klávesy Ludmila Jirsová, která 
bohužel loni v říjnu zemřela. Její vnuci Vojta a Tobiáš se rozhodli 
babičku při doprovodu zpívání nahradit. Nacvičili koledy, jejich otec 
je na tento večer přivezl do Sedlice z Řevnic, a střídali se u kláves. 

Byla zima, a tak zábly ruce nejen klavíristům, ale i zpívajícím, kteří 
měli v rukou texty koled. Všem přišel na závěr vhod teplý čaj, který 
pro dospělé mohl být i „ochucený“. Nikdo ze zúčastněných jistě 
nelitoval, že na chvíli opustil teplo domova a vyrazil do zimy prožít 
pěkné adventní chvíle se sousedy.

Text a foto: František Jirsa

Vánoční zpívání v kostele
Dne 26. prosince od 18 hodin se uskutečnil již čtvrtý ročník 
oblíbeného vánočního zpívání v kostele sv. Jakuba Většího v Sedlici, 
letos v částečně inovovaném obsazení. Na kytaru tradičně zahrál 
a zazpíval Antonín Knížek ml. letos nově v doprovodu své dcery 
Ivušky, která se představila zpěvem i hrou na elektrické piano. 
Krásný kulturní zážitek si nenechala ujít celá řada posluchačů. 
Celý dojem ještě umocnila akustika i vánočně vyzdobené prostory 
našeho kostela. 
Děkujeme za krásný koncert a těšíme se zase za rok na další 
pokračování.

Kateřina Brabcová

Sedlice

Vánoční posezení pro seniory
Klub žen Sedlice nepořádá pouze akce pro děti, myslí i na ty dříve 
narozené. V pátek 27. prosince od 14 hodin přichystal pro obyvatele 
Domova s pečovatelskou službou v Sedlici příjemné vánoční 
posezení. Nechybělo výborné občerstvení ani dobrá nálada. Kromě 
obyvatelů domova přišlo také několik členek Klubu. O hudbu 
zajistil pan Antonín Ludvík. Děkujeme. Nechyběly ani dárečky, ty 
ale byly předány jaksepatří již před Štědrým dnem, letos ve formě 
poukázek do prodejny COOP Jednota. Do nového roku přejeme 
všem obyvatelům domova hodně zdraví, pohody a dobré nálady.  

Klub žen Sedlice

Poděkování
Obyvatelé domu s pečovatelskou službou v Sedlici touto cestou 
děkují členkám Klubu žen Sedlice, které pro ně uspořádaly dne 
27. 12. 2024 vánoční večírek s dárky a zároveň se postaraly 
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o drobné pohoštění. Hudební doprovod zajistil nový obyvatel DPS 
pan Antonín Ludvík. Poděkování patří též sestrám Petře, Ivě a Evě 
Keřkovým z Blatné, které našim seniorům předaly kosmetické 
balíčky. 

Věra Chocholová, pečovatelka

Novoroční sešlost 
Nový rok přivítali sedličtí již tradičně ohňostrojem. Už kolem půl 
páté odpoledne se hlavní náměstí začalo zaplňovat příznivci tohoto 
kulturního zážitku. Město Sedlice připravilo malé pohoštění ve 
formě teplého svařáku, griotky nebo grogu, pro děti byl připraven 
ovocný čaj. O příjemnou atmosféru se postarala oblíbená dechovka 
pod taktovkou Václava Kováře z Oseka. Počasí bylo příjemně zimní, 
vládla milá sousedská atmosféra. Starosta města Vladimír Klíma 
pronesl krátkou zdravici a popřál všem pevné zdraví. Chvilku po 
setmění začala k nebi létat první blikající světélka, následovaná 
prskajícími fontánkami či syčícími spirálkami. Barevný koncert na 
obloze doplnila hudba z reproduktoru. 

Město Sedlice

Rok 2024 v knihovně
Jak ten čas letí. Prosinec se rychle přehoupl a už je tu zase leden 
a s ním i každoroční bilancování toho, co se v předchozím roce 
událo. Ráda bych proto shrnula akce uspořádané nebo podpořené 
Městskou knihovnou v Sedlici. A vezmeme to pěkně popořádku.
Rok 2024 jsme přivítali prostřednictvím literárních programů 
Šmidingerovy knihovny Strakonice. Tereza Machková, pracovnice 
oddělení Základních knihovnických informací, si pro žáky prvního 
stupně místní základní školy připravila hned tři programy zaměřené 
na výchovu ke čtenářství a rozvoj čtenářské gramotnosti. Dne 
15. ledna to byl program pro naše prvňáčky a druháčky s názvem 
O smutném tygrovi, 22. ledna pak pro čtvrťáky a páťáky s titulem 
Kdo je mocnější. Páťáci navíc 29. ledna absolvovali i program Vznik 
Československa. 
Během ledna byl zahájen i nový cyklus přednášek v zasedací 
místnosti Městského úřadu s názvem Večery v knihovně. Probíhaly 
vždy od 17 hodin a nechybělo ani občerstvení. První večer se 
uskutečnil 18. ledna pod názvem Kroniky – pátráme po nejstarších 
záznamech a připravila si jej Kateřina Brabcová, druhý večer dne 
1. února s názvem Bezpečně na internetu si připravil František Jirsa. 
15. února následovalo povídání Ivany Eignerové (spolek Modrásek, 
z. s.) O přírodě v Sedlici a okolí. Poslední setkání proběhlo 
29. února s názvem Komunismus v zápisech sedlických kronik 
v podání Kateřiny Brabcové. 
Březen – měsíc knihy jsme si připomněli uspořádáním dvou akcí. 
21. března to byla přednáška Kroniky – pátráme po nejstarších 
záznamech upravená pro žáky 2. stupně ZŠ. Proběhla přímo 
v budově školy a byla určena žákům 8. a 9. třídy. Následovala 
vlastivědná vycházka po okolí Sedlice směrem k lesu Hora a k bývalé 
lobkovické hájovně, která se uskutečnila 26. března.
4. dubna následovala druhá přednáška na téma Nejstarší záznamy 
v sedlických kronikách tentokrát pro žáky 6. a 7. třídy uspořádaná 
opět v budově základní školy.  O několik dní později, dne 9. dubna, 
proběhla další kvycházka do okolí malebné Sedlice tentokrát jižním 

směrem kolem rybníka Punčoška k bývalému mlýnu Kabelíku, 
odtud kolem rybníků Dolní a Horní zástavy a zpět do Sedlice. 
Dne 16. května proběhlo již tradiční Pasování na čtenáře, kterého 
se zúčastnilo devět prvňáčků ze Základní školy v Sedlici. Děti 
předvedly své čtenářské dovednosti a za předvedené výkony 
byly starostou města Vladimírem Klímou slavnostně pasovány na 
čtenáře. Obdržely pamětní listy a upomínkovou knihu s názvem 
Kouzelné brýle od paní knihovnice Hany Maršálkové.  
Během července zavítali do knihovny účastníci příměstského 
tábora v Sedlici, aby se seznámili s fungováním knihovny a na 
připravených stanovištích ověřili své znalosti a dovednosti. 
12. září proběhlo v místním kině dlouho plánované setkání se 
spisovatelkou Janou Poncarovou, autorkou několika napínavých 
románů se silnými příběhy ženských hrdinek. Jedna z jejích 
knih, Cyklistka, je také spjata s Blatenskem, pojednává totiž 
o životě baronky Blanky Battaglia z Bratronic, sestře známého 
cyklisty Christiana. Besedu moderoval David Maňhal. Hovořilo se 
o spisovatelčině tvorbě, životě, koníčcích a nezapomnělo se ani na 
očekávanou knižní novinku.  
Na začátku listopadu navštívili knihovnu žáci místní družiny 
společně s paní vychovatelkou Pavlou Rakovanovou. 
V sobotu 16. listopadu proběhla opět v místním kině přednáška 
cestovatele, velkého sportovce a nadšence Martina Bubna 
o jeho zdolávání nejvyšších vrcholů Himalájí. Zajímavé vyprávění 
doprovázené promítáním fotek i videí přilákalo mnoho zájemců. 
30. listopadu se knihovna zapojila do akce pořádané Městem 
Sedlice s názvem Adventní setkání. Přímo v prostorách knihovny 
si děti mohly napsat nebo namalovat přání Ježíškovi, které bylo 
následně odesláno přímo do nebe. Snad se přání dětičkám i splnila! 
V prosinci navštívili knihovnu žáci 1. stupně Základní školy 
v Sedlici. 2. prosince to byli druháčci s paní učitelkou Kovalčíkovou, 
9. prosince pak třeťáci s paní učitelkou Zbíralovou. Paní knihovnice 
představila dětem prostory knihovny, mluvila o knihovním fondu 
i o možnosti vypůjčování knih a časopisů. Druháčci předvedli, jak 
pěkně se už naučili číst a postupně četli Vánoční příběh autorky Evy 
Bavorové. Třeťáčkům paní knihovnice část příběhu sama přečetla 
a děti pak navrhovaly, jak by mohl příběh pokračovat.

Tříkrálová sbírka
Tříkrálová sbírka se letos v Sedlici a v Mužeticích konala v neděli 
5. ledna, v Holušicích koledovaly místní děti již v sobotu 6. ledna.
Neděle začala setkáním koledníků v kostele sv. Jakuba, kde 
jim P. Rudolf Hušek udělil slavnostní požehnání. Pak v kostele 
následovala ještě společné focení a tříkrálové skupinky se rozešly 
po Sedlici po určených trasách. Některé skupinky stačily obejít svůj 
úsek do oběda, ale většina vyrazila ještě dokončit přidělenou trasu 
po obědě. 
Na závěr se všichni koledníci, doprovod i rodiče menších koledníků 
sešli v zasedací místnosti Měststkého úřadu, kde pro ně bylo 
připraveno bohaté občerstvení. Celkem se v Sedlici (včetně 
Mužetic a Holušic) vybrala úcty hodná částka 58.678 Kč. Poděkování 
patří všem účastníkům, a hlavně obyvatelům Sedlice, kteří opět 
prokázali veliké srdce.

Text a foto: František Jirsa
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Předvánoční čas v MŠ Sedlice 
V naší MŠ Sedlice jsme si letošní advent užili naplno, a rádi se 
s vámi podělíme o zážitky, které nás v tomto krásném čase potkaly. 
V listopadu nás navštívil pán, který dětem představil různá zvířátka. 
Děti měly možnost nejen si zvířata prohlédnout, ale i se o nich 
něco nového dozvědět. Bylo to krásné setkání, které nás všechny 
přivedlo blíže k přírodě. S příchodem prosince začaly naše přípravy 
na Vánoce. Děti se zapojily do adventního rozsvícení vánočního 
stromečku v Sedlici, kde s radostí vystoupily a společně se s námi 
podělily o vánoční náladu. Dále jsme uspořádali vánoční tvoření, 
kde rodiče spolu s dětmi vytvářeli nádherné vánoční dekorace. 
Byla to skvělá příležitost strávit čas společně a vytvářet vzpomínky 
na krásné chvíle. Anděl, čert a Mikuláš přišli mezi nás, aby přinesli 
dětem radost a trošku i napětí. A pak přišla školní vánoční besídka, 
na kterou se děti pečlivě připravovaly a která se jim opravdu 
povedla. Pod stromečkem čekaly na všechny děti krásné dárky, 
které přinesl Ježíšek a vykouzlil nám všem úsměv na tváři. Celý 
předvánoční čas v naší školce byl naplněný radostí, tvořením 
a vzájemnou spoluprací, která nám všem připomněla skutečný 
duch Vánoc. Děkujeme všem, kteří se na těchto krásných chvílích 
podíleli, především naším sponzorům, kterými jsou Agro Sedlice, 
A.s., Blatenská ryba spol. s.r.o., Klub žen Sedlice, Autoopravna 
Sedlice – pan Zdeněk Beránek, Honební společenstvo Sedlice a pan 
Šavrda Vojtěch. Teď už na nás čeká spousta zimních zážitků, na 
které se moc těšíme.

Závěr roku v ZŠ Sedlice
Poslední měsíc v roce se nesl ve znamení tradičních předvánočních 
událostí. Mikulášskou nadílku mají na starost deváťáci, jejich 
mladší kolegové si odnesli, kromě drobných dárků, také trochu 
zábavy a ti mladší možná i strachu. Ale pak se již všichni těšili na 
Vánoce. Ve třídách se objevily bohatě ozdobené vánoční stromky, 
při pracovních a výtvarných výchovách se vyráběly adventní věnce, 
svíčky a drobné vánoční dárky. Opět se uskutečnil vánoční workshop. 
Účast návštěvníků byla vysoká, žáci si pro ně připravili velmi zdařilé 
vystoupení. Velký dík patří rodičům, kteří napekli výborné zákusky 
do naší kavárny a připravili výrobky do tomboly. Žáci vystoupili také 
na Adventních trzích, které pořádalo město Sedlice.
První stupeň vyrazil v říjnu a listopadu na zimní stadion ve 
Strakonicích, kde si žáci užili bruslení. Během listopadu a prosince 
jsme navštívili Muzeum v Blatné, filmové představení Vlny, muzikál 
v ZUŠ Blatná, sedmáci si vyzkoušeli pekařské umění na workshopu 
v profi pekárně a žáci 2. stupně vyrazili na vánoční trhy do Českých 
Budějovic. V lednu se uskutečnil lyžařský kurz pro 2. stupeň, kurz si 
všichni náležitě užili. 
Proběhla také školní kola soutěží a olympiád, úspěšné žáky vyšleme 
bojovat do okresních kol. V okresním kole ve florbalu obsadili žáci 
6. a 7. třídy 10. místo, k lepšímu umístění scházel klid v koncovce 
a trocha štěstí. 

Zápis do první třídy se uskuteční 1. dubna, doufáme, že se počet 
žáků školy v příštím školním roce opět zvýší.

Marek Charvát

Mikulášská besídka 

První adventní neděli byla v místní hasičárně připravena mikulášská 
besídka pro mladé hasiče a jejich sourozence. Bylo připraveno 
občerstvení pro děti a i rodiče. Čert, Mikuláš a Anděl si nikoho neodnesli, 
všichni slíbili, že budou hodní. Než dostaly děti balíčky, musely zazpívat 
nebo říct básničku. Za krásné masky bychom chtěli poděkovat spolku 
Modrásek.

Mikuláš v pečovatelském domě 
v Sedlici
Ve středu 4. 12. 2024 zavítal do pečovatelského domu v Sedlici 
Mikuláš s Andělem a čertem v podobě mladých hasičů. Letos 
se mladí hasiči sešli s obyvateli domu ve společenské místnosti, 
kde děti vystoupili s básničkami a předali balíčky s nadílkou. Také 
přinesli větvičky „barborky“ do vázy.
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Město	Sedlice	srdečně	zve	všechny	příznivce	cyklistiky	

29 . 	 b řezna 	od 	13 .30hod 	
na	„Memoriál	S.	Říhy,	M.	Krejčího,	R.	Válka,	J.	Veselého	a	CH.	Battagli“	

aneb	

„Zahájení cyklistické sezóny 2025“ 
START:  Požářní ochrana Jiskra, Jeronýmova ulice v Sedlici 

Trasa: Sedlice - Čekanice - Bratronice - Doubravice - Chrašťovice - Rojice – Sedlice 

délka trasy 23km 

CÍL: Sedlice – sokolovna, občerstvení zajištěno 

Akce je určena široké veřejnosti

M Ě S T O  S E D L I C E  Z V E  D Ě T I  N A  

M A Š K A R N Í  B Á L  
  

 s o b o t a  1 5 .  ú n o r a  o d  1 4 h o d  

S O K O L O V N A  S E D L I C E  
V Y S T O U P E N Í  M A Ž O R E T E K  P R E Z I O S O  B L AT N Á  

  

V S T U P N É  D O B R O V O L N É  

BAKUS
S P O L E K  P R O  Z A C H O V Á N Í  T R A D I C  S E D L I C E  Z V E  N A  

 

1 .  b ř e z n a  o d  9 . 3 0 h o d .  

!!!MASKY VÍTÁNY!!! 

PROGRAM:     9.30 – POŽÁDÁNÍ STAROSTY O POVOLENÍ PRŮVODU – PŘED RADNICÍ 

10.00 – PRŮVOD MĚSTEM 

cca 15.45 – 16.30 – POHŘBENÍ A NAROZENÍ BAKUSA – PŘED RADNICÍ 

TRASA	PRŮVODU:	nám.	T.G.M.,	ulice,	Bicanova,	Havlíčkova,	Zahradní	cca	11.30,	Komenského	ke	škole,	1.	máje	cca	13.15,		
Pod	Velkou,	U	Kina,	Komenského	cca	13.45,	Kostelní,	Nádražní	cca	14.45,	Sídliště	II,	Jeronýmova	cca	15.45

	 	 	 	 	 	 	 	 	 Město Sedlice Vás srdečně zve na 

                M A Š K A R N Í   

          B Á L  

          15. února od 20.00
          SOKOLOVNA SEDLICE

              VSTUPNÉ       
              - MASKY 100Kč      

          - OSTATNÍ 120Kč

Výroba adventních 
věnců
Celkem podeváté si letos daly 
dostaveníčko škvořetické ženy 
a dívky, aby zúročily svůj um 

a svoji zručnost při kolektivní 
výrobě adventních věnců. Azyl jim 

stejně jako v předešlých letech poskytla 
místní hospůdka. Přátelské posezení v hřejivé 

atmosféře doladila dráždivá vůně svařáku a punče, které se dá jen 
těžko odolat. Ruce zde tentokrát zaměstnávalo dvacet zástupkyň 
ušlechtilejšího pohlaví. Během tří hodin bylo adventní dílo 
hotovo. Pak už si na své přišly hlavně zraky přítomných, když se 
těšily krásou a fantazií zapracovanými do jednotlivých vpravdě 
uměleckých výrobků. Skutečně mělo co pohladit duši. A jak velí 
letitá tradice, vše zakončila „sladko-slaná tečka“. Každá z účastnic 
„předvánočního mejdla“ připravila a naservírovala něco dobrého 
na zub.
„Duší“ a „hybnou pákou“ ukázky adventního folklóru ve 
Škvořeticích je od samého začátku Martina Kramlová. „Ano, šlo 
o její nápad a stojí také za každoroční organizační aktivitou,“ 
potvrzují ostatní příznivkyně iniciativy „Udělej si sám“. Martina 
Kramlová se hned v úvodu sešlostí nad adventními věnci ve 
Škvořeticích osvědčila i jako zdatná a pohotová lektorka: „Ony 
začátky někdy byly trochu rozpačité – ne každý znal správný 
postup nebo měl tu potřebnou šikovnost.“ Martina s pochopením 
a trpělivostí všechny potřebné jedince zaučovala. A i dnes 
poskytuje rady a pomoc všude, kde je to třeba,“ chválí hlavní 
pořadatelku jedna ze stálic těchto kursů.
Materiál na výrobu adventních věnců získávají škvořetičtí 
z místních zahrad a jejich okolí. V minulosti si na těchto sezeních 
vyrobily různé předvánoční okrasy i zdejší děti. Pravidlem je 
také přítomnost seniorek. Paní Zdeňku Mikešovou ani v jejích 
požehnaných osmdesáti letech neopouští chuť vytvořit něco 
vlastního a vyzdobit si tím alespoň část domova: „Byla tu se 
mnou i vnučka. Která si vyrobila pěkný svícen. Já sama mám 
radost, že si můžu zavěsit doma na dveře věnec, který je mým 
dílem. Nejsem nijak zvlášť rychlá ve vlastní výrobě, ale důležité 
je, že se mi podaří nakonec být úspěšná. Mimoto se tady výborně 
rozptýlím a odreaguji,“ uvádí činorodá důchodkyně.
Jak se všechny přítomné ženy a dívky shodly, pokládají tuto 
předvánoční společenskou zábavu za cenný přínos domácímu 
koloritu: „Je fajn, že se to u nás zavedlo. Člověka se zmocní taková 
zvláštní hrdost, když se prochází vesnicí a skoro na každém kroku 
naráží na adventní prvky z naší vlastní dílničky.“
Výroba adventních věnců je startovní čárou bohatého 
předvánočního programu ve Škvořeticích i sousedních Pacelicích. 
A jsou to důstojné a milé okamžiky – o tom není pochyb!

Škvořetice
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Živý betlém
Okolí romantické siluety pacelického kostelíka na zalesněném vrchu 
„Křesovec“ se jednou v roce stává dějištěm vyvedeného kousku 
v podání příležitostných herců a hereček z Pacelic a Škvořetic. 
Prastarý příběh o narození malého Ježíška, prokládaný lidovými 
koledami za doprovodu hudebního tělesa a potřený špetkou 
vkusného humoru, nemohl být zasazen do harmoničtějšího 
prostředí. Živý betlém nad osadou Pacelice představuje fantastické 
zhmotnění všech zákonitostí, co se k podstatě nejkrásnějších 
svátků v roce vážou. Veškeří protagonisté této vánoční podívané ji 
propůjčují svá srdce – a to určitě není málo! Málo platné – lidové 
tradice a obyčeje obyvatelé obou vsí ctí a střeží jako oko v hlavě.
Letošní pátý „Živý betlém“ na pacelickém „Křesovci“ přilákal téměř 
devadesát diváků. Vedle představení samého sehrálo svou roli 
i počasí, které přímo nabádalo k procházce, cyklistice a pobytu na 
čerstvém vzduchu vůbec. Organizátoři jako vždy nic neopomněli, 
a tak i tentokrát bylo zajištěno skvělé občerstvení v tekutém 
i pevném „skupenství“. Ženy a dívky ze spolku „Křesovec, z. s.“ 
naservírovaly pro tuto příležitost řadu dobrot z vlastních kuchyní. 
Zatímco loni čekalo na konzumenty dvacet litrů svařeného vína 
a trochu ho zbylo, letos by se bývalo užilo i víc. Mimo klasických 
várnic tentokrát pořadatelé přivezli na dohřávání i plynové vařiče.
S nápadem na pořádání „Živého betlému“ přišla paní učitelka 
Hana Koubková z Pacelic. A nešlo v žádném případě o tlesknutí 
do prázdna. „Hanka tuhle biblickou zkazku už v minulosti přivedla 
na scénu s účastí dětského školního kolektivu,“ říká obecní 
zaměstnanec, „konšel“, „vrchní kulisák“ a herec Josef Hora v jedné 
osobě. „Měla tudíž připravený scénář a bohaté zkušenosti. A když 
za námi přišla sem ke kostelíku, kde děláme brigády na úpravu 
terénu a údržbu stavby, všichni byli touhle myšlenkou nadšeni.“ 
A byla „ruka v rukávě“!
Úvodní ročník „Živého betlému“ v Pacelicích se ještě konal bez 
přítomnosti zvířat a tří králů. Ale to přišlo vzápětí a chybějící 
články „betlémského řetězu“ se postupně vybrousily do naprosté 
dokonalosti. „Chovatel Martin Jiskra z nedalekých Buzic a členové 
jeho rodiny sem pravidelně dopravují své koně. Ti představují 
skutečné povyražení hlavně pro děti,“ tváří se navýsost spokojeně 
Josef Hora. Od druhého ročníku „Živého betlému“ vystupují na 
„divadelním“ plácku právě i tři králové. Lépe řečeno „tři v jednom“ 
stejně jako oblíbené Nescafé. Lidskou postavu, držící pohromadě 
celou konstrukci včetně papírových „soukmenovců“, vodí a nosí 
Josef Ředina ze Škvořetic. Inu – fantazii se meze nekladou.
Nedílnou součástí hereckého společenství je i role anděla Páně, 
zvěstovatele zrození Ježíška“, kterou bravurně ztělesnil Jiří Jiskra. 
Letos dokonce i „levitoval“: „O mou bezpečnost bylo postaráno. 
Jistilo mně a zároveň přiblížilo k ‚Výsostem‘ ocelové lano na 
kladkostroji. Kromě toho jsem poprvé letos vyměnil trojnožku za 
předchozí štaflíky,“ směje se obětavý „boží posel“.
Ústřední dvojice příběhu – Marie a Josef – to má nastaveno velmi 
zajímavě. Josefa totiž hraje Josef. A když Josef, tak „betlémský 
direktor“ Josef Hora z Pacelic. Představitelky Marie tak stálé 
nejsou. Sotva si Josef zvykne na jednu, už aby si zvykal znovu: 
„Marie se holt střídají, zatímco já přetrvávám,“ žertuje dobře 
naladěný průkopník tradic. Protože také funguje jako stavitel kulis 
Betlému na „Křesovci“, a to už od ranních hodin, odpoledne před 
vystoupením musí být a také je unavený: „To jsem potom rád, 
že mám jen minimum textu,“ neztrácí humor a dobrou náladu 
„betlémský všudybýlek“.
„Betlémský ochotnický soubor“ tvoří dvacet nadšenců. Veškeré 
kostýmy pro zmíněné představení jsou dílem šikovných domácích 
rukou. Každoročně se koná představení u pacelického kostelíka 
v režii spolku Křesovec. Do budoucnosti se počítá s natažením 
elektrického vedení, dále pořízením bezdrátového mikrofonu. 
Kulisy na „Živý betlém“ jsou nyní uskladněny pod poctivým 
zámkem uvnitř kostelíka: „Zezačátku jsme je ale tahali ke mně do 
stodoly a potom zase do vrchu,“ vzpomíná na pernou průkopničinu 
Josef Hora.

Herecké zkoušky textů se soustřeďují do Obecního domu 
v Pacelicích: „My jsme tomu letos až tak moc nedali. Sešli jsme se 
jednou a pak si to zopakovali ještě před akcí samou. Dětská sekce 
pod vedením Hanky Koubkové to secvičila daleko zodpovědněji,“ 
uznává Josef Hora s tím, že se dětské vstupy budou pravidelně 
obnovovat.
Na dalším velkém zdaru „Živého betlému“ na „Křesovci“ se podílelo 
mnoho nadšenců. Vedle „nosných pilířů“ veškerého dění Josefa 
Hory a Hany Koubkové si zaslouží srdečné poděkování Tomáš 
Čtverák, Anička Horová Vendula a Jura Dudků, kluci Jiskrů, Obec 
Škvořetice a samozřejmě všichni účinkující z řad dětí i dospělých. 
Stejně tak ostatní dobrovolní brigádníci z obou obcí Pacelice 
a Škvořetice.
Jak už se stalo pravidlem, komu se nechtělo domů, mohl posedět 
u ohně za kostelíkem a opéci si buřta nebo dva. Poslední jedinci se 
tentokrát odporoučeli „do peří“ okolo půlnoci. Apropó – Ježísek 
prý měl zase velkou radost…

Vladimír Šavrda     

Vítání občánků 
V sobotu 16. 11. jsme v zasedací 
místnosti obecního úřadu přivítali nové 
občánky. Před samotným slavnostním 
aktem vystoupily tchořovické děti 

s krátkým pásmem písniček a básniček 
za doprovodu kytary v podání Jaroslava 

Čadka. Následoval slavnostní proslov 
starosty obce a předání darů novým 

občánkům. Společně jsme přivítali 4 chlapečky a 1 
holčičku. Všem novým občánkům přejeme hodně štěstí, zdraví a plno 
krásných dnů prožitých s rodinou. Akce byla finančně podpořena 
dotačním programem Jihočeského kraje.

Tchořovice
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Adventní trhy Plzeň
V neděli 15. 12. obec Tchořovice pořádala celodenní výlet na adventní 
trhy v Plzni. V centru města nás přivítaly desítky stánků nejenom 
s vánoční výzdobou a řemeslnými výrobky. Obklopila a pohltila nás 
vánoční atmosféra, vůně svařeného vína, medoviny, staročeského trdla 
či dalších vařených a pečených dobrot. Mohli jsme se svézt na osvíceném 
ruském kole, zazvonit si pro štěstí na vánoční zvoničce či jen obdivovat 
dřevěný betlém v životní velikosti. V podvečer proběhl doprovodný 
kulturní program na podiu. Všichni jsme si tento den provoněný vánoční 
atmosférou moc užili.

Zpívání koled
V pondělí 23. 12. proběhla každoroční, společná, tradiční akce – zpívání 
koled před kaplí sv. Václava. Tchořovické děti vytvořily malý živý betlém 
a zazpívaly známé vánoční koledy a písně za doprovodu kytary J. Čadka. 
S předstihem na tuto akci také ozdobily vánoční perníčky. Rozzářený 
vánoční strom, vůně horkého svařáku a čaje, perníčky, vánoční koledy. 
K tomu všemu skvělá atmosféra a pohodová nálada všech, kteří dorazili. 
Děkuji všem, kdož si v tomto předvánočním shonu našli čas a přišli 
s námi prožít společné chvíle naplněné kouzelnou vánoční atmosférou.

Výroční členská schůze hasičů
V sobotu 4. ledna od 18 hodin se konala výroční schůze hasičů v restauraci 
Na Kopečku. Starosta sboru všechny přivítal a přednesl program schůze. 
Následovala minuta ticha za zesnulé členy sboru. Poté přečetl zprávu 
o činnosti za rok 2024 a zároveň nastínil akce na rok 2025, vypíchl 
poděkování za pomoc při organizaci okresního kola hry Plamen, která se 
konala 11. 5. 2024 ve Tchořovicích. Následovala zpráva o hospodaření 
sboru, zpráva o činnosti mladých hasičů a činnosti dospělých. Po 
skončení schůze se podávalo občerstvení v podobě výborného gulášku 
s chlebem. K poslechu i tanci zahrálo hudební seskupení p. Koubka.

Text i foto: Martina Čadková

„Pozemák“ ve Tchořovicích
Povánoční atmosféru ve Tchořovicích v dobrém narušil již tradiční turnaj 
v pozemním hokeji, tak zvaný srandamač, který měl letos desáté výročí.
Brány „arény na skládce“ se otevřely již v devět ráno a hned se začali 
scházet první hráči. To už je zde skoro také tradice, že to bývají kluci ze 
Skaličan. Pomalu, ale jistě se okolí hřiště začalo zaplňovat, a tak se v 9:45 
398začaly losovat týmy. To probíhá vždy rozhozením hokejek, takže se 
může stát, že diváci vidí hrát rodinné příslušníky proti sobě a někdy 
to vypadá jako „bratrovražedný souboj“. Počasí bylo sice mrazivé, ale 
nebe bez mráčku, to přitáhlo i celkem dost diváků, a že se bylo na 
co dívat! Hrálo osm týmů ve složení tři plus jeden 2 x 5 minut a mezi 
jednotlivými zápasy se mohli všichni zahřát horkým čajem, výborným 
gulášem z jezevce nebo jen tak u ohně s pivkem v ruce. Diváci byli 
svědkem dobré hry i skvělé práce rozhodčích z řad diváků a nechybělo 
ani trestné střílení. Hrálo se více méně bez pauzy, po sečtení bodů 
proběhlo vyhlášení a ocenění nejlepších tří týmů až v patnáct hodin. 
Bohužel nejlepší gólman, jak první přijel, tak i první odjel, a na vyhlášení 
nepočkal – jeho zvláštní cenu proto dostal časoměřič. Protože se 
všechno snědlo i vypilo, někteří ocenění hráči dali své ceny do placu, 
aby řeč nestála. Pak už se jen zbývalo rozloučit, popřát si do nového 
roku, úklid a pomalu se rozejít k domovům. 

Jan Čadek

Brigády mladých hasičů
V půlce listopadu jsme s mladými hasiči tradičně uklidili hasičskou 
zbrojnici a dopravní automobil – zametli, uklidili, umyli i poskládali. 
Prostě co bylo potřeba. Týden na to jsme se sešli, abychom shrabali 
a uklidili listí v prostoru okolo pomníku Padlých u sádek. Za dobře 
odvedenou práci byl pro všechny křupavě opečený buřtík, horký čaj 
a sladká dobrota.

Rozsvěcení vánočního stromu
První adventní neděli jsme vyrazili se skupinkou dětí i dospělých na 
lampionový průvod, na jehož konci nás čekalo rozsvícení vánočního 
stromu ve Tchořovicích na návsi. Když jsme dorazili ke stromu, čekalo 
na všechny drobné občerstvení v podobě muffinů a na zahřátí horký čaj. 

Mikulášská nadílka
Ve čtvrtek 5. 12. se pod restaurací Na Kopečku otevřelo peklo pro 
malé i velké hříšníky. Bylo osídleno čerty v čele s Luciferem, který 
seděl na svém trůnu. Všichni příchozí se museli postavit na váhu, která 
rozsvícením červeného světýlka odhalila každého hříšníka. Kdo se chtěl 
z pekla dostat, musel slíbit, že už bude hodný, vykoupit se básničkou 
či písničkou a z pekelné nádoby vytáhnout zlatý penízek – propustku 
z pekla. Teprve poté mohl odejít. Po cestičce ze svíček se polepšený 
hříšník dostal do nebe, kde již čekal anděl, Mikuláš a nadílka plná dobrot.

Adventní dílničky
Během adventu byly ve Tchořovicích pořádány výtvarné dílničky 
pro děti. Každou sobotu odpoledne se v restauraci Na Kopečku sešly 
děti, maminky i babičky a vyráběly drobnosti s vánoční tématikou. 
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Výlov rybníka Nový
V sobotu 21. prosince 
2024 uspořádali hasiči 
z Třebohostic tradiční 
výlov rybníka Nový. Akce 
přilákala nejen místní 
občany, ale i ty z blízkého 
okolí, kteří si událost 
velmi užili.
Po výlovu se všichni setkali 
při malém občerstvení 
a příjemném posezení ve 
společenské místnosti ve 
Třebohosticích.
Děkujeme všem, kdo se 
zúčastnili, i hasičům za 
organizaci této krásné 
předvánoční tradice.

VIII. Novoroční sousedské setkání
Ve středu 1. 1. 2025 se sešli občané Třebohostic, ale i z blízkého 
okolí, na již VIII. Novoročním sousedském setkání, které se konalo 
na tradičním místě na Rozhledně jakou svět neviděl. 
Při tomto setkání si všichni popřáli vše nejlepší v novém roce 2025, 
nechybělo malé občerstvení a teplé nápoje.
Svazu žen a místním hasičům patří poděkování za organizaci, 
jmenovitě pak především paní Dagmar Tůmové a Ing. Miroslavu 
Kučerovi.

Vánoční besídka
Sbor dobrovolných hasičů společně se svazem žen uspořádal 
třetí adventní neděli vánoční besídku. Slavnostně nazdobené 
stoly a dekorace v místním kulturním domě dokreslovaly vánoční 
atmosféru. Děti si pro své rodiče, prarodiče a místní občany 
připravily pásmo básniček, písniček a vánočních koled. Nechyběla 
ukázka akrobatických prvků. Odměnou pro děti byl velký potlesk 
a balíček sladkostí. Po besídce vystoupil Ing. Kalbáč s přednáškou 
na téma „příběhy a události adventní doby“. Všichni poseděli, 
popovídali a užili předvánoční čas.

Rozsvícení 
vánočního 
stromečku
V sobotu 30. 11. 2024 jsme v obci 

rozsvítili vánoční stromeček spolu 
s betlémem. Ještě před tím si ti nej-

menší užili vánoční tvoření. Samotné roz-
svícení stromečku se uskutečnilo od 17 hodin 

u místní kapličky sv. Jana Nepomuckého. Bylo to krásné a milé se-
tkání pro místní občany na začátku adventní doby. Všichni si mohli 
poslechnout koledy, ochutnat svařák, medovinu či čaj. Nechybělo 
také malé občerstvení.

Třebohostice

Závěrem těchto vánočních dílen s dětmi bylo zdobení oken a stromečku 
v restauraci, a tak jsme se jako provozovatelé pak pyšnili tím 
nejkrásnějším stromečkem široko daleko.  
Doufáme, že se tato tradice uchytí a děti budou chodit i v nadcházejícím 
období Velikonoc. Pro děti chystáme opět výtvarné odpoledne, a to vždy 
v sobotu od 14 h v termínech 29. 3., 5. 4., 12. 4. a 19.4. 
Srdečně zveme nejen děti.

Pavla Rážová

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VE TCHOŘOVICÍCH 
VÁS TÍMTO SRDEČNĚ ZVE NA SVŮJ TRADIČNÍ 

 
 
 

 

 

 

KTERÝ SE KONÁ V SOBOTU 22. ÚNORA 2025 
     OD 20:00 V RESTAURACI NA KOPEČKU. 

 

     K TANCI A POSLECHU                        VSTUPNÉ: PŘEDPRODEJ 50 KČ 
       HRAJE HUDBA VÁCLAVA DIVIŠE                    NA MÍSTĚ 100 KČ 

 OD 14:00 DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL – VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 
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4. 1. se také v naší obci 
uskutečnila Tříkrálová 
sbírka, děkujeme ob-
čanům za příspěvky, 
v hodnotě 7 510,- kte-
ré se použijí na charitu. 
A také moc děkujeme 
naším třem královnám 
Anežce, Barunce, Adé-
lce i jejich doprovodu.
Dále obec Uzenice 
oznamuje, že poplat-
ky za odvoz odpadů 
zůstávají ve stejné 
výši jako v loňském 
roce. 300,- za obča-
na s trvalým pobytem 
v obci a také 300,- za 
rekreační objekt. Po-
platek za psa činí 70,- 
a za každého dalšího 80,-.
Letošní společný bál v Uzeničkách pro dospělé i dětský maškarní se 
bude konat 8. 3. 2025
Dále zastupitelstvo přeje všem občanům hodně zdraví a štěstí 
v roce 2025.

Marešová

Krátce z Uzeniček 
a Černívska
V listopadu a v prosinci se v Uzeničkách 
konalo opět několik akcí. 
Okolo obecního úřadu byl nově 

vysázen záhon trvalek a zároveň na 
návsi proběhlo ošetření a kácení dřevin, 

v kulturním domě se začalo s rekonstrukcí 
pódia ve spolupráci se spolky dobrovolných hasičů 

obcí Uzeničky, Chobot a Uzenice. V Černívsku byly zrenovovány vstupní 
brány na hřbitov a křížek u schodiště a nově je instalována vitrínka na 
parte.
Poslední měsíc roku se nesl v du-
chu očekávání nadcházejících 
Vánoc. U kulturního domu v Uze-
ničkách se již tradičně rozsvítil 
ozdobený vánoční strom. Pro 
dospělé bylo připraveno svařené 
víno, děti dostaly nealkoholický 
punč. 
5. prosince navštívil děti Mikuláš 
s andělem a čertovským dopro-
vodem. Dětem přinesl balíček 
s cukrovím a ty mu za to na oplát-
ku zarecitovaly básničku nebo za-
zpívaly písničku.
Druhého a čtvrtého ledna pro-
běhla v Uzeničkách a v Černívsku 
Tříkrálová sbírka. Tentokrát se 
nově do sbírky zapojila i skupinka malých dětí, kterým s koledováním 
vypomohla parta větších školáků. V obou obcích se vybralo celkem 
5 494,-.
Na podzim nás opustila paní Hana Kočovská a krátce poté i pan Bohu-
mír Leiterman. Na začátku roku navždy odešel i pan Jaroslav Koch. Čest 
jejich památce!
Všem spoluobčanům přejeme v novém roce 2025 mnoho osobních 
i pracovních úspěchů. 

Jiřina Červenková a Ivana Havličková 

Uzeničky

Velká Turná

Uzenice

Události v Uzenicích
16. 11. 2024 se jako každý rok sešlo 
pár maminek s dětmi v místním 
klubu SDH na zdobení hnětynek. 
Děti i maminky byly moc šikovné 
všem se krásně povedly. Po ozdobení 

hnětynek proběhl malý lampionový 
průvod.

30. 11. jako každý rok na první adventní 
neděli se u autobusové zastávky postavil 

a ozdobil vánoční strom. Večer na rozsvěcení stromu se sešlo 
docela dost místních i nemístních občanů, popilo se trochu 
svařeného vína, poslechly se koledy, lidé se spolu sešli, popovídali 
si spolu a o tom to je. Letos místní ženy napekly něco sladkého za 
což jim moc děkujeme.
5. 12. navštívil děti Mikuláš s čertem a andělem a jelikož máme 
v obci samé hodné děti, tak každé s dětí s trvalým pobytem v obci 
dostalo od obce jako každý rok balíček.
1. 1. 2025 proběhl již tradiční novoroční výšlap na Křikavu. Jako 
pravidelně každý rok uvařila p. Kučerová výbornou polévku, která 
se konzumovala v místním klubu, která byla jako vždy vynikající 
a moc jí za to děkujeme.

Znak a vlajka obce 
Velká Turná
Jako řada vesnic v našem okolí i naše 
obec se rozhodla vytvořit svůj vlastní 
znak a vlajku. Na konci roku 2023 

jsme oslovili heraldika Mgr. Jana Tejkala 
z Ostravy, aby připravil několik variant 

nového znaku. Tento heraldik má bohatou 
řadu zkušeností s tvorbou znaků pro obce po celé 
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náklady vyhodnoceny a bude jednáno o výši poplatku na rok 2026. Již 
dnes víme, že stoupnou náklady na sběr a likvidaci textilu, zvedla se 
i daň komunálního odpadu na 21 %. Ke zvýšení došlo i při svozu popelnic 
a uložení na skládku Písek.
Obec vybudovala na pozemku parc. č. st. 207 (za požární zbrojnicí), 
nové zastřešené stání na tříděné složky komunálního odpadu. Bude se 
zde odkládat textil, drobný kov (plechovky), plast, papír, jedlém oleje 
a tetrapack. Stanoviště na tento zmiňovaný tříděný odpad na návsi 
obce bude zrušeno. Jakmile nám počasí dovolí bude ještě provedeno 
odstínění tohoto stání od přilehlé zástavby keřovým porostem, zpevnění 
krajnic obslužné komunikace a terénní úprava plochy před tímto 
přístřeškem.
Zastupitelstvo obce přeje všem občanům do nastávajícího roku hodně 
štěstí a hlavně hodně zdraví.

SDH Velká Turná
Místní SDH zakončilo jako každým rokem svoji činnost dvěma akcemi. 
První z nich byl turnaj ve stolním tenise, který se uskutečnil v pátek 
27. prosince. Turnaj byl rozdělen na dětskou a dospělou kategorii. Akce 
se obešla bez zranění a všichni si s chutí zasportovali.
O den později proběhla ve večerních hodinách výroční schůze sboru. Byla 
zhodnocena činnost v uplynulém roce a nové úkoly v roce následujícím. 
Hlavním bodem bylo seznámení všech přítomných s nadcházející akcí 
1. setkání rodáků a přátel obce, 705. let od první písemné zmínky o obci 
a 120. výročí místního SDH, která proběhne 5. července 2025.

České republice. V nejbližším okolí vytvořil např. znak obce Osek, Lom, 
Doubravice aj.
Archivní průzkum nepotvrdil existenci pečetního znamení obce. Při 
nemožnosti navázat na historickou obrazovou pečeť nebo razítko obce 
počítal návrh znaku, v intencích zásad heraldické tvorby, výhradně 
s figurami odkazujícími na název obce a na její heraldicky relevantní 
historicko-geografické charakteristiky. Po řadě konzultací s Mgr. 
Tejkalem jsme dospěli k trojici znaků, které jsme v rámci ankety předložili 
místním spoluobčanům. Snahou bylo podchytit všechny možné varianty 
s návazností na předpokládaný výklad názvu obce. Každý občan 
s volebním právem (starší 18 let) a trvalým pobytem na území obce 
mohl označit jednu z variant znaku křížkem a následně jej mohl vhodit 
do schránky před obecním úřadem. V anketě mezi obyvateli nakonec 
zvítězila varianta s motivem skály. Následně o znaku jednalo na své 
schůzi dne 25.4.2024 zastupitelstvo obce, které se přiklonilo k variantě 
vybrané občany. V rámci žádosti byl tento znak předložen Podvýboru 
pro heraldiku a vexikologii Poslanecké sněmovny ČR. Znak a vlajka byly 
následně obci uděleny rozhodnutím předsedkyně Poslanecké sněmovny 
dne 8. 11. 2024.

Popis znaku obce
Zvítězila varianta znaku s motivem 
skály. Ten odvozuje název naší obce 
od německého slova Turn, odkazující 
na holou skálu či útes. Skalní výběžky 
byly na návsi patrné ještě na počátku 
20. století, než došlo k jejich odstřelu. 
Prvek skály je umístěn ve spodní části 
znaku. Modrá barva na podkladu 
symbolizuje rybníky nacházející se na katastru obce již od pozdního 
středověku. Nejstarším doloženým rybníkem na katastru obce jsou 
Milava doložená k roku 1454. Motiv vlnkování odkazuje na patrona 
místní kaple sv. Jana Nepomuckého, s kterým je spjat motiv vody. 
Zároveň tento znak symbolizuje i Rojický potok, který ve středověku nesl 
název Bílý potok. Symbol loďky v horní části odkazuje na znak Matěje 
z Turné z roku 1372. Jeho pečeť byla tvořena z vosku přirozené barvy, 
kolem jejího obvodu je linkou oddělený opis Mathias de Turna. Uvnitř 
kruhového pole je helm, rytířská přilba, na které je umístěna loďka. 
Tento drobný šlechtic obýval dvorec nacházející se nejspíše v prostoru 
dnešního čp. 5, jenž zanikl na konci 14. století. Nad loďkou je vyobrazen 
maltézský kříž, který odkazuje na řád maltézských rytířů, který měl své 
sídlo na hradě ve Strakonicích a byl zakladatelem samotné vesnice 
Turná. Založil zde celkem 7 gruntů. Červený podklad souvisí se znakem 
maltézského řádu, který je tvořen bílým křížem na červeném štítě.

Práce zastupitelstva obce
Zastupitelstvo obce schválilo na svém zasedání dne 12. 12. 2024 rozpočet 
obce Velká Turná pro rok 2025 jako nevyrovnaný schodkový.  Plánované 
příjmy jsou 6.171.953 Kč, výdaje 11.057.448 Kč a financování z rezerv 
z minulých let 4.885.495 Kč. Hlavními výdaji mimo běžné hospodaření 
obce budou v roce 2025, oprava společenského sálu čp. 6, oprava 
požární zbrojnice, oprava sociálního zázemí (sprchy a kuchyňka pro ATC-
Milavy), oprava střechy Občerstvení Na Hrázi, projektová dokumentace 
rekonstrukce místní komunikace 4C, projektová dokumentace 
odkanalizování části obce na pozemku parc. č. 157/2 a 157/4. Dále 
probíhá studie kanalizace na pozemku parc. č. 1014/1. V letošním roce 
bude realizována akce FVE – Obec Velká Turná.
V rámci pozemků budou prováděny drobné směny a zařazení pozemků 
v procesu bezúplatného převodu od ÚZS ve věcech majetkových. 
Připravuje se i oprava silničních propustků na místních komunikacích 
v majetku obce a bude schválena Zpráva o uplatnění ÚP Velká Turná. Na 
základě této zprávy bude připravována změna č. 1 ÚP obce Velká Turná.
Z kulturních akcí nás letos čeká v sobotu 5. července celoobecní oslava, 
a to Sraz rodáků a přátel obce, 705 let od první zmínky o obci a SDH 
Velká Turná oslaví 120 od svého založení. Program bude bohatý a pro 
organizátory velice náročný.
Pro rok 2025 se pro občany nemění poplatek za svoz komunálního 
odpadu. Částka zůstává na 550 Kč za osobu. Na konci roku 2025 budou 

Výstavba stání pro kontejnery 
na komunální odpad Požární zbrojnice JSDHo

Předvánoční čas a konec roku
V sobotu 30. listopadu se konalo rozsvěcení vánočního stromu, opět za 
hojné účasti místních spoluobčanů. Zpestřením celé akce byl betlém 
umístěný v bezprostřední blízkosti stromu. Autorkou postav byla paní 
Jarka Šupálková. Pro všechny přítomné bylo připraveno svařené víno 
a cukroví. Po rozsvěcení stromu se mohli všichni zaposlouchat do vá-
nočních koled v podání Zuzany a Terezy Celerýnových. Poté se přítom-
ní přesunuli do sálu „Hospody Na Rozhrání“, kde vyslechli další koledy, 
konkrétně v podání Lily Hauserové a Terezy Zobalové. Po nich vystoupil 
s pásmem koled pan Kuřák s doprovodem. V sále si mohli místní zakou-
pit drobné předměty spojené s vánoční tématikou, zhotovené místními 
ženami a dětmi při vánočním tvoření.
V sobotu 14. prosince uspořádal Myslivecký spolek Bárovka svoji tradič-
ní „Poslední leč“. Této taneční zábavy se účastnila řada místních občanů. 
Někteří z nich si odnesli domů hodnotné ceny z bohaté tomboly.
V předvečer Štědrého dne se místní občané setkali v kapli sv. Jana 
Nepomuckého, kde došlo k rozsvěcení svíček v kapli a ozdobení malého 
stromku. Účast místních byla opět veliká. Všichni si popřáli krásné svátky 
a rozešli se do svých domovů.
Konec roku byl zakončen Silvestrovskou veselicí, kterou pořádal nový 
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hostinský Ondřej Šípek. Jak se později ukázalo, byla to zároveň jeho 
poslední akce v naší hospodě vůbec. Rozloučit se se starým rokem přišlo 
na 45 místních i chalupářů.
Na Nový rok se uskutečnil již tradiční „Novoroční pochod“ na Milavy. 
Účast lidí na této akci byla výrazně nižší než v předchozích letech. Po 
dosažení cíle na hrázi rybníka Milavy se celá skupina rozdělila na menší 
skupinky, které se potom individuálně vydaly zpět do vsi. Nejpočetnější 
skupina se letos vydala z Milav, přes Starý les k rybníku Mošťany a odtud 
zpět do obce.
Zatím poslední akce, která proběhla v sobotu 4. ledna, byla TŘÍKRÁLOVÁ 
SBÍRKA pod záštitou Charity ČR. Vybraná suma 5.321 Kč byla předána do 
Tříkrálové sbírky pro Charitu Strakonice.

Čeká nás
14. února – Divadelní představení v sále Hospody Na Rozhrání „Scéna 
mladých při Divadelním souboru Čelakovský Strakonice“
22. února – Obecní ples v sále „Hospody na Rozhrání“ – pořádá Obec 
Velká Turná
1. března – Masopustní průvod masek – pořádá SDH Velká Turná
8. března – Oslava MDŽ v sále „Hospody Na Rozhrání“ – pořádá SaK 
Turná z. s.

Pavel Šípek, starosta a Eduard Červenka, místostarosta; 
foto: archiv obce

vyvinutým orientačním smyslem, jelikož divadlo je spletitým 
labyrintem. Nikdo ale nezabloudil, a tak nás milý průvodce 
František provedl ve druhé části exkurze zákoutími, která jsou 
běžnému divákovi zapovězena. 
Jelikož byl tento ten v divadle běžným pracovním dnem, i my jsme 
se stali jeho součástí. Nahlédli jsme do šaten herců, překvapila nás 
maskérna s líčidly ukrytými pouze v jedné malé skříňce a bavily 
nás i děsily zároveň některé kulisy a rekvizity. Víte, jaký je mezi 
kulisou a rekvizitou rozdíl? My už ano… Nemohli jsme se vynadívat 
na přípravu baletních tanečníků, ale museli jsme pokračovat dál, 
abychom stihli velké finále. Tím nebylo nic menšího než vlastní 
improvizované divadelní představení! Paní učitelky zaujaly role 
režisérky, nápovědy a inspicientky. 
Většina žáků usedla do hlediště a prkna, která znamenají svět, 
patřila Julče s Majdou. Obě dívky byly naprosto uvěřitelné a skvěle 
se doplňovaly. Kdo ví, jestli se někdy na tato „prkna“ nevrátí jako 
profesionálky. Závěrem jsme si udělali na jevišti několik společných 
fotografií. 
A jak hodnotily tento výlet samotné děti? Většina byla nadšená, 
spokojená, nenudili se a některým se dokonce splnil i životní sen… 
Co může být pro učitele větší odměnou?

Mgr. Monika Dubědová
Záboří na Vlnách
Důležité události z našich dějin je dobré si občas připomínat i mimo 
školní lavice. Proto žáci 8. a 9. třídy naší školy vyrazili 8. listopa-
du na vzdělávací dopoledne v Blatné, podpořené MAS Blatensko, 
o. p. s. Nejprve jsme navštívili muzeum, kde se děti dozvěděly za-
jímavé informace o životě za komunismu a připomněly si roli roz-
hlasu v tehdejší době. Poté jsme zamířili do kina, kde jsme zhlédli 
neúspěšnější český film tohoto roku – Vlny. Ten vypráví o odvaze 
rozhlasových moderátorů během dramatických událostí roku 1968. 
Zaujmout děti tohoto věku na více než dvě hodiny je celkem umění 
a Jiří Mádl to svým filmem dokázal. Ještě na autobusové zastávce 
si žáci sdělovali své dojmy a měli k tehdejší době spoustu doplňu-
jících otázek. 

Mgr. Šárka Kučerová
Pekelné řádění v zábořské škole
Pátého prosince se 
chodbami naší ško-
ly opět po roce ozý-
valo řinčení řetězů. 
Přišel totiž Mikuláš 
s anděly a čerty 
v podání našich de-
váťáků. Do příprav 
svého pekla se de-
vátá třída pustila již 
ve středu. Nanosili 
si do třídy všechny 
dekorace, vytvořili 
pekelné křeslo, rozmístili lavice a doupě bylo hotové. Druhý den 
už jen zabalili více než sto pytlíků s dobrotami, oblékli si své stra-
šidelné masky a Mikulášova družina ve složení dva andělé a šest 
čertů se vydala pro prvňáčky. Ti se stejně jako všechny děti z prv-
ního stupně dostali z pekla, až když splnili všechny úkoly. Kdo zvlá-
dl skládání obrázků, hru s kartami, čertovský kvíz a poté si troufl 
předstoupit před děsivě vyhlížejícího Lucifera, mohl se vrátit do 
třídy. 
Na návštěvu přišla i malá zlobidýlka ze školky, ta však svojí 
statečností zaskočila i samotného vládce podsvětí. Děti ze druhého 
stupně už do pekla nechodily, přesto tam ale většina hříšníků 
nakonec stejně skončila. Po tom, co nezvládli odrecitovat žádnou 
básničku, dokonce ani zazpívat Skákal pes, je čerti vůbec nešetřili. 
Většina hříšníků skončila v kotli, našly se však i výjimky, které 
zachránili andělé. Nakonec se tak mikulášská družina vrátila do 
svých bydlišť bez většího úlovku.

Tereza Kluknerová, 9. třída

Záboří

ZŠ a MŠ Záboří
Výlet do Českých Budějovic
Středa 4. prosince nebyl v naší 
škole den jako každý jiný. Pro žáky 
6.–8. třídy byla naplánována inter-

aktivní prohlídka Jihočeského divadla 
v Českých Budějovicích a poté návštěva 

adventních trhů na místním náměstí.  
V Jihočeském divadle se nás ujali dva sympatičtí 

průvodci, díky nimž jsme se cítili vítanými hosty. V první části 
programu žáci pracovali ve skupinách a s plánkem divadla se vydali 
do jeho útrob plnit nejrůznější teoretické úkoly. Na vlastní kůži 
jsme se přesvědčili, že to nebude snadná práce pro jedince s méně 
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děti zaujaly svými vtipnými 
i dramatickými scénami.
Jedním z hlavních témat mu-
zikálu byla ekologie, která 
se prolínala celým dějem. 
Představení dětem ukázalo 
důležitost ochrany přírody 
a odpovědného chování k ži-
votnímu prostředí, což bylo 
pro všechny nejen zábavné, 
ale i poučné.
Po představení jsme se pře-
sunuli na Staroměstské náměstí, kde jsme navštívili tradiční vánoč-
ní trhy. Vychutnali jsme si vánoční atmosféru, která byla všude ko-
lem nás – stánky s ručně vyráběnými ozdobami, svíčkami a dárky. 
Byla zde také spousta stánků s lákavým občerstvením, jako jsou 
voňavé trdelníky a různé teplé nápoje, které nás zahřály v chlad-
ném zimním dni.
Společně jsme si užili nádherný den, který nám všem připomněl 
kouzlo Vánoc a krásu divadelního umění. Těšíme se, že podobné 
zážitky budeme moci prožívat i v budoucnu.

Mgr. Lenka Jiroušková, Mgr. Marie Sekáčová

Výroba perníčkových svícnů ve 2. a 3. třídě
Poslední předvánoční středu se žáci druhé a třetí třídy pustili 
do výroby perníčkových svícnů. Tento vánoční projekt byl plný 
kreativního tvoření a radosti. Děti se naučily, jak se pečou a zdobí 
perníčky. Při zdobení bílkovou polevou si daly záležet na detailech 
a každý svícen byl tím pádem jedinečný. Po zaschnutí polevy si 
svícny odnesly domů, kde je použily k ozdobení vánočního stolu. 
Tento kreativní projekt podpořil vánoční atmosféru ve škole. 
S pečením nám ochotně pomohly paní kuchařky ze školní jídelny, 
kterým tímto moc děkujeme za jejich pomoc.

Mgr. Lenka Jiroušková, Mgr. Marie Sekáčová

Animovaná verze Pyšné princezny v Blatné: 
Nezapomenutelný zážitek pro celou školu
Dne 20. prosince 2024 se v Blatné, městě růží, konalo výjimečné 
kulturní představení, které v paměti všech přítomných zůstane 
ještě dlouho. Místní kino se proměnilo v místo kouzelné animace, 
kde se promítala nová verze české pohádky Pyšná princezna. Tento 
filmový zážitek si nenechali ujít ani žáci ze školy v Záboří. Děti 
z prvního i druhého stupně si díky této pohádce připomněly známý 
příběh v moderním kabátě. 
Neobyčejný zážitek si odnášíme nejen z dokonale propracovaných 
animací, ale i z myšlenky připomenutí starších pohádek, které se 
staly pýchou naší země. 

Andrea Matoušková
Muzikál ZUŠ Vánoce na míru
Advent a Vánoce jsou neodmyslitelně spojené se spoustou tradic 
a zvyků. A právě o nich se rozhodli žáci blatenské ZUŠ nacvičit 
muzikál. Koledy i moderní vánoční písničky se prolínaly s příběhem 
jedné obyčejné rodiny a vyprávěním dědečka, jak se slavily Vánoce, 
když byl ještě malý kluk. Žáci z prvního stupně, kteří se na muzikál 
vypravili, se nechali strhnout atmosférou a zpívali známé písničky 
společně s vystupujícími. Na závěr sklidili všichni účinkující hlasitý 
potlesk. 
Všem dětem a jejich učitelům ze ZUŠ patří obdiv a poděkování. 
Rádi se zase za rok necháme překvapit novým představením. 

Mgr. Pavla Slezáková

Projekt 89 – 5 klíčů ke svobodě
V pátek 6. 12. se žáci druhého stupně zúčastnili projektu, který 
byl věnován pětatřicátému výročí událostí, které se odehrály 17. 
listopadu 1989. Projekt nám připravili studenti učitelství výchovy 
k občanství a základů společenských věd z Jihočeské univerzity.
Celé páteční dopoledne žáci strávili aktivitami, které jim měly 
přiblížit, co se před 35 lety odehrálo. Na začátku projektu 

Vánoční pohlednice do domova důchodců
Při hodinách výtvarné výchovy dostaly děti ze 4.,5. a 6.,7. třídy 
zadání vytvořit vánoční pohlednice, které pak společně pošleme 
do domova důchodců v Sousedovicích. Malí i větší výtvarníci se 
úkolu zhostili na jedničku.
Doufáme, že babičky a dědečkové se při pohledu na krásné texty 
i obrázky rozveselí, a my je tak v tomto krásném adventním čase 
alespoň trochu potěšíme.

 Dis. Michaela Kadečková

Vánoční besídka 8. třídy
To se takhle jen tak mimochodem žáci v listopadu zeptají své třídní 
učitelky, jestli by mohli někdy přespat ve škole… A co z tohoto 
nevinného dotazu vznikne? Přece předvánoční večerní třídní 
besídka.
A jak jsme si „náš“ večer užili? Troufám si za děti říct, že náramně. 
Vánoční atmosféru jsme vykouzlili přítmím a za svitu světýlek si 
rozdali dárečky a ochutnávali dobroty. A pak se postupně rozjela 
volná zábava. Hráli jsme společenské hry, tancovali na karaoke 
a dívali se na vánoční animovaný film.
Uteklo to strašně rychle a samozřejmě, že s blížící se večerkou se 
nechtělo nikomu spát…Nakonec ale utichlo i chichotání, klapání 
pantoflí po chodbách a ztichlá škola si opět nasadila svou tmavou 
masku. A že nám během noci některým ukázala, jak umí být její 
noční podoba lehce strašidelná.
Všechno nakonec dobře dopadlo, každý strávil noc sám na své 
improvizované posteli a v plném počtu jsme se ráno sešli u snídaně. 
Kouzlo vyprchalo a začal běžný školní den, i když zpestřený 
vánočními dílnami.

 Za 8. třídu Mgr. Monika Dubědová

Školní družina v předvánočním čase
Celý předvánoční týden se v družině nesl v duchu tvoření vánočních 
dekorací a drobných předmětů s vánoční tématikou.
V pondělí si děti vyrobily ozdobičky ze studeného porcelánu, které 
i krásně zabalily.
Ve středu jsme dělali vánoční přáníčka s básničkou a věnováním. 
Moc nás společné tvoření obou družin bavilo a už teď se těšíme, 
jak se naše vlastnoručně vyrobené dárečky budou líbit.

Vychovatelky ŠD

Exkurze 1. stupně do Prahy
Dne 3. prosince 2024 se žáci 1. stupně naší školy vydali na výlet do 
hlavního města, kde je čekal den plný kultury a vánoční atmosféry. 
Ráno jsme se sešli a společně vyrazili směr Praha, kde jsme měli 
naplánovaný nejen skvělý muzikál, ale i návštěvu kouzelných 
vánočních trhů.
Naším prvním bodem exkurze byl dětský muzikál Kapka medu pro 
Verunku, který se konal v jednom z pražských divadel. Tento muzikál 
nás přenesl do tří pohádkových království, kde jsme společně 
s hlavní hrdinkou Verunkou prožívali napínavé a dojemné příběhy. 
Každé království mělo své vlastní kouzlo a jedinečné postavy, které 
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nechyběla teoretická část, kde se žáci nejprve dozvěděli důležité 
poznatky, které potřebovali k aktivitám, které následovaly. Žáci 
byli rozděleni do skupin, ve kterých navštívili několik stanovišť. 
Připravené byly šifry k trase demonstrace, cenzurovaným tiskům 
nebo českým osobnostem. Dále žáci poznávali písně z té doby či 
projevy významných osobností, a nakonec tvořili transparenty 
s hesly. S těmito transparenty na konci projektu zazpívali Modlitbu 
pro Martu. 
Žáci si dopoledne velmi užili a snad si odnesli i spoustu nových 
poznatků z tohoto období.  Velké poděkování patří studentům 
pedagogické fakulty pod vedením Vladimíra Hanáčka, kteří tento 
projekt skvěle připravili.

Mgr. Denisa Matoušková
Vánoční zpívání
V pátek 20. 12. se jako každoročně uskutečnilo vánoční zpívání 
u zábořského stromečku na návsi. Svým rodičům, prarodičům 
a kamarádům svá vystoupení předvedly děti z MŠ a ZŠ Záboří. Děti 

z MŠ s básničkou „uvařily“ společně Vánoce, děti ZŠ natrénovaly 
společně pět vánočních písní a nechyběl ani živý betlém, který paní 
učitelky secvičily s dětmi ze 3. třídy. Pan starosta a pan ředitel pak 
všem popřáli krásné a klidné svátky.

Mgr. Denisa Matoušková
Vánoční žákovská dílna
Předposlední den před vánočními prázdninami si žáci druhého 
stupně připravili vánoční tvořivé dílničky pro své mladší 
spolužáky. Pozvání přijala i mateřská škola z Doubravice se svými 
předškoláky. Žáci z jednotlivých tříd měli předem zhotovené 
vzorky, od nejjednodušších z papíru až po složitější ze dřeva, vosku 
a přírodních materiálů. Každý výrobek měl svoji cenu, do které 
děti nezapomněly zohlednit nejen koupený materiál, ale i svůj 
nápad a dopomoc při tvoření. V jednotlivých třídách to vypadalo 
jako v mraveništi, všichni pilně pracovali a atmosféru dokreslovaly 
vánoční písně a koledy. I školkáčci si vyrobili několik ozdob, které 
si pak nadšeně odnesli s sebou domů. 
Věříme, že výrobky udělaly všem radost a ozdobily nejednu 
domácnost. 

Mgr. Pavla Slezáková, Iveta Kalousová
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RAKETOVĚ
RYCHLÝ INTERNET
A CHYTRÁ TV
PRO BLATNOU 
a okolí

Internet od 390 Kč

Instalace zdarma

6 měsíců internetu zdarma

3 měsíce Chytré TV zdarma✓

✓

✓

✓

ZÁKAZNICKÉ 
CENTRUM:
B. Němcové 

1602
Blatná

BLATNÁ

Rychlost až 1000/1000 Mb/s

Novák  Radomyšl    Prodej  Kuřic   
Rozvozový plán 2025 - trasa č.2 

KDE 
 

Blatná – u PENNY 08:45 Vysoká u Příbramě – u zastávky 13:30 
Kadov – u OÚ 09:15 Tochovice – u restaurace 13:45 

Tchořovice - u zastávky 09:30 Lazsko – u OÚ 14:00 

Lnáře - u hotelu 09:45  Milín – u KD 14:15 
Kasejovice - u RABBITU 10:00 Kozárovice – u restaurace 14:45 

Předmíř – u prodejny 10:15 Zalužany - u prodejny 15:00 
Mladý Smolivec – u aut. zastávky 10:30 Mirovice - u školy 15:15 

Hvožďany – u OÚ 10:45  Rakovice – u OÚ 15:45 
Bělčice - u jednoty 11:00 Čimelice – na náměstí u pomníku 16:00 

Hudčice – u zastávky 11:15 Mirotice – náměstí 16:15 
Bubovice - u OÚ 11:45   

Březnice – u PENNY 12:00   
Rožmitál pod Tř. - u obch. 

NORMA 
12:30   

Věšín – prodejny 13:00   

Láz – u prodejny 13:15   
 

KDY 

V termínech 27.2 / 27.3 / 24.4 / 22.5 / 19.6 / 17.7 / 
14.8 / 11.9 / 9.10 / 6.11 

 

Nosné kuřice – červené, kropenaté, černé, bílé, 
modré, žíhané,vlašky 

stáří 20 týdnů – 250 Kč/ks             tel: 602 115 750                  
www.drubez-novak.cz 

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL,
B. Němcové 29, Blatná (u bývalé ubytovny TESLY Blatná)

34 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

 Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz . 

HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy,
chaty, byty, pozemky, lesy … Blatensko i kdekoliv jinde.

Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!
Zajistíme Vám bezstarostný prodej.

Prezentace na největších realitních serverech
a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.

Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné...
Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb

nejdéle působící realitní kanceláře v regionu.

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!
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Život v zimě
Sníh napadl, slunko svítí,
pod stromem vrabec štěbetá,
krmítko je plné sýkor,
hrdlička na keř nalétá.

I strakapoud si rád dolétne
poblíž lidských obydlí,
když v krmítku je dosti dobrot,
co tito ptáci milují.

V lese srnky za potravou
ke krmelci spěchají,
obilí a suché seno
i kukuřici hledají.

Také k soli cestu najdou,
ta z nemocí je vyléčí,
a myslivec ji do solníků
pro srnečky připraví.

Zajíc v zimě z pole rychle
raději se stěhuje,
do křovin a na kraj lesa,
kde pak zimu přežije.

Na jaře se zase vrátí
do polí a na luka,

tam potravu si chutnou najde
pro sebe i potomka.

Ježek raděj hibernuje,
přes zimu si prostě spí,
čas od času probudí se,
a pak zase rychle spí.

Aby mohl zimu prospat
na podzim hodně jídla sní,
z larev, červů i slimáků
své bříško si zaplní.

Divočák, ten pro spaní si
v zimě záleh připraví,
pod korunou hustých stromů
sníh rypákem odstraní.

Čisté místo větvičkami
a také trávou vystele,
celou noc pak raduje se
ze suché teplé postele.

Liška ta je na tom jinak,
zima ta jí nevadí,
kožíšek má ze dvou vrstev,
chladu se bát nemusí.

A tak v zimě nejen loví
to, aby se najedla,
ale také v lese randí
aby děti zrodila.

Dětičky pak už i v březnu
doupě lišky zaplní,
a matička má co dělat,
než své děti nakrmí.

Co papají krokodýli,
ti ale u nás nežijí,
vlastně žijí, ale v ZOO
a tam se o ně starají.

Tak zvířátka, přejeme vám
klidný život vedle nás.
My jsme rádi, že vás máme,
užijte si zimní čas. 
    
 Miluše Kordulová
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